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ɺʉʊʈɽʏʀ ʀ ɺʓʉʊʋʇʃɽʅʀʗ ɻʃɸɺʓ ɻʆʉʋɼɸʈʉʊɺɸ 

 

ɼʦʢʣʘʜ ʧʦʩʣʘ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʚ ʈʦʩʩʠʠ ɼʤʠʪʨʠʷ ʂʨʫʪʦʛʦ  

 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 22 ʤʘʷ ʧʨʠʥʷʣ ʧʦʩʣʘ ɹʝʣʘʨʫʩʠ 

ʚ ʈʦʩʩʠʠ ɼʤʠʪʨʠʷ ʂʨʫʪʦʛʦ ʩ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʳʤ 

ʜʦʢʣʘʜʦʤ ʧʦ ʚʦʧʨʦʩʘʤ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦ-

ʨʦʩʩʠʡʩʢʦʛʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʚ ʥʘʯʘʣʝ ʚʩʪʨʝʯʠ 

ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʨʷʜ ʢʣʶʯʝʚʳʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ ʜʣʷ 

ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʷ. ʕʪʦ ʩʦʩʪʦʷʥʠʝ ʪʦʨʛʦʚʦ-

ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ ʠ ʜʠʥʘʤʠʢʘ ʚ ʵʪʦʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʠ, ʨʘʟʚʠʪʠʝ 

ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʷ ʩ ʨʝʛʠʦʥʘʤʠ ʈʦʩʩʠʠ, ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʴ ʨʝʰʝʥʠʷ ʪʝʭ ʠʣʠ ʠʥʳʭ 

ʚʦʟʥʠʢʘʶʱʠʭ ʧʨʦʙʣʝʤʥʳʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ, ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʷ ʩʦʶʟʥʳʭ ʧʨʦʛʨʘʤʤ ʠ ʚʦʧʨʦʩʳ 

ʣʦʛʠʩʪʠʢʠ ʜʣʷ ʧʦʩʪʘʚʢʠ ʟʘ ʨʫʙʝʞ ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʪʦʚʘʨʦʚ. ɽʱʝ ʦʜʥʘ ʪʝʤʘ - 

ʧʨʝʜʩʪʦʷʱʠʡ ʥʘ ʥʝʜʝʣʝ ʚ ʄʦʩʢʚʝ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʠʡ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʡ ʬʦʨʫʤ. 

"ʀ ʜʨʫʛʠʝ ʙʦʣʝʝ ʤʝʣʢʠʝ ʚʦʧʨʦʩʳ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʚʩʝʛʜʘ ʫ ʥʘʩ ʙʳʣʠ. ɿʥʘʶ, ɺʳ ʠʭ 

ʜʝʨʞʠʪʝ ʥʘ ʢʦʥʪʨʦʣʝ. ʂʘʢ ʦʥʠ ʨʝʰʘʶʪʩʷ? ʀ ʚ ʄʦʩʢʚʝ, ʠ ʚ ʇʦʜʤʦʩʢʦʚʴʝ,  

ʠ ʚ ʮʝʣʦʤ ʧʦ ʈʦʩʩʠʠ", - ʩʧʨʦʩʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ʇʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ - ʦʩʥʦʚʘ - ʵʢʦʥʦʤʠʢʘ. ʂʘʢ ʵʢʦʥʦʤʠʩʪʳ ʤʳ ʧʨʝʢʨʘʩʥʦ 

ʧʦʥʠʤʘʝʤ, ʯʪʦ ʙʝʟ ʵʪʦʛʦ ʥʠʢʘʢʠʭ ʦʪʥʦʰʝʥʠʡ ʙʳʪʴ ʥʝ ʤʦʞʝʪ. ʗ ʟʥʘʶ ʮʠʬʨʳ, 

ʟʥʘʶ, ʯʪʦ ʠ ʪʦʚʘʨʦʦʙʦʨʦʪ ʫʚʝʣʠʯʠʣʩʷ, ʠ ʥʘ ʧʦʣʦʞʠʪʝʣʴʥʦʝ ʩʘʣʴʜʦ ʥʘʢʦʥʝʮ-ʪʦ 

ʤʳ ʚʳʰʣʠ. ʊʦ ʝʩʪʴ ʪʦʨʛʦʚʣʷ ʩʙʘʣʘʥʩʠʨʦʚʘʥʘ. ʄʝʥʷ ʠʥʪʝʨʝʩʫʶʪ ʜʠʥʘʤʠʢʘ, 

ʪʝʥʜʝʥʮʠʠ, - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ɺʳ ʧʨʝʢʨʘʩʥʦ ʧʦʤʥʠʪʝ, ʨʘʙʦʪʘʷ  

ʚ ɸʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʠ (ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ɹʝʣʘʨʫʩʠ. - ʇʨʠʤ.), ʚ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʝ, ʢʘʢʦʚʘ 

ʙʳʣʘ ʩʠʪʫʘʮʠʷ ʚ ʪʦʨʛʦʚʣʝ ʩ ʈʦʩʩʠʝʡ. ɺʩʝʛʜʘ ʤʳ ʥʘʪʳʢʘʣʠʩʴ ʥʘ ʢʘʢʠʝ-ʪʦ 

ʙʘʨʴʝʨʳ, ʧʨʝʧʷʪʩʪʚʠʷ ʠ ʧʨʦʯʝʝ. ɺ ʵʪʦʤ ʧʣʘʥʝ ʯʪʦ ʠʟʤʝʥʠʣʦʩʴ? ʗʩʥʦ, ʯʪʦ 

ʠʟʤʝʥʠʣʦʩʴ. ʅʦ ɺʘʤ ʩʚʝʞʠʤ ʛʣʘʟʦʤ, ʥʘʭʦʜʷʩʴ ʚ ʵʪʦʤ "ʢʦʪʣʝ", ʚʠʜʥʝʝ. ʀ ɺʳ 

ʩʤʦʞʝʪʝ ʧʨʦʩʪʦ ʧʝʨʝʯʠʩʣʠʪʴ ʪʝ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʠʟʤʝʥʠʣʠʩʴ. ɺ ʣʫʯʰʫʶ, 

ʭʫʜʰʫʶ ʩʪʦʨʦʥʫ ʠ ʪʘʢ ʜʘʣʝʝ". 

"ʄʳ ʚʩʝʛʜʘ ʛʦʚʦʨʠʣʠ, ʯʪʦ ʥʘʰ ʫʩʧʝʭ ʚ ʈʦʩʩʠʠ - ʵʪʦ ʨʝʛʠʦʥʳ. ʗ ʚʠʞʫ, 

ʥʘʙʣʶʜʘʶ - ɺʳ ʤʥʦʛʦ ʙʳʚʘʝʪʝ ʚ ʨʝʛʠʦʥʘʭ. ʀ ʵʪʦ ʧʨʘʚʠʣʴʥʦ. ʂ ʥʘʤ ʧʨʠʝʟʞʘʶʪ 

ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʳ. ʄʳ ʠʭ ʧʨʠʥʠʤʘʝʤ ʥʘ ʩʘʤʦʤ ʚʳʩʦʢʦʤ ʫʨʦʚʥʝ. ɿʜʝʩʴ ʪʘʢʞʝ 

ʜʠʥʘʤʠʢʘ ʢʘʢʦʚʘ? ʂʘʢʦʚʦ ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ ʪʘʤ, ʥʘ ʤʝʩʪʘʭ, ʢ ɹʝʣʘʨʫʩʠ, ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʡ 

ʧʨʦʜʫʢʮʠʠ? ɺʦʦʙʱʝ - ʠʤʠʜʞ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʥʘ ʵʪʦʤ ʦʛʨʦʤʥʦʤ ʨʦʩʩʠʡʩʢʦʤ 

ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʝ", - ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʝʱʝ ʦʜʥʫ ʪʝʤʫ ʜʣʷ ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʷ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʦʥ ʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʈʦʩʩʠʠ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʇʫʪʠʥ 

ʯʘʩʪʦ ʚʩʪʨʝʯʘʶʪʩʷ. "ʅʦ ʵʪʦ ʥʝ ʜʣʷ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʧʦʩʤʦʪʨʝʪʴ ʜʨʫʛ ʥʘ ʜʨʫʛʘ. ʍʦʪʷ ʠ 

ʵʪʦ ʚʘʞʥʦ - ʥʘʩʪʨʦʝʥʠʷ ʧʨʝʟʠʜʝʥʪʦʚ ʚʩʝʛʜʘ ʚʘʞʥʳ. ʅʦ, ʪʝʤ ʥʝ ʤʝʥʝʝ, ʤʳ 

ʩʪʘʨʘʣʠʩʴ ʧʦʤʦʯʴ ʧʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘʤ ʨʘʟʚʷʟʘʪʴ ʢʘʢʠʝ-ʪʦ ʫʟʣʳ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʠ ɺʘʤ", 

- ʩʢʘʟʘʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ʆʥ ʧʦʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʣʩʷ, ʚʩʝ ʣʠ ʨʝʰʝʥʦ ʩ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʡ ʩʪʦʨʦʥʳ, ʝʩʪʴ ʣʠ 

ʢʘʢʠʝ-ʪʦ ʚʦʧʨʦʩʳ ʢ ʧʨʝʟʠʜʝʥʪʘʤ ʠ ʧʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘʤ. "ʂʘʢ ʤʥʝ ʜʦʢʣʘʜʳʚʘʝʪ 



3 

ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʦ, ʥʫ ʧʦʯʪʠ ʥʝʪ ʥʠʢʘʢʠʭ ʧʨʦʙʣʝʤ. ʗ ʚ ʵʪʦ ʤʘʣʦ ʚʝʨʶ. ʗ ʚʠʞʫ ʧʦ 

ʩʠʪʫʘʮʠʠ, ʯʪʦ ʚʩʝ-ʪʘʢʠ ʧʨʦʙʣʝʤʳ ʝʩʪʴ, ʥʝʩʪʳʢʦʚʢʠ ʢʘʢʠʝ-ʪʦ. ʀʥʦʛʜʘ 

ʙʶʨʦʢʨʘʪʠʟʤ. ʂʪʦ ʚ ʵʪʦʤ ʚʠʥʦʚʘʪ? ʏʪʦʙʳ ʚʦʪ, ʚʩʪʨʝʯʘʷʩʴ ʧʦʩʣʝʟʘʚʪʨʘ ʚ 

ʄʦʩʢʚʝ, ʤʳ ʩ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʦʤ ʈʦʩʩʠʠ ʇʫʪʠʥʳʤ ʤʦʛʣʠ ʦʙʩʫʜʠʪʴ ʠ ʩʥʷʪʴ ʪʝ 

ʧʨʦʙʣʝʤʳ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʚʦʦʙʱʝ ʥʝ ʜʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʚ ʥʘʰʠʭ ʦʪʥʦʰʝʥʠʷʭ", - ʟʘʷʚʠʣ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɽʱʝ ʦʜʠʥ ʙʣʦʢ ʚʦʧʨʦʩʦʚ ʥʘ ʚʩʪʨʝʯʝ - ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʦ ʧʦ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ 

ʩʦʶʟʥʳʭ ʧʨʦʛʨʘʤʤ ʚ ʨʘʟʣʠʯʥʳʭ ʩʬʝʨʘʭ. "ʄʥʦʛʦ ʦʙ ʵʪʦʤ ʛʦʚʦʨʠʤ. ʅʦ ʙʦʣʴʰʝ 

ʤʝʥʷ ʠʥʪʝʨʝʩʫʶʪ ʟʜʝʩʴ ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʝ ʧʨʦʛʨʘʤʤʳ. ʂʘʢ ʤʳ ʠʭ ʥʘʟʳʚʘʣʠ, 

ʠʤʧʦʨʪʦʟʘʤʝʱʝʥʠʷ ʠ ʪʘʢ ʜʘʣʝʝ. ʇʦʤʥʠʪʝ, ʜʦ $1,5 ʤʣʨʜ ʈʦʩʩʠʷ ʛʦʪʦʚʘ ʙʳʣʘ 

(ʚʳʜʝʣʠʪʴ. - ʇʨʠʤ.). ʀ ʷ ʫʚʝʨʝʥ, ʠ ʩʝʡʯʘʩ ʦʥʠ ʥʝ ʦʪʢʘʟʳʚʘʶʪʩʷ, ʝʩʣʠ ʛʜʝ-ʪʦ 

ʥʝʜʦʢʨʝʜʠʪʦʚʘʣʠ ʜʦ ʵʪʦʡ ʩʫʤʤʳ. ɻʦʪʦʚʳ ʙʳʣʠ ʚʳʜʝʣʷʪʴ ʩʨʝʜʩʪʚʘ - ʢʨʝʜʠʪʥʳʝ 

ʨʝʩʫʨʩʳ ʜʣʷ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʟʘʤʝʩʪʠʪʴ ʪʝ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʦʛʦʣʠʣʠʩʴ ʧʦʩʣʝ 

ʫʭʦʜʘ ʘʤʝʨʠʢʘʥʮʝʚ ʠ ɿʘʧʘʜʘ ʚ ʮʝʣʦʤ, ʜʨʫʛʠʭ ʥʝʜʨʫʞʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʩʪʨʘʥ ʩ ʥʘʰʠʭ 

ʨʳʥʢʦʚ. ʊʠʧʘ ʤʠʢʨʦʵʣʝʢʪʨʦʥʠʢʠ", - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʥʠ ʈʦʩʩʠʶ, ʥʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ɿʘʧʘʜʫ ʥʝ ʫʜʘʣʦʩʴ 

ʫʜʫʰʠʪʴ. "ɺʦ ʤʥʦʛʦʤ ʙʣʘʛʦʜʘʨʷ ʪʦʤʫ, ʯʪʦ ʤʳ ʩ ʈʦʩʩʠʝʡ ʚʤʝʩʪʝ ʚʟʷʣʠʩʴ 

ʪʷʥʫʪʴ ʵʪʦʪ ʚʦʟ. ʄʳ ʠʩʧʦʣʴʟʫʝʤ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʝ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʧʦ ʣʦʛʠʩʪʠʢʝ. ʕʪʦ 

ʠʭ ʧʦʨʪʳ, ʞʝʣʝʟʥʘʷ ʜʦʨʦʛʘ, ʘʚʪʦʤʦʙʠʣʴʥʳʡ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪ. ɿʜʝʩʴ ʢʘʢʠʝ 

ʧʨʦʙʣʝʤʳ?" - ʧʦʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʣʩʷ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ʗ ʟʥʘʶ, ɺʳ ʚʥʠʢʘʣʠ ʠ ʦʙʷʟʘʥʳ ʧʨʦʩʪʦ ʢʦʥʪʨʦʣʠʨʦʚʘʪʴ ʥʘʰʝ ʧʦʨʪʦʚʦʝ 

ʭʦʟʷʡʩʪʚʦ, ʢʦʪʦʨʦʝ ʤʳ ʨʘʟʚʠʚʘʝʤ ʚ ʈʦʩʩʠʠ. ɾʝʣʝʟʥʦʜʦʨʦʞʥʦʝ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʝ. ɻʜʝ 

ʪʘʤ ʫʟʢʠʝ ʤʝʩʪʘ? ʄʳ ʜʦʛʦʚʘʨʠʚʘʣʠʩʴ ʩ ʈʦʩʩʠʝʡ, ʯʪʦ ʤʳ ʨʘʟʦʰʴʝʤ ʠʭ. 

ɽʩʪʝʩʪʚʝʥʥʦ, ʘʚʪʦʤʦʙʠʣʴʥʳʡ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪ. ʂʘʙʦʪʘʞʥʳʝ ʧʝʨʝʚʦʟʢʠ ʠ ʪʘʢ ʜʘʣʝʝ  

ʠ ʪʦʤʫ ʧʦʜʦʙʥʦʝ", - ʩʢʘʟʘʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

"ʇʦʩʣʝʟʘʚʪʨʘ, ʢʘʢ ʷ ʫʞʝ ʛʦʚʦʨʠʣ, ʫ ʥʘʩ ʬʦʨʫʤ ɽɸʕʉ (ʚ ʄʦʩʢʚʝ 24-25 ʤʘʷ 

ʩʦʩʪʦʠʪʩʷ II ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʠʡ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʡ ʬʦʨʫʤ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʟʘʩʝʜʘʥʠʝ ɺʳʩʰʝʛʦ 

ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʦʚʝʪʘ. - ʇʨʠʤ.). ʍʦʪʝʣʦʩʴ ʙʳ ʟʥʘʪʴ ɺʘʰʫ ʪʦʯʢʫ 

ʟʨʝʥʠʷ, ʥʘ ʯʪʦ ʥʘʜʦ ʦʙʨʘʪʠʪʴ ʦʩʥʦʚʥʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʵʪʦʤ ʬʦʨʫʤʝ ʠ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʘʭ 

ʚ ʨʘʤʢʘʭ ɽɸʕʉ. ɺʳ ʢʘʢ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʴ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʚ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʭ ʩʪʨʫʢʪʫʨʘʭ, 

ʥʘʚʝʨʥʦʝ, ʣʫʯʰʝ ʜʨʫʛʠʭ ʟʥʘʝʪʝ ʩʠʪʫʘʮʠʶ ʚ ʵʪʦʤ ʧʣʘʥʝ", - ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʦʜʥʫ ʠʟ 

ʪʝʤ ʚʩʪʨʝʯʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ.  

president.gov.by 

 

ʋʪʚʝʨʞʜʝʥʳ ʦʙʥʦʚʣʝʥʥʳʝ ʧʝʨʩʦʥʘʣʴʥʳʝ ʩʦʩʪʘʚʳ ʨʷʜʘ ʩʦʚʝʪʦʚ, ʢʦʤʠʪʝʪʦʚ 

ʠ ʢʦʤʠʩʩʠʡ 

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʜʧʠʩʘʣ 22 ʤʘʷ ʋʢʘʟ  

ʠ ʨʘʩʧʦʨʷʞʝʥʠʝ, ʢʦʪʦʨʳʤʠ ʫʪʚʝʨʞʜʝʥʳ ʦʙʥʦʚʣʝʥʥʳʝ ʧʝʨʩʦʥʘʣʴʥʳʝ ʩʦʩʪʘʚʳ 

ʨʷʜʘ ʩʦʚʝʪʦʚ, ʢʦʤʠʪʝʪʦʚ ʠ ʢʦʤʠʩʩʠʡ. ʉʜʝʣʘʥʦ ʵʪʦ ʚ ʩʚʷʟʠ ʩ ʧʨʦʠʟʦʰʝʜʰʠʤʠ 

ʢʘʜʨʦʚʳʤʠ ʠʟʤʝʥʝʥʠʷʤʠ ʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝʤ ʠʭ ʧʣʘʥʦʚʦʡ ʨʦʪʘʮʠʠ. 

ɺ ʯʘʩʪʥʦʩʪʠ, ʚʥʝʩʝʥʳ ʠʟʤʝʥʝʥʠʷ ʚ ʩʦʩʪʘʚʳ ɻʝʨʘʣʴʜʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʦʚʝʪʘ, 

ʩʦʚʝʪʦʚ ʬʦʥʜʦʚ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʧʦ ʧʦʜʜʝʨʞʢʝ ʢʫʣʴʪʫʨʳ  

ʠ ʠʩʢʫʩʩʪʚʘ, ʦʜʘʨʝʥʥʳʭ ʫʯʘʱʠʭʩʷ ʠ ʩʪʫʜʝʥʪʦʚ, ʪʘʣʘʥʪʣʠʚʦʡ ʤʦʣʦʜʝʞʠ, 

ʅʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʡ ʢʦʤʠʩʩʠʠ ʧʦ ʧʨʘʚʘʤ ʨʝʙʝʥʢʘ, ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʦʥʥʳʭ ʢʦʤʠʪʝʪʦʚ  

https://president.gov.by/ru/events/doklad-posla-belarusi-v-rossii-dmitriya-krutogo
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ʧʦ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʝ ʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʶ ʨʘʟʣʠʯʥʳʭ ʬʝʩʪʠʚʘʣʝʡ, ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʢʦʤʠʩʩʠʠ 

ʧʦ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʝ ʫʯʝʙʥʠʢʦʚ ʚ ʛʫʤʘʥʠʪʘʨʥʦ-ʦʙʱʝʩʪʚʦʚʝʜʯʝʩʢʦʡ ʩʬʝʨʝ.  

president.gov.by 

 

ʋʪʚʝʨʞʜʝʥʳ ʥʦʚʳʝ ʨʝʜʘʢʮʠʠ ʛʝʥʧʣʘʥʦʚ ʛʦʨʦʜʦʚ-ʩʧʫʪʥʠʢʦʚ ʄʠʥʩʢʘ 

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 22 ʤʘʷ ʧʦʜʧʠʩʘʣ ʋʢʘʟ ˉ 149, 

ʢʦʪʦʨʳʤ ʫʪʚʝʨʞʜʝʥʳ ʥʦʚʳʝ ʨʝʜʘʢʮʠʠ ʛʝʥʝʨʘʣʴʥʳʭ ʧʣʘʥʦʚ ʛʦʨʦʜʦʚ-ʩʧʫʪʥʠʢʦʚ 

ʄʠʥʩʢʘ - ʉʤʦʣʝʚʠʯʝʡ, ʌʘʥʠʧʦʣʷ ʠ ʈʫʜʝʥʩʢʘ. 

ɸʢʪʫʘʣʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʤʠ ʛʝʥʝʨʘʣʴʥʳʤʠ ʧʣʘʥʘʤʠ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʳ ʩʪʨʘʪʝʛʠʠ 

ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʘʣʴʥʦʛʦ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʧʝʨʝʯʠʩʣʝʥʥʳʭ ʛʦʨʦʜʦʚ-ʩʧʫʪʥʠʢʦʚ ʜʦ 2035 ʛʦʜʘ  

ʩ ʫʯʝʪʦʤ ʪʨʝʙʦʚʘʥʠʡ ɻʣʘʚʳ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʦ ʠʭ ʦʧʝʨʝʞʘʶʱʝʤʫ ʨʘʟʚʠʪʠʶ  

ʠ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʭ ʪʝʥʜʝʥʮʠʡ ʛʨʘʜʦʩʪʨʦʠʪʝʣʴʥʦʛʦ ʧʨʝʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ. 

ɺ ʥʠʭ ʟʘʣʦʞʝʥʳ ʧʦʜʭʦʜʳ ʧʦ ʨʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʤʫ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʶ  

ʠ ʦʙʫʩʪʨʦʡʩʪʚʫ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʡ ʩ ʫʯʝʪʦʤ ʨʝʩʫʨʩʥʳʭ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʝʡ ʛʦʨʦʜʦʚ-

ʩʧʫʪʥʠʢʦʚ, ʧʣʘʥʠʨʫʝʤʳʭ ʧʘʨʘʤʝʪʨʦʚ ʠʭ ʩʦʮʠʘʣʴʥʦ-ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʨʘʟʚʠʪʠʷ  

ʚ ʫʚʷʟʢʝ ʩ ʄʠʥʩʢʦʤ, ʩʫʱʝʩʪʚʫʶʱʠʭ ʠ ʧʨʝʜʧʦʣʘʛʘʝʤʳʭ ʚ ʙʫʜʫʱʝʤ 

ʵʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ ʦʛʨʘʥʠʯʝʥʠʡ. 

ɺʩʝ ʧʨʝʜʫʩʤʦʪʨʝʥʥʳʝ ʛʝʥʝʨʘʣʴʥʳʤʠ ʧʣʘʥʘʤʠ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ 

ʦʨʠʝʥʪʠʨʦʚʘʥʳ ʥʘ ʧʨʠʨʦʩʪ ʯʠʩʣʝʥʥʦʩʪʠ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʛʦʨʦʜʦʚ-ʩʧʫʪʥʠʢʦʚ  

ʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʶ ʥʘ ʠʭ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʢʦʤʬʦʨʪʥʦʡ ʩʨʝʜʳ ʞʠʟʥʝʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʣʶʜʝʡ.  

president.gov.by 

 

ʉʦʚʝʱʘʥʠʝ ʧʦ ʘʢʪʫʘʣʴʥʳʤ ʚʦʧʨʦʩʘʤ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ  

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 23 ʤʘʷ ʧʨʦʚʝʣ ʩʦʚʝʱʘʥʠʝ 

ʧʦ ʘʢʪʫʘʣʴʥʳʤ ʚʦʧʨʦʩʘʤ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. 

ɺ ʯʠʩʣʝ ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ 

ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ - ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ 

ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʘ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ, 

ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʳ ʠ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢʠ ʦʙʣʘʩʪʥʳʭ 

ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʡ ʧʦ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʶ, ʨʝʢʪʦʨʳ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ ʚʫʟʦʚ, ʛʣʘʚʥʳʝ ʚʨʘʯʠ 

ʙʦʣʴʥʠʮ ʨʘʟʣʠʯʥʦʛʦ ʫʨʦʚʥʷ, ʜʠʨʝʢʪʦʨʘ ʥʝʢʦʪʦʨʳʭ ʨʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʠʭ ʥʘʫʯʥʦ-

ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʮʝʥʪʨʦʚ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʥʘʧʦʤʥʠʣ, ʯʪʦ ʘʥʦʥʩʠʨʦʚʘʣ ʥʳʥʝʰʥʝʝ ʩʦʚʝʱʘʥʠʝ 

ʚʦ ʚʨʝʤʷ ʇʦʩʣʘʥʠʷ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʤʫ ʥʘʨʦʜʫ ʠ ʅʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʤʫ ʩʦʙʨʘʥʠʶ, ʯʪʦʙʳ 

ʧʦʜʨʦʙʥʝʡʰʠʤ ʦʙʨʘʟʦʤ ʨʘʩʩʤʦʪʨʝʪʴ ʥʘʠʙʦʣʝʝ ʦʩʪʨʳʝ ʧʨʦʙʣʝʤʳ 

ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʠ ʧʨʠʥʷʪʴ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʳʝ ʨʝʰʝʥʠʷ. "ɼʣʷ ʵʪʦʛʦ  

ʚ ʵʪʦʪ ʟʘʣ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦ ʚ ʪʘʢʦʤ ʰʠʨʦʢʦʤ ʩʦʩʪʘʚʝ ʧʨʠʛʣʘʰʝʥʳ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʳ - 

ʦʪ ʧʨʘʢʪʠʢʫʶʱʝʛʦ ʚʨʘʯʘ ʠ ʜʘʞʝ ʥʝ ʜʦ ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ, ʘ ʚʳʩʰʠʭ 

ʜʦʣʞʥʦʩʪʥʳʭ ʣʠʮ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ʦʥ. 

"ʄʝʜʠʮʠʥʘ, ʢʘʢ ʠʟʚʝʩʪʥʦ, ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʣʝʯʝʥʠʝ ʧʘʮʠʝʥʪʦʚ, ʥʦ ʠ ʚʘʞʥʘʷ 

ʩʦʩʪʘʚʣʷʶʱʘʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʣʶʙʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ, ʪʝʤ ʙʦʣʝʝ ʥʘʰʝʛʦ.  

https://president.gov.by/ru/events/utverzhdeny-obnovlennye-personalnye-sostavy-ryada-sovetov-komitetov-i-komissiy
https://president.gov.by/ru/events/utverzhdeny-novye-redakcii-genplanov-gorodov-sputnikov-minska


5 

ɹʝʟ ʟʜʦʨʦʚʦʡ ʥʘʮʠʠ ʥʠʢʘʢʦʡ ʵʢʦʥʦʤʠʢʠ ʥʝ ʙʫʜʝʪ. ɺ ʣʶʙʦʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝ 

ʵʢʦʥʦʤʠʢʘ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʬʫʥʜʘʤʝʥʪʦʤ. ɹʝʟ ʜʠʩʮʠʧʣʠʥʳ, ʙʝʟ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ ʧʨʘʚʠʣʴʥʦ 

ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʪʴ ʥʘ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʝ ʚʳʟʦʚʳ ʥʝ ʙʫʜʝʪ ʨʝʘʣʴʥʦʛʦ ʩʫʚʝʨʝʥʠʪʝʪʘ  

ʠ ʥʝʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʠ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʢʦʥʩʪʘʪʠʨʦʚʘʣ, ʯʪʦ ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʘʷ ʩʠʩʪʝʤʘ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʧʦʜʪʚʝʨʜʠʣʘ ʩʚʦʶ ʩʦʩʪʦʷʪʝʣʴʥʦʩʪʴ ʠ ʧʨʦʰʣʘ ʭʦʨʦʰʫʶ 

ʟʘʢʘʣʢʫ ʚ ʧʝʨʠʦʜ ʧʘʥʜʝʤʠʠ. "ʅʘ ʬʦʥʝ ʜʨʫʛʠʭ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ʙʦʣʝʝ ʯʝʤ ʜʦʩʪʦʡʥʦ 

ʧʨʦʰʣʠ ʵʪʦ ʠʩʧʳʪʘʥʠʝ. ʅʘ ʧʨʘʢʪʠʢʝ ʧʦʜʪʚʝʨʜʠʣʠ ʩʦʩʪʦʷʪʝʣʴʥʦʩʪʴ ʥʘʰʝʡ 

ʩʠʩʪʝʤʳ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. ɺ ʚʘʰʝʤ ʣʠʮʝ ʭʦʯʫ ʝʱʝ ʨʘʟ ʧʦʙʣʘʛʦʜʘʨʠʪʴ ʚʩʝʭ 

ʤʝʜʠʢʦʚ ʟʘ ʪʦʪ ʥʝʣʝʛʢʠʡ ʪʨʫʜ ʠ ʝʱʝ ʨʘʟ ʚʘʤ ʥʘʧʦʤʥʠʪʴ ʪʦ, ʯʪʦ ʷ ʛʦʚʦʨʠʣ  

ʚʦ ʚʨʝʤʷ ʧʘʥʜʝʤʠʠ: ʷ ʚʘʩ ʙʣʘʛʦʜʘʨʶ ʥʝ ʟʘ ʪʦ, ʯʪʦ ʚʳ ʨʘʙʦʪʘʣʠ (ʚʳ ʟʘ ʵʪʦ 

ʟʘʨʧʣʘʪʫ ʧʦʣʫʯʘʝʪʝ - ʙʦʣʴʰʫʶ, ʤʘʣʫʶ, ʥʦ ʵʪʦ ʚʘʰ ʚʳʙʦʨ), ʘ ʟʘ ʪʦ, ʯʪʦ ʚʳ 

ʙʳʩʪʨʦ ʚ ʪʷʞʝʣʝʡʰʝʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ, ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʛʦ ʜʘʚʣʝʥʠʷ, ʥʘʰʣʠ 

ʤʝʪʦʜʳ ʣʝʯʝʥʠʷ ʵʪʦʛʦ ʚʠʨʫʩʘ", - ʩʢʘʟʘʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʥʘ ʩʦʚʝʱʘʥʠʠ ʧʦ ʘʢʪʫʘʣʴʥʳʤ ʚʦʧʨʦʩʘʤ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʚʳʩʢʘʟʘʣ ʨʷʜ ʥʘʨʝʢʘʥʠʡ ʧʦ ʧʦʚʦʜʫ ʚʩʢʨʳʪʳʭ ʥʝʛʘʪʠʚʥʳʭ 

ʬʘʢʪʦʚ. 

"Cʦ ʩʪʦʨʦʥʳ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʜʝʣʘʝʪʩʷ ʚʩʝ ʚʦʟʤʦʞʥʦʝ. ʉʨʝʜʩʪʚʘ ʥʘ ʤʝʜʠʮʠʥʫ 

- ʨʝʤʦʥʪ, ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʝ, ʟʘʨʧʣʘʪʳ, ʣʝʢʘʨʩʪʚʘ - ʚʳʜʝʣʷʶʪʩʷ ʢʦʣʦʩʩʘʣʴʥʳʝ.  

ʀ, ʢʦʥʝʯʥʦ, ʣʶʜʠ ʚʧʨʘʚʝ ʚʠʜʝʪʴ ʦʪʜʘʯʫ, - ʦʪʤʝʪʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. -  

ʗ ʥʝ ʭʦʯʫ ʩʢʘʟʘʪʴ, ʯʪʦ ʤʳ ʩʜʝʣʘʣʠ ʚʩʝ ʚ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʠ ʩ ʪʦʯʢʠ ʟʨʝʥʠʷ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. ʅʦ ʩʨʘʚʥʠʪʝ ʥʘʩ, ʢ ʧʨʠʤʝʨʫ, ʩ ʙʦʛʘʪʝʡʰʝʡ ʋʢʨʘʠʥʦʡ. ɼʦ ʚʦʡʥʳ. 

ɺʳ ʞʝ ʚ ʢʦʥʪʘʢʪʝ ʙʳʣʠ ʩ ʥʘʰʠʤʠ ʙʨʘʪʴʷʤʠ ʚ ʋʢʨʘʠʥʝ. ɺʳ ʚʠʜʝʣʠ, ʚ ʢʘʢʦʡ 

ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʥʘʭʦʜʠʣʘʩʴ ʙʦʛʘʪʝʡʰʘʷ ʋʢʨʘʠʥʘ ʩ ʪʦʯʢʠ ʟʨʝʥʠʷ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. 

ʇʨʠʯʠʥʘ ʦʜʥʘ - ʚʣʘʩʪʴ ʩʘʤʦʫʩʪʨʘʥʠʣʘʩʴ ʦʪ ʨʝʰʝʥʠʷ ʧʨʦʙʣʝʤ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. 

ʄʳ ʞʝ, ʩʞʘʚ ʟʫʙʳ, ʪʝʨʧʝʣʠ. ʀ ʚʨʘʯʠ ʥʝʙʦʣʴʰʫʶ ʧʦʨʦʡ ʟʘʨʧʣʘʪʫ ʧʦʣʫʯʘʣʠ,  

ʠ ʤʳ ʧʦʩʣʝʜʥʝʝ ʦʪʜʘʚʘʣʠ ʥʘ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʝ. ʅʘ ʚʳʨʘʙʦʪʢʫ ʩʠʩʪʝʤʳ 

ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʦʚʘʥʠʷ ʵʪʦʡ ʥʘʠʚʘʞʥʝʡʰʝʡ ʦʪʨʘʩʣʠ ʞʠʟʥʠ ʣʶʙʦʛʦ ʦʙʱʝʩʪʚʘ. 

ɼʦʨʦʞʝ ʟʜʦʨʦʚʴʷ ʫ ʯʝʣʦʚʝʢʘ ʥʠʯʝʛʦ ʥʝʪ". 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʚ ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʦʤ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʠ 

ʜʝʡʩʪʚʠʪʝʣʴʥʦ ʝʩʪʴ ʮʝʣʳʡ ʨʷʜ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʡ ʠ ʤʥʦʛʦʝ ʜʝʣʘʝʪʩʷ. ʅʘʧʨʠʤʝʨ,  

ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʟʘʱʠʪʳ ʤʘʪʝʨʠʥʩʪʚʘ ʠ ʜʝʪʩʪʚʘ, ʚ ʪʨʘʥʩʧʣʘʥʪʦʣʦʛʠʠ ʠ ʪʘʢ ʜʘʣʝʝ. 

"ʉʝʛʦʜʥʷ ʨʝʯʴ ʥʝ ʦʙ ʵʪʦʤ. ʄʳ ʵʪʦ ʚʩʝ ʭʦʨʦʰʦ ʟʥʘʝʤ, - ʩʢʘʟʘʣ ʦʥ. - ɼʚʘ ʩʣʦʚʘ  

(ʦʙ ʵʪʠʭ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʷʭ. - ʇʨʠʤ.), ʝʩʣʠ ʢʪʦ-ʪʦ ʜʫʤʘʝʪ ʭʚʘʩʪʘʪʴʩʷ. ɺʩʝ ʦʩʪʘʣʴʥʦʝ - 

ʦʪ ʞʠʟʥʠ". 

"ʉʝʛʦʜʥʷ ʨʝʯʴ ʧʦʡʜʝʪ ʦ ʪʦʤ, ʢʘʢ ʤʳ ʦʪʥʦʩʠʤʩʷ ʢ ʥʘʰʝʤʫ ʥʘʨʦʜʫ, ʢʘʢ ʤʳ 

ʦʪʥʦʩʠʤʩʷ ʢ ʥʘʰʠʤ ʧʨʦʩʪʳʤ ʣʶʜʷʤ, ʙʝʟ ʢʦʪʦʨʳʭ ʥʘʩ ʙʳ ʚ ʵʪʦʤ ʟʘʣʝ ʥʝ ʙʳʣʦ.  

ɸ ʝʩʣʠ ʢʦʥʢʨʝʪʥʦ: ʢʘʢ ʤʳ ʣʝʯʠʤ ʣʶʜʝʡ ʪʘʤ - ʥʘ ʩʝʣʝ, ʚ ʤʘʣʳʭ ʛʦʨʦʜʘʭ, 

ʧʦʩʝʣʢʘʭ, ʘʛʨʦʛʦʨʦʜʢʘʭ, ʢʘʢ ʤʳ ʢ ʥʠʤ ʦʪʥʦʩʠʤʩʷ? ʅʝ ʚ ʈʅʇʎ - ʵʪʦ ʪʦʞʝ 

ʚʘʞʥʦ, ʦʥʠ ʠʜʫʪ ʚ ʘʚʘʥʛʘʨʜʝ, ʜʦʣʞʥʳ ʧʦʢʘʟʳʚʘʪʴ ʧʨʠʤʝʨ ʠ ʫʯʠʪʴ ʪʝʭ, ʢʪʦ 

ʥʝʧʦʩʨʝʜʩʪʚʝʥʥʦ ʥʘ ʙʘʨʨʠʢʘʜʘʭ", - ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʦʩʥʦʚʥʦʡ 

ʧʨʠʥʮʠʧʠʘʣʴʥʳʡ ʚʦʧʨʦʩ ʜʣʷ ʦʙʩʫʞʜʝʥʠʷ. 

ɺ ʧʦʩʣʝʜʥʝʝ ʚʨʝʤʷ ʩʪʘʣʦ ʧʦʩʪʫʧʘʪʴ ʤʥʦʛʦ ʩʠʛʥʘʣʦʚ ʦ ʩʥʠʞʝʥʠʠ ʢʘʯʝʩʪʚʘ 

ʦʢʘʟʘʥʠʷ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʡ ʧʦʤʦʱʠ, ʜʘ ʠ ʧʦʧʨʦʩʪʫ ʦʙ ʦʪʩʫʪʩʪʚʠʠ ʥʘʜʣʝʞʘʱʝʛʦ 
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ʧʦʨʷʜʢʘ ʚ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷʭ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. ʕʪʠ ʬʘʢʪʳ ʠʟʫʯʘʣʘ ʩʦʟʜʘʥʥʘʷ ʧʦ 

ʧʦʨʫʯʝʥʠʶ ɻʣʘʚʳ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʥʝʟʘʚʠʩʠʤʘʷ ʨʘʙʦʯʘʷ ʛʨʫʧʧʘ. 

"ʅʘ ʩʝʛʦʜʥʷʰʥʝʤ ʩʦʚʝʱʘʥʠʠ ʤʳ ʜʦʣʞʥʳ ʜʘʪʴ ʦʙʲʝʢʪʠʚʥʫʶ ʦʮʝʥʢʫ 

ʩʣʦʞʠʚʰʝʡʩʷ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʠ ʨʝʰʠʪʴ, ʯʪʦ ʜʝʣʘʪʴ ʜʘʣʴʰʝ. ʗ ʚʘʩ ʧʨʝʜʦʩʪʝʨʝʛʘʶ ʦʪ 

ʢʨʫʛʦʚʦʡ ʧʦʨʫʢʠ ʟʜʝʩʴ. ʇʦʡʜʝʪʝ ʦʪʩʶʜʘ ʙʝʟ ʧʦʨʪʬʝʣʝʡ, ʠ ʧʦʡʜʝʪʝ ʥʝ ʧʨʦʩʪʦ  

ʢ ʩʝʙʝ ʜʦʤʦʡ, ʘ ʚ ʜʨʫʛʠʝ ʤʝʩʪʘ. ʅʫʞʥʘ ʦʙʲʝʢʪʠʚʥʘʷ ʦʮʝʥʢʘ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ 

ʧʨʦʠʩʭʦʜʠʪ. ʄʳ ʥʝ ʩʦʙʨʘʣʠʩʴ ʟʜʝʩʴ ʭʚʘʣʠʪʴ ʠ ʟʘʭʚʘʣʠʚʘʪʴ ʜʨʫʛ ʜʨʫʛʘ. ʇʨʠʯʠʥ 

ʜʣʷ ʵʪʦʛʦ ʥʝʪ. ʇʦʤʠʤʦ ʦʪʯʝʪʘ ʥʝʟʘʚʠʩʠʤʦʡ ʨʘʙʦʯʝʡ ʛʨʫʧʧʳ, ʜʦʢʣʘʜʘ 

ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʷ ʭʦʪʝʣ ʙʳ ʫʩʣʳʰʘʪʴ ʤʥʝʥʠʝ ʥʘʰʠʭ ʢʦʥʪʨʦʣʝʨʦʚ ʠ ʥʘʰʠʭ ʤʝʜʠʢʦʚ, 

ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʝʡ ʩʥʠʟʫ - ʯʝʛʦ ʥʝ ʭʚʘʪʘʝʪ. ɼʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʝ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʷ. 

ʅʘʤ ʥʘʜʦ ʧʨʠʥʠʤʘʪʴ ʨʝʰʝʥʠʷ", - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʩʦʙʦ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʝʩʣʠ ʧʦ ʠʪʦʛʘʤ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ ʙʫʜʝʪ 

ʩʜʝʣʘʥ ʚʳʚʦʜ, ʯʪʦ ʧʦ ʪʝʤ ʠʣʠ ʠʥʳʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷʤ ʥʝ ʚʩʝ ʭʦʨʦʰʦ, ʪʦ ʚʠʥʦʚʘʪ  

ʚ ʵʪʦʤ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʥʳʥʝʰʥʠʡ ʄʠʥʠʩʪʨ ɼʤʠʪʨʠʡ ʇʠʥʝʚʠʯ: "ʅʦ ʩʧʨʦʩʠʤ  

ʠ ʩ ʂʘʨʘʥʠʢʘ (ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ɻʨʦʜʥʝʥʩʢʦʛʦ ʦʙʣʠʩʧʦʣʢʦʤʘ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʂʘʨʘʥʠʢ, 

ʨʘʥʝʝ ʟʘʥʠʤʘʚʰʠʡ ʧʦʩʪ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʷ ʄʠʥʟʜʨʘʚʘ. - ʇʨʠʤ.), ʢʦʪʦʨʳʡ 

ʨʝʢʦʤʝʥʜʦʚʘʣ ʝʛʦ, ʠ ʚʩʶ ʪʫ ʛʨʫʧʧʫ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʩʝʛʦʜʥʷ ʚ ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʝ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʨʘʙʦʪʘʝʪ. ʀ ʢʦʪʦʨʳʡ ʢʣʷʣʩʷ ʤʥʝ. ʗ ʥʝ ʟʘʙʳʣ". 

"ʅʘ ʩʪʦʣʝ ʫ ʤʝʥʷ ʤʘʪʝʨʠʘʣʳ ʩ ʧʦʜʨʦʙʥʳʤʠ ʦʪʯʝʪʘʤʠ ʵʢʩʧʝʨʪʥʦʡ ʛʨʫʧʧʳ 

ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʠʨʫʶʱʠʭ ʦʨʛʘʥʦʚ, - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ɺʳ ʥʝ ʜʫʤʘʡʪʝ, 

ʯʪʦ ʷ ʧʦʨʫʯʠʣ ʵʪʦʡ ʛʨʫʧʧʝ - ʠ ʚʩʝ. ʋ ʥʘʩ ʝʩʪʴ ʞʝʣʝʟʦʙʝʪʦʥʥʳʝ ʟʘʢʦʥʳ, ʢʦʪʦʨʳʝ 

ʜʦʣʞʥʳ ʩʦʙʣʶʜʘʪʴʩʷ. ʀ ʟʘ ʝʜʠʥʦʦʙʨʘʟʥʳʤ ʠ ʪʦʯʥʳʤ ʩʦʙʣʶʜʝʥʠʝʤ ʟʘʢʦʥʦʚ  

ʚ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʝʪ ʢʦʥʪʨʦʣʴ ʧʨʦʢʫʨʘʪʫʨʘ. ʋ ʥʘʩ ʝʩʪʴ ʤʦʱʥʳʡ 

ʢʦʥʪʨʦʣʠʨʫʶʱʠʡ ʦʨʛʘʥ - ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʦʪ ʚʣʘʩʪʠ, ʥʦ ʠ ʦʪ ʥʘʨʦʜʘ - ʂʦʤʠʪʝʪ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʢʦʥʪʨʦʣʷ. ʀ ʦʥʠ ʥʝ ʧʦ ʩʣʝʜʘʤ ʧʨʦʰʣʠ, ʘ ʧʘʨʘʣʣʝʣʴʥʦ 

ʧʦʩʤʦʪʨʝʣʠ ʥʘ ʩʠʪʫʘʮʠʶ ʚ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʠ. ʀ ʜʦʣʦʞʠʣʠ". 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ, ʯʪʦ, ʨʝʘʛʠʨʫʷ ʥʘ ʵʪʦ, ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʦ ʧʨʠʩʣʘʣʦ ʝʤʫ 

ʦʪʧʠʩʢʫ ʟʘ ʧʦʜʧʠʩʴʶ ʇʨʝʤʴʝʨ-ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʠ ʚʠʮʝ-ʧʨʝʤʴʝʨʘ. "ʅʦ ʵʪʦ ʤʳ ʩ ʥʠʤ 

ʦʪʜʝʣʴʥʦ ʙʫʜʝʤ ʨʘʟʙʠʨʘʪʴʩʷ. ʅʘʚʝʨʥʦʝ, ʟʘʙʳʣʠ, ʛʜʝ ʨʘʙʦʪʘʶʪ. ʕʪʦ ʭʘʨʘʢʪʝʨʥʦ 

ʩʪʘʥʦʚʠʪʩʷ ʜʣʷ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʧʦ ʚʩʝʤ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷʤ. ʆʪʧʠʩʢʠ 

ʤʥʝ ʥʝ ʥʫʞʥʳ. ʕʪʦ ʢʘʩʘʝʪʩʷ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʠ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʦʚ, ʮʝʥʪʨʘʣʴʥʳʭ 

ʦʨʛʘʥʦʚ ʚʣʘʩʪʠ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

"ʀ ʚʳ ʟʥʘʝʪʝ, ʧʝʨʝʣʦʧʘʪʠʚ ʵʪʠ ʤʘʪʝʨʠʘʣʳ ʥʝ ʝʜʠʥʦʞʜʳ, ʯʪʦ ʤʝʥʷ ʙʦʣʴʰʝ 

ʚʩʝʛʦ ʫʜʠʚʠʣʦ? ʊʦ, ʯʪʦ ʜʦ ʩʠʭ ʧʦʨ ʝʩʪʴ ʚʦʧʠʶʱʠʝ ʧʨʦʙʣʝʤʳ ʙʘʨʜʘʢʘ  

ʚ ʙʦʣʴʥʠʮʘʭ, ʧʦʣʠʢʣʠʥʠʢʘʭ, ʌɸʇʘʭ: ʩʪʝʥʳ ʠ ʧʦʪʦʣʢʠ ʨʘʟʨʫʰʘʶʪʩʷ, ʜʚʝʨʠ 

ʧʦʢʦʩʠʣʠʩʴ, ʵʣʝʤʝʥʪʘʨʥʳʝ ʩʘʥʠʪʘʨʥʳʝ ʧʨʘʚʠʣʘ ʥʝ ʩʦʙʣʶʜʘʶʪʩʷ. ʉʣʫʰʘʡʪʝ, 

ʣʶʙʦʝ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʝ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ ʦʙʨʘʟʮʦʤ ʩʘʥʠʪʘʨʠʠ. 

ʇʨʠʯʝʤ ʪʘʢʦʝ ʩʣʫʯʘʝʪʩʷ ʜʘʞʝ ʚ ʧʝʜʠʘʪʨʠʯʝʩʢʠʭ ʦʪʜʝʣʝʥʠʷʭ. ʇʦʩʣʫʰʘʡʪʝ, ʥʦ 

ʪʘʤ ʞʝ ʜʝʪʠ! ʀʣʠ ʵʪʦ ʥʝ ʚʘʰʠ ʜʝʪʠ? ʂʦʥʝʯʥʦ, ʵʪʦ ʥʝ ʚʘʰʠ ʜʝʪʠ. ʅʦ ʵʪʦ ʤʦʠ 

ʜʝʪʠ!" - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɽʩʪʴ ʠ ʩʣʫʯʘʠ ʧʨʦʩʪʘʠʚʘʥʠʷ ʜʦʨʦʛʦʩʪʦʷʱʝʛʦ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʦʛʦ 

ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ. "ɸ ʚʝʜʴ ʧʦʨʦʡ ʵʪʦ ʝʜʠʥʩʪʚʝʥʥʳʡ ʰʘʥʩ ʥʘ ʩʧʘʩʝʥʠʝ ʯʴʝʡ-ʪʦ 

ʞʠʟʥʠ!" - ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʆʥ ʦʟʚʫʯʠʣ ʬʘʢʪʳ, ʯʪʦ ʧʦʨʦʡ ʪʘʢʦʝ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʝ ʧʨʦʩʪʘʠʚʘʝʪ ʧʦ 

ʥʝʩʢʦʣʴʢʫ ʣʝʪ ʙʝʟ ʨʝʤʦʥʪʘ. "ʀ ʄʠʥʠʩʪʨ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʤʥʝ ʙʦʡʢʦ 
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ʦʩʤʝʣʠʚʘʝʪʩʷ ʜʦʢʣʘʜʳʚʘʪʴ, ʯʪʦ ʫ ʥʝʛʦ ʚʩʝ ʚ ʧʦʨʷʜʢʝ, ʫ ʥʝʛʦ ʚʩʝ ʩʭʚʘʯʝʥʦ, ʦʥ ʚʩʝ 

ʦʪʨʝʤʦʥʪʠʨʦʚʘʣ, ʫ ʥʝʛʦ ʟʘʧʯʘʩʪʝʡ ʭʚʘʪʘʝʪ. ɸ ʢʪʦ-ʪʦ ʥʘ ʢʘʢʠʝ-ʪʦ ʩʘʥʢʮʠʠ 

ʥʘʯʠʥʘʝʪ ʩʩʳʣʘʪʴʩʷ. ʈʝʙʷʪʘ, ʥʝʪ ʜʣʷ ʚʘʩ ʩʘʥʢʮʠʡ. ʅʝʪ!" - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ ʦʪ ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʳʭ ʟʘ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʝ ʩʧʫʩʪʠʪʴʩʷ ʥʘ ʟʝʤʣʶ ʠ ʦʙʨʘʪʠʪʴ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʢʘʯʝʩʪʚʝʥʥʦʝ 

ʣʝʯʝʥʠʝ ʦʙʳʯʥʳʭ ʣʶʜʝʡ. 

"ɺʳ ʟʥʘʝʪʝ, ʷ ʦʪʜʘʶ ʩʝʙʝ ʦʪʯʝʪ, ʩ ʢʝʤ ʷ ʩʝʛʦʜʥʷ ʨʘʟʛʦʚʘʨʠʚʘʶ ʠ ʢʪʦ ʤʝʥʷ 

ʫʩʣʳʰʠʪ. ʕʪʦ ʞʝ ʙʝʣʘʷ ʢʦʩʪʴ - ʚʨʘʯʠ. ʈʘʟʚʝ ʠʭ ʤʦʞʥʦ ʢʨʠʪʠʢʦʚʘʪʴ? ʅʝʪ! ʅʫ ʪʘʢ 

ʟʘʧʦʤʥʠʪʝ: ʷ ʥʠ ʧʝʨʝʜ ʯʝʤ ʥʝ ʦʩʪʘʥʦʚʣʶʩʴ ʠ ʧʦʨʷʜʦʢ ʟʜʝʩʴ ʙʫʜʝʪ ʥʘʚʝʜʝʥ! 

ɼʘʞʝ ʝʩʣʠ ʧʦʣʦʚʠʥʘ ʠʟ ʚʘʩ ʫʡʜʝʪ. ʅʦ ʷ ʙʫʜʫ ʟʥʘʪʴ, ʩ ʢʝʤ ʷ ʙʫʜʫ ʨʘʙʦʪʘʪʴ. 

ʆʙʥʘʛʣʝʣʠ ʜʦ ʢʨʘʡʥʝʡ ʩʪʝʧʝʥʠ. ɹʝʛʘʶʪ ʚʦʢʨʫʛ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢʦʚ ʦʪ ʨʘʡʦʥʥʦʛʦ ʟʚʝʥʘ 

ʜʦ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ. ʊʦʣʴʢʦ ʠʭ ʢʨʘʩʠʚʦ ʫʤʝʝʤ ʣʝʯʠʪʴ. ɸ ʦʙʳʯʥʳʝ ʣʶʜʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ 

ʩʦʜʝʨʞʘʪ ʵʪʦ ʚʩʝ? ʆʧʫʩʪʠʪʝʩʴ ʥʘ ʟʝʤʣʶ! ʆʪ ʥʘʩ, ʚ ʵʪʦʤ ʟʘʣʝ ʩʠʜʷʱʠʭ, 

ʟʘʚʠʩʠʪ ʚʦʦʙʱʝ ʚʩʝ ʚ ʩʪʨʘʥʝ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ʂʫʜʘ ʩʤʦʪʨʷʪ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʳ? ɺʝʜʴ ʵʪʦ ʠʭ ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʩʬʝʨʘ 

ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʠ - ʢʫʣʴʪʫʨʘ, ʩʧʦʨʪ, ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ, ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʝ. ɹʦʣʴʥʠʮʳ  

ʠ ʰʢʦʣʳ ʫ ʚʘʩ ʞʝ. ʂʫʜʘ ʩʤʦʪʨʷʪ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢʠ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʡ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ?  

ʀ ʚʦʦʙʱʝ, ʟʘʯʝʤ ʦʥʠ ʚʘʤ ʧʨʠ ʪʘʢʦʡ ʨʘʙʦʪʝ? ʈʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʠ ʮʝʥʪʨʦʚ ʛʠʛʠʝʥʳ, 

ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʠ ʨʘʡʠʩʧʦʣʢʦʤʦʚé ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʦ, ʄʠʥʟʜʨʘʚ ʟʥʘʶʪ ʦʙ ʵʪʠʭ 

ʧʨʦʙʣʝʤʘʭ ʠʣʠ ʥʝʪ? ɸ ʚʦʪ ʟʥʘʪʴ ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʠʨʦʚʘʪʴ ʚʳ ʜʦʣʞʥʳ", - ʩʢʘʟʘʣ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʪʝʤʠ ʚʦʧʨʦʩʘʤʠ, ʢʦʪʦʨʳʤʠ 

ʟʘʥʠʤʘʣʘʩʴ ʩʦʟʜʘʥʥʘʷ ʧʦ ʧʦʨʫʯʝʥʠʶ ɻʣʘʚʳ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʥʝʟʘʚʠʩʠʤʘʷ ʨʘʙʦʯʘʷ 

ʛʨʫʧʧʘ, ʜʦʣʞʥʳ ʝʞʝʜʥʝʚʥʦ ʟʘʥʠʤʘʪʴʩʷ ʄʠʥʠʩʪʨ ʠ ʝʛʦ ʢʦʤʘʥʜʘ - ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʦ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. "ʊʘʤ ʚʩʝ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʳ ʩʦʩʨʝʜʦʪʦʯʝʥʳ. ʕʪʦ ʦʥʠ ʜʦʣʞʥʳ 

ʩʦʟʜʘʚʘʪʴ ʛʨʫʧʧʳ ʠ ʢʦʤʠʩʩʠʠ ʠ ʩʤʦʪʨʝʪʴ, ʯʪʦ ʧʨʦʠʩʭʦʜʠʪ ʥʘ ʤʝʩʪʘʭ. 

ʇʦʣʫʯʘʝʪʩʷ ʢʘʢ ʚʩʝʛʜʘ: ʢʫʜʘ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʥʝ ʜʦʝʭʘʣ, ʪʘʤ ʪʠʰʴ ʠ ʙʣʘʞʴ", - ʦʪʤʝʪʠʣ 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ ʧʨʝʢʨʘʪʠʪʴ ʚʦʣʴʥʠʮʫ  

ʚ ʚʦʧʨʦʩʝ ʧʦʩʣʝʜʫʶʱʝʡ ʦʪʨʘʙʦʪʢʠ ʤʝʜʠʢʦʚ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʦʙʫʯʘʣʠʩʴ ʚ ʚʫʟʘʭ ʧʦ 

ʮʝʣʝʚʦʤʫ ʥʘʙʦʨʫ. 

"ʂʘʢ ʚʳ ʩʦʙʠʨʘʝʪʝʩʴ ʫʜʝʨʞʘʪʴ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʥʘ ʤʝʩʪʘʭ, ʝʩʣʠ ʪʘʤ ʥʝ 

ʩʦʟʜʘʥʳ ʥʦʨʤʘʣʴʥʳʝ ʫʩʣʦʚʠʷ ʜʣʷ ʧʘʮʠʝʥʪʦʚ? ʀ ʜʣʷ ʤʝʜʠʢʦʚ ʪʦʞʝ. ʆʪʩʶʜʘ  

ʠ ʢʘʜʨʦʚʳʝ ʧʨʦʙʣʝʤʳ: ʚʨʦʜʝ ʛʦʪʦʚʠʤ ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦ ʚʨʘʯʝʡ ʠ ʤʝʜʩʝʩʪʝʨ,  

ʘ ʚ ʨʘʡʦʥʘʭ ʥʝ ʟʘʜʝʨʞʠʚʘʶʪʩʷ ʜʘʞʝ ʮʝʣʝʚʠʢʠ. ʀʱʫʪ ʩʝʙʝ ʤʝʩʪʦ ʚ ʩʪʦʣʠʮʝ ʠʣʠ, 

ʯʪʦ ʝʱʝ ʭʫʞʝ, ʟʘ ʛʨʘʥʠʮʝʡ. ʈʘʟʙʝʨʠʪʝʩʴ ʩ ʮʝʣʝʚʠʢʘʤʠ. ʈʘʟʙʝʨʠʪʝʩʴ, ʢʦʛʦ ʚʳ 

ʪʫʜʘ ʥʘʙʠʨʘʝʪʝ", - ʧʦʨʫʯʠʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

"ɽʱʝ ʦʜʥʦ ʦʪʢʨʳʪʠʝ ʜʣʷ ʤʝʥʷ - ʥʝʜʦʩʪʘʪʦʯʥʳʡ ʫʨʦʚʝʥʴ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ  

ʠ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʠʟʤʘ ʚʨʘʯʝʡ. ʂʘʢ-ʪʦ ʵʪʦ ʥʝ ʩʦʛʣʘʩʫʝʪʩʷ ʩ ʚʦʩʪʨʝʙʦʚʘʥʥʦʩʪʴʶ 

ʥʘʰʠʭ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʚ ʈʦʩʩʠʠ, ʥʦ ʠ ʚ ɽʚʨʦʧʝ. ɺʳʨʘʙʦʪʘʪʴ ʥʫʞʥʦ 

ʩʠʩʪʝʤʫ ʩʧʨʦʩʘ ʩ ʨʝʢʪʦʨʦʚ ʚʫʟʦʚ. ʆʥʠ ʫ ʥʘʩ ʥʝʧʨʠʢʦʩʥʦʚʝʥʥʳʝ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʂʘʢ ʜʦʢʣʘʜʳʚʘʶʪ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʫ, ʚ ʧʦʩʣʝʜʥʠʝ ʛʦʜʳ ʚʝʜʝʪʩʷ ʠʥʪʝʥʩʠʚʥʦʝ 

ʦʙʫʯʝʥʠʝ ʚʨʘʯʝʡ ʨʘʡʟʚʝʥʘ ʚʳʩʦʢʠʤ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʷʤ. "ʂʦʤʫ ʚʳ ʦʯʢʠ ʚʪʠʨʘʝʪʝ? 
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ʂʘʢʠʝ ʚʳʩʦʢʠʝ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʠ ʦʥʠ ʦʩʚʦʠʣʠ? ʄʳ ʞʝ ʢʦʛʜʘ-ʪʦ ʧʦʣʪʦʨʘ ʜʝʩʷʪʢʘ ʣʝʪ 

ʪʦʤʫ ʥʘʟʘʜ ʥʘ ʤʦʝʤ ʫʨʦʚʥʝ ʫʪʚʝʨʜʠʣʠ ʚʩʝ ʤʘʥʠʧʫʣʷʮʠʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʤʳ ʜʦʣʞʥʳ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʪʴ. ʅʘʯʠʥʘʷ ʦʪ ʌɸʇʘ, ʫʯʘʩʪʢʦʚʦʡ ʙʦʣʴʥʠʮʳ ʜʦ ʈʅʇʎ. ʄʳ ʞʝ 

ʦʧʨʝʜʝʣʠʣʠʩʴ", - ʥʘʧʦʤʥʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ ʜʦʣʦʞʠʪʴ, ʯʪʦ ʥʝ ʪʘʢ ʚ ʚʦʧʨʦʩʘʭ 

ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ ʠ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʤʝʜʠʢʦʚ, ʚ ʯʝʤ ʧʨʠʯʠʥʳ, ʛʜʝ ʥʝʜʦʨʘʙʘʪʳʚʘʶʪ 

ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʝ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʳ. "ʈʘʟʚʝ ʥʝ ʜʦʣʞʥʳ ʈʅʇʎ, ʦʙʣʘʩʪʥʳʝ ʙʦʣʴʥʠʮʳ 

ʦʢʘʟʳʚʘʪʴ ʵʪʠʤ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʘʤ ʤʝʪʦʜʠʯʝʩʢʫʶ ʧʦʤʦʱʴ, ʦʙʫʯʘʪʴ  

ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʠʨʦʚʘʪʴ ʠʭ? ɺ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʩʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʦ ʧʦʜʢʣʶʯʘʪʴʩʷ ʢ ʣʝʯʝʥʠʶ 

ʪʷʞʝʣʳʭ ʙʦʣʴʥʳʭ, - ʟʘʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʅʝ ʥʘʜʦ ʠʭ ʪʘʱʠʪʴ ʢʫʯʝʡ 

ʚ ɹʝʣʄɸʇʆ (ɹʝʣʦʨʫʩʩʢʘʷ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʘʷ ʘʢʘʜʝʤʠʷ ʧʦʩʣʝʜʠʧʣʦʤʥʦʛʦ 

ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ. - ʇʨʠʤ.) ʥʘ ʧʦʚʳʰʝʥʠʝ ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ. ɺʝʟʠʪʝ ʚ ʈʅʇʎ.  

ʀ ʟʘʧʣʘʪʠʪʝ ʪʝʤ, ʢʪʦ ʙʫʜʝʪ ʦʙʫʯʘʪʴ ʵʪʦ ʟʚʝʥʦ ʨʘʡʦʥʥʦʝ, ʠʟ ʦʙʣʘʩʪʥʳʭ ʙʦʣʴʥʠʮ  

ʠ ʪʘʢ ʜʘʣʝʝ. ʊʘʤ ʥʘʜʦ ʫʯʠʪʴ! ʉʦ ʩʢʘʣʴʧʝʣʝʤ ʠ ʵʥʜʦʩʢʦʧʦʤ ʚ ʨʫʢʘʭ. ʏʪʦʙʳ ʦʥʠ 

ʚʠʜʝʣʠ, ʢʘʢ ʵʪʦ ʜʝʣʘʝʪʩʷ. ʀ ʧʨʦʜʝʣʘʣʠ ʵʪʠ ʩʣʦʞʥʳʝ ʦʧʝʨʘʮʠʠ, ʤʘʥʠʧʫʣʷʮʠʠ, 

ʥʘʫʯʠʣʠʩʴ ʪʦʤʫ, ʯʪʦ ʫʤʝʝʤ ʤʳ ʥʘʚʝʨʭʫ. ʋ ʥʘʩ ʘʙʩʦʣʶʪʥʳʡ ʨʘʟʨʳʚ ʚʦʪ ʵʪʠʭ 

ʚʝʨʭʥʠʭ ʥʘʫʯʥʦ-ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʮʝʥʪʨʦʚ ʩʦ ʩʨʝʜʥʠʤ ʠ ʥʠʞʥʠʤ ʟʚʝʥʦʤ". 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʝʱʝ ʨʘʟ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʚʘʞʥʦʩʪʴ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʢʘʯʝʩʪʚʝʥʥʦʛʦ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʠʤʝʥʥʦ ʥʘ ʥʠʞʥʝʤ ʠ ʩʨʝʜʥʝʤ ʫʨʦʚʥʝ. "ʉʣʫʰʘʡʪʝ, ʢʘʢ ʚʳ ʥʝ 

ʧʦʥʠʤʘʝʪʝ, ʯʪʦ ʪʘʤ ʥʘʰʠ ʨʦʜʠʪʝʣʠ. ʅʝ ʚʩʝ ʞʝ ʚʳ ʙʫʜʝʪʝ ʩ ʧʦʨʪʬʝʣʷʤʠ ʟʜʝʩʴ 

ʩʠʜʝʪʴ. ʉʢʦʨʦ ʤʳ ʫʡʜʝʤ, ʙʫʜʝʤ ʦʙʳʯʥʳʤʠ ʣʶʜʴʤʠ. ʅʝʫʞʝʣʠ ʚʳ ʥʝ ʧʦʥʠʤʘʝʪʝ, 

ʯʪʦ ʤʳ ʧʦʧʘʜʝʤ ʚ ʪʘʢʫʶ ʩʠʪʫʘʮʠʶ. ʂ ʥʘʤ ʙʫʜʫʪ ʪʦʯʥʦ ʪʘʢ ʞʝ ʦʪʥʦʩʠʪʴʩʷ", - 

ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɺ ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʦʩʪʨʦʡ ʧʨʦʙʣʝʤʳ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʜʦʩʪʫʧʥʦʩʪʴ  

ʠ ʢʘʯʝʩʪʚʦ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʡ ʧʦʤʦʱʠ ʥʘ ʩʝʣʝ. "ʗ ʚʘʤ ʥʠʢʦʛʜʘ ʟʘ ʩʝʣʦ ʥʝ ʧʨʦʱʫ. 

ʅʠʢʦʛʜʘ! ɿʘʧʦʤʥʠʪʝ ʵʪʦ. ʇʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʳ. ʗ ʩ ʚʘʩ ʰʢʫʨʫ ʩʦʨʚʫ, ʥʦ 

ʚʳ ʥʘʚʝʜʝʪʝ ʪʘʤ ʧʦʨʷʜʦʢ!" - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ʆʪʜʝʣʴʥʦ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʟʘʪʨʦʥʫʣ ʪʝʤʫ ʦʧʪʠʤʠʟʘʮʠʠ ʬʝʣʴʜʰʝʨʩʢʦ-

ʘʢʫʰʝʨʩʢʠʭ ʧʫʥʢʪʦʚ. ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ ʧʦʜʭʦʜʠʪʴ ʢ ʚʦʧʨʦʩʫ 

ʚʟʚʝʰʝʥʥʦ, ʦʙʜʫʤʘʥʥʦ, ʠʩʭʦʜʷ ʚ ʧʝʨʚʫʶ ʦʯʝʨʝʜʴ ʠʟ ʠʥʪʝʨʝʩʦʚ ʣʶʜʝʡ  

ʠ ʮʝʣʝʩʦʦʙʨʘʟʥʦʩʪʠ. "ɿʘʢʨʳʚʘʡʪʝ, ʦʧʪʠʤʠʟʠʨʫʡʪʝ, ʥʠʢʪʦ ʥʝ ʧʨʦʪʠʚ, - ʩʢʘʟʘʣ 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. - ʅʦ ʚʳ ʞʝ ʩʥʘʯʘʣʘ ʢʦʤʧʣʝʢʩʳ ʥʘ ʢʦʣʝʩʘʭ ʟʘʚʝʟʠʪʝ, 

ʢʦʪʦʨʳʤʠ ʚʳ ʭʦʪʠʪʝ ʟʘʤʝʥʠʪʴ ʌɸʇʳ (ʨʝʯʴ ʦ ʧʝʨʝʜʚʠʞʥʳʭ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ 

ʢʦʤʧʣʝʢʩʘʭ. - ʇʨʠʤ.), ʘ ʧʦʪʦʤ ʟʘʢʨʳʚʘʡʪʝ". ɸ ʯʪʦ ʢʘʩʘʝʪʩʷ ʘʨʛʫʤʝʥʪʘ ʦʙ 

ʵʢʦʥʦʤʠʠ ʬʠʥʘʥʩʦʚʳʭ ʩʨʝʜʩʪʚ ʟʘ ʩʯʝʪ ʦʧʪʠʤʠʟʘʮʠʠ ʌɸʇʦʚ, ʪʦ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ 

ʟʘʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʟʘʪʨʘʪʳ ʥʘ ʠʭ ʩʦʜʝʨʞʘʥʠʝ ʥʝ ʥʘʩʪʦʣʴʢʦ ʚʝʣʠʢʠ, ʨʘʟ ʰʪʘʪ 

ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʦʚ ʪʘʤ ʩʦʚʩʝʤ ʥʝʚʝʣʠʢ. "ʀ ʯʪʦ, ʥʘʤ ʪʘʢ ʜʦʨʦʛʠ ʵʪʠ ʌɸʇʳ? ʆʜʠʥ 

ʯʝʣʦʚʝʢ ʭʦʜʠʪ, ʬʝʣʴʜʰʝʨ", - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʅʘ ʧʨʠʤʝʨʝ ʈʦʩʩʠʠ, ʛʜʝ ʧʦʥʘʯʘʣʫ ʟʘʢʨʳʣʠ ʧʦʜʦʙʥʳʝ ʤʝʜʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷ ʥʘ 

ʤʝʩʪʘʭ, ʘ ʧʦʪʦʤ ʦʩʦʟʥʘʣʠ ʦʰʠʙʦʯʥʦʩʪʴ ʪʘʢʠʭ ʨʝʰʝʥʠʡ ʠ ʧʳʪʘʶʪʩʷ ʠʭ ʪʝʧʝʨʴ 

ʚʝʨʥʫʪʴ, ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʝʱʝ ʨʘʟ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʦʧʪʠʤʠʟʘʮʠʷ 

ʜʦʣʞʥʘ ʙʳʪʴ ʭʦʨʦʰʦ ʦʙʜʫʤʘʥʥʦʡ: "ʆʥʠ ʧʦʟʘʢʨʳʚʘʣʠ, ʘ ʩʝʡʯʘʩ ʧʳʪʘʶʪʩʷ 

ʛʝʨʦʠʯʝʩʢʠ ʦʙʨʘʪʥʦ ʚʝʨʥʫʪʴʩʷ. ʄʳ ʯʪʦ ʪʚʦʨʠʤ? ʈʘʟʙʝʨʠʪʝʩʴ. ʌɸʇʳ, 

ʫʯʘʩʪʢʦʚʳʝ ʙʦʣʴʥʠʮʳé ʊʘʤ ʞʝ ʥʘʰʠ ʣʶʜʠ ʞʠʚʫʪ". 
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"ʅʝʤʝʜʣʝʥʥʦ ʨʘʟʙʝʨʠʪʝʩʴ! ʅʘʪʘʣʴʷ ʀʚʘʥʦʚʥʘ (ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ʉʦʚʝʪʘ 

ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʅʘʪʘʣʴʷ ʂʦʯʘʥʦʚʘ. - ʇʨʠʤ.), ʚʳ ʢʦʥʪʨʦʣʠʨʫʝʪʝ ʵʪʫ ʩʬʝʨʫ, 

ʧʦʜʢʣʶʯʠʪʝʩʴ", - ʧʦʨʫʯʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʩʜʝʣʘʣ ʘʢʮʝʥʪ ʥʘ ʨʘʩʰʠʨʝʥʠʠ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʧʨʝʧʘʨʘʪʦʚ. 

"ʏʪʦ ʜʝʣʘʝʪʩʷ ʜʣʷ ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦʛʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʣʝʢʘʨʩʪʚʘʤʠ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ,  

ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʩʝʣʴʩʢʠʭ ʞʠʪʝʣʝʡ?" - ʦʙʨʘʪʠʣʩʷ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʢ ʫʯʘʩʪʥʠʢʘʤ 

ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ. 

"ʉ ʣʝʢʘʨʩʪʚʘʤʠ ʧʦʣʥʳʡ ʙʘʨʜʘʢ. ʂʪʦ ʭʦʯʝʪ - ʪʦʪ ʙʝʨʝʪ, ʢʪʦ ʭʦʯʝʪ - ʪʦʪ 

ʥʝʩʝʪ, ʢʫʜʘ ʟʘʭʦʯʝʪ - ʪʫʜʘ ʠ ʥʝʩʝʪ", - ʚʳʩʢʘʟʘʣʩʷ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʆʪʜʝʣʴʥʦ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʩʧʨʦʩʠʣ ʦ ʤʝʨʘʭ, ʧʨʝʜʧʨʠʥʠʤʘʝʤʳʭ ʜʣʷ 

ʨʘʩʰʠʨʝʥʠʷ ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ ʚʦʩʪʨʝʙʦʚʘʥʥʳʭ ʧʨʝʧʘʨʘʪʦʚ.  

ɺ ʧʦʩʣʝʜʥʝʝ ʚʨʝʤʷ, ʧʦ ʤʥʝʥʠʶ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ, ʵʪʦʤʫ ʚʦʧʨʦʩʫ ʥʝ ʫʜʝʣʷʝʪʩʷ 

ʜʦʣʞʥʦʛʦ ʚʥʠʤʘʥʠʷ. "ɺʦ ʚʨʝʤʷ ɾʘʨʢʦ (ɺʘʩʠʣʠʡ ɾʘʨʢʦ, ʙʳʚʰʠʡ ʄʠʥʠʩʪʨ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. - ʇʨʠʤ.) ʜʦʣʦʞʠʣʠ: ʙʦʣʴʰʝ 50% ʥʘʯʘʣʠ ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʪʴ 

ʩʦʙʩʪʚʝʥʥʳʭ ʧʨʝʧʘʨʘʪʦʚ. ʀ ʦʩʪʘʥʦʚʠʣʠʩʴ, ʣʝʞʠʤ ʠ ʥʝ ʰʝʚʝʣʠʤʩʷ", - ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ 

ʧʨʦʙʣʝʤʫ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʫʚʝʨʝʥ, ʯʪʦ ʛʣʘʚʥʳʤ ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʝʤ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʠ 

ʨʘʙʦʪʳ ʩʠʩʪʝʤʳ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʥʝ ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ ʦʪʯʝʪʦʚ, ʘ ʣʶʜʠ, 

ʢʦʪʦʨʳʤ ʧʦʤʦʛʣʠ ʩʦʭʨʘʥʠʪʴ ʟʜʦʨʦʚʴʝ ʠ ʞʠʟʥʴ. 

"ɹʶʨʦʢʨʘʪʠʟʘʮʠʷ - ʪʦ, ʯʝʛʦ ʙʳʪʴ ʚʦʦʙʱʝ ʥʝ ʜʦʣʞʥʦ ʚ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʠ. 

ɻʣʘʚʥʳʡ ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʴ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʠ ʚʘʰʝʡ ʨʘʙʦʪʳ - ʥʝ ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ ʦʪʯʝʪʦʚ,  

ʘ ʣʶʜʠ, ʢʦʪʦʨʳʤ ʚʳ ʧʦʤʦʛʣʠ ʩʦʭʨʘʥʠʪʴ ʟʜʦʨʦʚʴʝ, ʘ ʧʦʨʦʡ ʠ ʞʠʟʥʴ. ʅʝ ʙʳʚʘʝʪ 

ʥʝ ʚʘʞʥʳʭ ʧʘʮʠʝʥʪʦʚ, ʚʩʝ ʚʘʞʥʳ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ ʦʩʦʙʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʫʜʝʣʷʪʴ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʣʝʯʝʥʠʶ,  

ʥʦ ʠ ʨʘʥʥʝʡ ʜʠʘʛʥʦʩʪʠʢʝ ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʡ, ʙʣʘʛʦʜʘʨʷ ʢʦʪʦʨʦʡ ʚ ʨʷʜʝ ʩʣʫʯʘʝʚ 

ʤʦʞʥʦ ʩʦʭʨʘʥʠʪʴ ʯʝʣʦʚʝʢʫ ʟʜʦʨʦʚʴʝ. "ʕʪʦ ʯʪʦ ʟʘ "ʛʝʨʦʠʟʤ", ʢʦʛʜʘ ʫ ʚʘʩ ʢʘʞʜʳʡ 

ʧʷʪʳʡ ʯʝʣʦʚʝʢ ʩ ʥʘʯʘʣʘ ʛʦʜʘ ʦʪ ʦʥʢʦʣʦʛʠʠ ʫʤʠʨʘʝʪ? - ʞʝʩʪʢʦ ʩʧʨʦʩʠʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. - ʅʝ ʚʘʰʠ ʨʦʜʩʪʚʝʥʥʠʢʠ, ʵʪʦ ʧʦʥʷʪʥʦ. ʇʦʯʝʤʫ ʫʤʠʨʘʶʪ? ʇʦʪʦʤʫ 

ʯʪʦ ʚʳ ʚʦʚʨʝʤʷ ʜʠʘʛʥʦʩʪʠʢʫ ʥʝ ʦʩʫʱʝʩʪʚʠʣʠ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʥʝ ʧʦʝʭʘʣʠ, ʢʘʢ  

ʚ ʩʦʚʝʪʩʢʠʝ ʚʨʝʤʝʥʘ, ʢ ʣʶʜʷʤ ʠ ʥʝ ʧʦʩʤʦʪʨʝʣʠ, ʯʪʦ ʫ ʥʝʛʦ ʟʘ ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʝ. 

ʂʦʛʜʘ ʤʳ ʨʘʢ ʦʙʥʘʨʫʞʠʚʘʝʤ ʥʘ ʨʘʥʥʝʡ ʩʪʘʜʠʠ, ʣʶʜʠ ʧʦ 8-10 ʣʝʪ ʞʠʚʫʪ". 

ɻʣʘʚʥʳʡ ʚʨʘʯ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʦʛʦ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ ʋʧʨʘʚʣʝʥʠʷ 

ʜʝʣʘʤʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʀʨʠʥʘ ɸʙʝʣʴʩʢʘʷ, ʨʫʢʦʚʦʜʠʚʰʘʷ 

ʤʝʞʚʝʜʦʤʩʪʚʝʥʥʦʡ ʨʘʙʦʯʝʡ ʛʨʫʧʧʦʡ, ʜʦʣʦʞʠʣʘ ʦ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʘʭ ʧʨʦʚʝʨʢʠ 

ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʠ ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʦʚʘʥʠʷ ʩʠʩʪʝʤʳ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʚ ʯʘʩʪʠ ʦʢʘʟʘʥʠʷ 

ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʡ ʧʦʤʦʱʠ. ʆʥʘ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣʘ, ʯʪʦ ʨʘʙʦʯʘʷ ʛʨʫʧʧʘ ʩ ʬʝʚʨʘʣʷ ʧʦ ʤʘʨʪ 

2023 ʛʦʜʘ ʧʦʩʝʪʠʣʘ 81 ʣʝʯʝʙʥʦʝ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʝ ʚʦ ʚʩʝʭ ʦʙʣʘʩʪʷʭ ʠ ʄʠʥʩʢʝ. 

ɺʳʙʠʨʘʣʠʩʴ ʦʥʠ ʩʣʫʯʘʡʥʦ. "ʈʝʟʫʣʴʪʘʪʳ ʨʘʙʦʪʳ ʛʨʫʧʧʳ ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦ 

ʜʦʩʪʦʚʝʨʥʦ ʦʪʨʘʞʘʶʪ ʩʠʪʫʘʮʠʶ ʚʦ ʚʩʝʡ ʩʠʩʪʝʤʝ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʩʪʨʘʥʳ. 

ʅʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʪʦ, ʯʪʦ ʚ ʮʝʣʦʤ ʨʘʙʦʪʘ ʩʠʩʪʝʤʳ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʤʦʞʝʪ ʙʳʪʴ 

ʧʨʠʟʥʘʥʘ ʫʜʦʚʣʝʪʚʦʨʠʪʝʣʴʥʦʡ, ʙʳʣ ʚʳʷʚʣʝʥ ʮʝʣʳʡ ʨʷʜ ʧʨʦʙʣʝʤ, ʥʦʩʷʱʠʭ 

ʩʠʩʪʝʤʥʳʡ ʭʘʨʘʢʪʝʨ ʠ ʚʣʠʷʶʱʠʭ ʥʘ ʢʘʯʝʩʪʚʦ ʠ ʜʦʩʪʫʧʥʦʩʪʴ ʦʢʘʟʘʥʠʷ 

ʤʝʜʧʦʤʦʱʠ", - ʩʢʘʟʘʣʘ ʦʥʘ. 
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ʅʘʠʙʦʣʝʝ ʦʙʲʝʤʥʳʡ ʙʣʦʢ ʥʝʜʦʩʪʘʪʢʦʚ - ʚ ʯʘʩʪʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʦʥʥʦ-

ʫʧʨʘʚʣʝʥʯʝʩʢʠʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ. ɹʳʣʠ ʦʪʤʝʯʝʥʳ ʪʘʢʞʝ ʥʝʜʦʩʪʘʪʦʯʥʳʡ ʫʨʦʚʝʥʴ 

ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʛʣʘʚʥʳʭ ʚʨʘʯʝʡ ʣʝʯʝʙʥʦ-ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʠ ʠʭ ʟʘʤʦʚ, 

ʥʠʟʢʘʷ ʪʨʫʜʦʚʘʷ ʠ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʩʢʘʷ ʜʠʩʮʠʧʣʠʥʘ, ʬʦʨʤʘʣʴʥʳʡ ʧʦʜʭʦʜ  

ʢ ʨʘʟʨʘʙʦʪʢʝ ʣʦʢʘʣʴʥʳʭ ʥʦʨʤʘʪʠʚʥʳʭ ʜʦʢʫʤʝʥʪʦʚ, ʜʦʨʦʞʥʳʭ ʢʘʨʪ ʧʦ 

ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʶ ʠ ʨʘʩʧʨʝʜʝʣʝʥʠʶ ʧʦʪʦʢʦʚ ʧʘʮʠʝʥʪʦʚ ʤʝʞʜʫ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷʤʠ 

ʨʘʡʦʥʘ ʠ ʦʙʣʘʩʪʠ ʙʝʟ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʠʷ ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʭ ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʳʭ ʣʠʮ. 

"ɺ ʮʝʣʦʤ ʥʦʨʤʘʪʠʚʥʦ-ʧʨʘʚʦʚʘʷ ʙʘʟʘ ʩʠʩʪʝʤʳ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʪʨʝʙʫʝʪ 

ʪʱʘʪʝʣʴʥʦʡ ʵʢʩʧʝʨʪʠʟʳ, ʘʥʘʣʠʟʘ ʠ ʧʝʨʝʩʤʦʪʨʘ ʩ ʧʦʟʠʮʠʠ ʧʨʘʢʪʠʢʦʧʨʠʤʝʥʝʥʠʷ 

ʠ ʦʙʨʘʪʥʦʡ ʩʚʷʟʠ ʩ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʤ ʟʚʝʥʦʤ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ", - ʦʙʨʘʪʠʣʘ 

ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʴ ʛʨʫʧʧʳ. 

ʆʪʜʝʣʴʥʦ ʦʥʘ ʟʘʪʨʦʥʫʣʘ ʚʦʧʨʦʩ ʘʢʢʨʝʜʠʪʘʮʠʠ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ. 

ʇʦ ʝʝ ʩʣʦʚʘʤ, ʧʨʠ ʪʘʢʦʤ ʧʦʜʭʦʜʝ ʘʢʢʨʝʜʠʪʘʮʠʷ ʥʝʩʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʘ ʠ ʥʦʩʠʪ 

ʬʦʨʤʘʣʴʥʳʡ ʭʘʨʘʢʪʝʨ, ʘ ʝʝ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʳ ʥʝ ʚʣʠʷʶʪ ʥʘ ʨʘʙʦʪʫ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ, 

ʢʦʪʦʨʳʝ, ʷʚʣʷʷʩʴ ʝʜʠʥʩʪʚʝʥʥʳʤʠ ʚ ʩʚʦʠʭ ʥʘʩʝʣʝʥʥʳʭ ʧʫʥʢʪʘʭ, ʚ ʣʶʙʦʤ ʩʣʫʯʘʝ 

ʧʨʦʜʦʣʞʘʶʪ ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʦʚʘʪʴ. 

ʀʨʠʥʘ ɸʙʝʣʴʩʢʘʷ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣʘ, ʯʪʦ ʦʩʪʨʦ ʩʪʦʠʪ ʚʦʧʨʦʩ 

ʫʢʦʤʧʣʝʢʪʦʚʘʥʥʦʩʪʠ ʢʘʜʨʘʤʠ, ʨʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʷ ʢʦʝʯʥʦʛʦ ʬʦʥʜʘ, 

ʤʝʜʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ. ʇʨʠ ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦ ʚʳʩʦʢʦʤ ʫʨʦʚʥʝ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʥʦʩʪʠ 

ʚʨʘʯʝʙʥʳʤʠ ʠ ʩʝʩʪʨʠʥʩʢʠʤʠ ʢʘʜʨʘʤʠ ʧʦ ʩʨʘʚʥʝʥʠʶ ʩ ʜʨʫʛʠʤʠ ʩʪʨʘʥʘʤʠ 

ʩʦʭʨʘʥʷʶʪʩʷ ʵʢʩʪʝʥʩʠʚʥʳʝ ʧʦʜʭʦʜʳ ʢ ʢʘʜʨʦʚʦʤʫ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʶ. 

ʇʦ ʝʝ ʩʣʦʚʘʤ, ʚ ʧʦʜʘʚʣʷʶʱʝʤ ʙʦʣʴʰʠʥʩʪʚʝ ʧʦʩʝʱʝʥʥʳʭ ʣʝʯʝʙʥʳʭ 

ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʝ ʨʘʙʦʪʥʠʢʠ ʚ ʙʝʩʝʜʝ ʦʪʤʝʯʘʣʠ, ʯʪʦ ʫʜʦʚʣʝʪʚʦʨʝʥʳ  

ʠ ʟʘʨʘʙʦʪʥʦʡ ʧʣʘʪʦʡ, ʠ ʨʝʰʝʥʠʝʤ ʞʠʣʠʱʥʳʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ, ʠ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝʤ 

ʠʟʜʝʣʠʷʤʠ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ ʥʘʟʥʘʯʝʥʠʷ, ʤʝʜʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʝʤ. "ʅʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʨʷʜ 

ʚʳʷʚʣʝʥʥʳʭ ʥʝʜʦʩʪʘʪʢʦʚ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʠ ʩʠʩʪʝʤʥʳʭ, ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʝ ɹʝʣʘʨʫʩʠ 

ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʫʝʪ ʠ ʚʳʧʦʣʥʷʝʪ ʩʚʦʶ ʦʩʥʦʚʥʫʶ ʟʘʜʘʯʫ. ʅʦ ʚʦ ʤʥʦʛʦʤ - ʟʘ ʩʯʝʪ 

ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʦʛʦ ʟʘʧʘʩʘ ʧʨʦʯʥʦʩʪʠ ʠ ʩʫʱʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʨʝʩʫʨʩʦʚ, ʢʦʪʦʨʳʝ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʦ ʪʨʘʪʠʪ ʥʘ ʝʝ ʩʦʜʝʨʞʘʥʠʝ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣʘ ʛʣʘʚʚʨʘʯ. 

ɺ ʯʠʩʣʝ ʥʝʜʦʩʪʘʪʢʦʚ ʙʳʣʦ ʦʪʤʝʯʝʥʦ ʦʪʩʫʪʩʪʚʠʝ ʝʜʠʥʦʛʦ ʧʦʜʭʦʜʘ  

ʚ ʚʦʧʨʦʩʘʭ ʧʦʜʯʠʥʝʥʥʦʩʪʠ ʣʝʯʝʙʥʦ-ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ, ʙʦʣʴʥʠʮ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʚ ʦʪʚʝʪ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʚ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʫʞʝ ʚʳʩʪʨʦʝʥʘ 

ʫʧʨʘʚʣʝʥʯʝʩʢʘʷ ʚʝʨʪʠʢʘʣʴ ʚʣʘʩʪʠ ʠ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʠ ʚ ʝʝ ʧʨʝʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʠ ʥʝʪ. 

"ʉʠʩʪʝʤʘ ʟʜʝʩʴ ʤʥʦʶ ʢʦʛʜʘ-ʪʦ ʙʳʣʘ ʩʦʟʜʘʥʘ. ɼʨʫʛʦʝ ʜʝʣʦ, ʯʪʦ ʵʪʦ ʚʩʝ ʟʘʙʳʪʦ  

ʠ ʟʘʙʨʦʰʝʥʦ. ɻʫʙʝʨʥʘʪʦʨʳ ʜʦʣʞʥʳ ʦʪʚʝʯʘʪʴ ʥʝʧʦʩʨʝʜʩʪʚʝʥʥʦ ʟʘ ʦʙʣʘʩʪʴ. 

ʂʫʣʴʪʫʨʘ, ʩʧʦʨʪ, ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʝ, ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʝ ʫ ʥʠʭ. ʆʥʠ ʜʦʣʞʥʳ ʩʦʟʜʘʪʴ 

ʩʠʩʪʝʤʫ ʥʘʟʥʘʯʝʥʠʷ, ʦʩʚʦʙʦʞʜʝʥʠʷ. ɸ ʚʦʪ ʟʘʢʫʧʢʠ ʠ ʧʨʦʯʝʝ ʫ ʥʘʩ 

ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʶʪʩʷ ʠʟ ʤʝʩʪʥʦʛʦ ʠ ʨʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʦʛʦ ʙʶʜʞʝʪʦʚ. ʀ ʚʦʪ ʪʫʪ 

ʄʠʥʟʜʨʘʚʫ ʥʠʢʪʦ ʥʝ ʤʝʰʘʝʪ, ʥʝ ʟʘʧʨʝʱʘʝʪ, ʦʥʠ ʜʦʣʞʥʳ ʚʩʝ ʵʪʦ ʩʦʛʣʘʩʦʚʘʪʴ.  

ʅʦ ʧʦʬʠʛʠʩʪʩʢʦ-ʥʘʧʣʝʚʘʪʝʣʴʩʢʦʝ ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʢ ʵʪʦʤʫ ʩʦʟʜʘʣʦ ʚʦʪ 

ʪʘʢʫʶ ʢʘʪʘʚʘʩʠʶ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ʊʦ ʝʩʪʴ ʚʨʦʜʝ ʩʠʩʪʝʤʘ ʩʦʟʜʘʥʘ ʚ ʥʦʨʤʘʪʠʚʥʦʤ ʧʣʘʥʝ, ʥʦ ʦʥʘ ʥʝ 

ʬʫʥʢʮʠʦʥʠʨʫʝʪ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʛʦʣʦʚʘ ʥʝ ʨʘʙʦʪʘʝʪ. ɸ ʝʩʣʠ ʙʳ ʛʦʣʦʚʘ ʨʘʙʦʪʘʣʘ  

ʚ ʚʠʜʝ ʚʠʮʝ-ʧʨʝʤʴʝʨʘ, ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ, ʪʦʛʜʘ ʚʩʝ ʙʳ ʰʝʚʝʣʠʣʠʩʴ. 
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ʇʦʵʪʦʤʫ ʧʨʝʞʜʝ ʯʝʤ ʣʦʤʘʪʴ - ʥʘʜʦ ʚʦʩʩʪʘʥʦʚʠʪʴ. ɺʦʩʩʪʘʥʦʚʠʪʴ ʪʦ, ʯʪʦ ʢʦʛʜʘ-ʪʦ 

ʙʳʣʦ ʩʦʟʜʘʥʦ", - ʧʦʩʪʘʚʠʣ ʟʘʜʘʯʫ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ ʦʙʝʩʧʝʯʠʪʴ ʦʜʥʦʟʥʘʯʥʳʡ ʧʦʜʭʦʜ ʢ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʶ 

ʘʢʢʨʝʜʠʪʘʮʠʠ ʣʝʯʝʙʥʳʭ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ, ʧʦʩʢʦʣʴʢʫ ʦʪ ʠʭ ʩʦʩʪʦʷʥʠʷ ʟʘʚʠʩʠʪ 

ʢʘʯʝʩʪʚʦ ʦʢʘʟʘʥʠʷ ʧʦʤʦʱʠ ʣʶʜʷʤ. ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʚʘʞʥʦ, ʯʪʦʙʳ ʩʦʩʪʦʷʥʠʝ ʵʪʠʭ 

ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʜʘʞʝ ʚ ʦʪʜʘʣʝʥʥʳʭ ʨʝʛʠʦʥʘʭ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʦʚʘʣʦ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʤ 

ʩʪʘʥʜʘʨʪʘʤ. 

"ɸʢʢʨʝʜʠʪʦʚʳʚʘʪʴ, ʥʝ ʘʢʢʨʝʜʠʪʦʚʳʚʘʪʴé ʅʘ ʟʣʦʙʫ: ʥʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ, ʥʠ 

ʀʛʦʨʴ ʇʝʪʨʦʚʠʯ (ʉʝʨʛʝʝʥʢʦ, ɻʣʘʚʘ ɸʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ. - ʇʨʠʤ.) ʪʫʜʘ 

ʦʧʝʨʠʨʦʚʘʪʴʩʷ ʥʝ ʧʦʝʜʫʪ. ʅʫ ʠ ʘʢʢʨʝʜʠʪʦʚʘʣʠ. ɸ ʢʘʢ ʫʞʝ ʪʘʤ ʙʫʜʫʪ - 

ʤʘʣʦʠʥʚʘʟʠʚʥʦ ʠʣʠ ʪʦʧʦʨʦʤ ʨʫʙʠʪʴ ʵʪʦʛʦ ʯʝʣʦʚʝʢʘ, ʠʣʠ ʩʢʘʣʴʧʝʣʝʤ ʨʝʟʘʪʴ - 

ʧʣʝʚʘʪʴ ʥʘ ʵʪʦ ʥʘ ʚʩʝ, ʵʪʦ ʜʘʣʝʢʦ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

"ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʅʠʢʦʣʘʝʚʠʯ (ʂʦʩʠʥʝʮ. - ʇʨʠʤ.), ʚʦʟʴʤʠʪʝ ʥʘ ʢʦʥʪʨʦʣʴ, ʚʳ 

ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪ ʚ ʵʪʦʤ. ʏʪʦʙʳ ʢ ʢʦʥʮʫ ʛʦʜʘ ʘʢʢʨʝʜʠʪʦʚʘʣʠ ʧʦ-ʥʘʩʪʦʷʱʝʤʫ ʚʩʝ 

ʣʝʯʝʙʥʳʝ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷ. ɽʩʣʠ ʜʚʝʨʴ ʧʝʨʝʢʦʰʝʥʘ, ʧʫʩʪʴ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨ ʩʚʦʶ 

ʧʨʠʥʝʩʝʪ ʠ ʧʦʩʪʘʚʠʪ. ɽʩʣʠ ʣʝʢʘʨʩʪʚ ʥʝ ʭʚʘʪʘʝʪ, ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ, ʯʝʛʦ-ʪʦ 

ʧʨʦʯʝʛʦ, ʧʫʩʪʴ ʜʦ ʢʦʥʮʘ ʛʦʜʘ ʩʜʝʣʘʶʪ ʠ ʘʢʢʨʝʜʠʪʫʶʪ. ɺʦʟʴʤʠʪʝ ʵʪʦ ʥʘ 

ʢʦʥʪʨʦʣʴ, ʧʦ ʩʚʦʠʤ ʧʨʠʥʮʠʧʘʤ, ʞʝʣʝʟʦʙʝʪʦʥʥʦ. ʋʩʪʨʦʠʣʠ ʬʦʨʤʘʣʠʟʤ!" - 

ʟʘʷʚʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ʆʜʥʠʤ ʠʟ ʩʝʨʴʝʟʥʳʭ ʥʝʜʦʩʪʘʪʢʦʚ, ʚʳʷʚʣʝʥʥʳʭ ʨʘʙʦʯʝʡ ʛʨʫʧʧʦʡ ʚ ʩʠʩʪʝʤʝ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ, ʩʪʘʣ ʬʦʨʤʘʣʴʥʳʡ ʧʦʜʭʦʜ ʢ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʶ ʜʠʩʧʘʥʩʝʨʠʟʘʮʠʠ 

ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ. ʂʘʢ ʦʪʤʝʪʠʣʘ ʛʣʘʚʥʳʡ ʚʨʘʯ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʦʛʦ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ 

ʋʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʜʝʣʘʤʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʀʨʠʥʘ ɸʙʝʣʴʩʢʘʷ ʣʶʜʝʡ 

ʥʝ ʚʳʟʳʚʘʶʪ ʤʘʩʩʦʚʦ ʚ ʧʦʣʠʢʣʠʥʠʢʠ ʜʣʷ ʘʢʪʠʚʥʦʛʦ ʦʧʨʦʩʘ ʠ ʘʥʢʝʪʠʨʦʚʘʥʠʷ, ʘ 

ʧʨʠʥʠʤʘʶʪ ʜʣʷ ʜʠʩʧʘʥʩʝʨʠʟʘʮʠʠ ʪʦʣʴʢʦ ʪʝʭ, ʢʪʦ ʦʙʨʘʪʠʣʩʷ ʩʘʤ ʧʦ ʪʝʤ ʠʣʠ 

ʠʥʳʤ ʧʨʠʯʠʥʘʤ. "ʇʦʜʘʚʣʷʶʱʝʝ ʙʦʣʴʰʠʥʩʪʚʦ ʦʙʨʘʱʘʶʪʩʷ ʚ ʧʦʣʠʢʣʠʥʠʢʠ ʧʦ 

ʬʘʢʪʫ ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʷ. ʀ ʠʤ ʫʞʝ ʧʨʦʚʦʜʠʪʩʷ ʜʠʩʧʘʥʩʝʨʠʟʘʮʠʷ ʧʦ ʬʘʢʪʫ 

ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʷ. ʕʪʫ ʨʘʙʦʪʫ (ʧʦ ʜʠʩʧʘʥʩʝʨʠʟʘʮʠʠ. - ʇʨʠʤ.) ʥʘʜʦ ʧʨʦʚʦʜʠʪʴ, ʥʦ ʦʥʘ 

ʪʨʝʙʫʝʪ ʥʘ ʩʝʛʦʜʥʷʰʥʠʡ ʜʝʥʴ ʘʥʘʣʠʟʘ ʠ ʨʘʟʲʷʩʥʝʥʠʷ ʥʘ ʤʝʩʪʘʭ, ʢʘʢ ʥʘʜʦ 

ʨʘʙʦʪʘʪʴ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʢʦʤʧʴʶʪʝʨʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʭ ʨʘʙʦʯʠʭ ʤʝʩʪ. ʀʥʘʯʝ ʵʪʦ ʩʥʦʚʘ 

ʬʦʨʤʘʣʴʥʳʡ ʧʦʜʭʦʜ ʢ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʶ ʵʪʦʛʦ ʚʘʞʥʦʛʦ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ", - ʦʙʨʘʪʠʣʘ 

ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʀʨʠʥʘ ɸʙʝʣʴʩʢʘʷ. 

"ʀ ʢʘʢ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪ, ʪʦʣʴʢʦ ʯʪʦ ʙʳʣʦ ʩʢʘʟʘʥʦ, - ʢʘʞʜʳʡ ʧʷʪʳʡ ʫ ʥʘʩ  

ʚ ʪʝʯʝʥʠʝ ʛʦʜʘ ʫʤʠʨʘʝʪ ʦʪ ʨʘʢʘ", - ʫʪʦʯʥʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ɻʣʘʚʚʨʘʯ ʧʦ ʵʪʦʤʫ ʧʦʚʦʜʫ ʧʦʷʩʥʠʣʘ: ʦʢʦʣʦ 20% - ʵʪʦ ʛʦʜʠʯʥʘʷ 

ʣʝʪʘʣʴʥʦʩʪʴ, ʪʦ ʝʩʪʴ ʝʩʣʠ ʚ ʪʝʯʝʥʠʝ ʛʦʜʘ ʚʳʷʚʣʝʥʦ ʚʧʝʨʚʳʝ 100 ʯʝʣʦʚʝʢ ʩ 

ʦʥʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʤ ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʝʤ, ʪʦ ʠʟ ʥʠʭ ʵʪʦʪ ʧʨʦʮʝʥʪ ʚ ʪʝʯʝʥʠʝ ʧʝʨʚʦʛʦ ʛʦʜʘ 

ʫʤʠʨʘʝʪ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʝ ʚʳʷʚʣʝʥʦ ʥʘ ʧʦʟʜʥʠʭ ʩʪʘʜʠʷʭ. 

ɺ ʩʚʦʶ ʦʯʝʨʝʜʴ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʂʘʨʘʥʠʢ (ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨ ɻʨʦʜʥʝʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ, 

ʨʘʥʝʝ ʜʦʣʛʦʝ ʚʨʝʤʷ ʨʘʙʦʪʘʚʰʠʡ ʦʥʢʦʣʦʛʦʤ ʠ ʨʫʢʦʚʦʜʠʚʰʠʡ ʄʠʥʩʢʠʤ 

ʛʦʨʦʜʩʢʠʤ ʦʥʢʦʜʠʩʧʘʥʩʝʨʦʤ) ʟʘʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʥʝʛʘʪʠʚʥʳʡ ʚʢʣʘʜ ʚ ʩʠʪʫʘʮʠʶ  

ʩ ʨʘʥʥʠʤ ʚʳʷʚʣʝʥʠʝʤ ʦʥʢʦʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʡ ʚʥʝʩʣʘ ʧʘʥʜʝʤʠʷ. ʃʶʜʠ ʨʝʞʝ 

ʦʙʨʘʱʘʣʠʩʴ ʢ ʚʨʘʯʘʤ ʧʦ ʠʥʳʤ ʧʦʚʦʜʘʤ, ʠ, ʢʘʢ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪ, ʚʳʷʚʣʷʝʤʦʩʪʴ 

ʦʥʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ ʙʦʣʝʟʥʝʡ ʩʥʠʟʠʣʘʩʴ ʥʘ 14% ʧʦ ʩʨʘʚʥʝʥʠʶ ʩ ʜʦʧʘʥʜʝʤʠʡʥʳʤ 

ʧʝʨʠʦʜʦʤ. "ʅʘʰʘ ʟʘʜʘʯʘ ʥʘ ʙʣʠʞʘʡʰʠʝ ʛʦʜ-ʜʚʘ - ʦʪʣʦʞʝʥʥʳʡ ʩʧʨʦʩ. ʊʦ ʝʩʪʴ 
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ʤʘʢʩʠʤʘʣʴʥʦ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦ ʵʪʠʭ ʧʘʮʠʝʥʪʦʚ ʩ ʥʘʯʘʣʴʥʳʤ ʧʨʦʷʚʣʝʥʠʝʤ, ʢʦʪʦʨʳʭ 

ʩʝʡʯʘʩ ʥʠʯʝʛʦ ʥʝ ʙʝʩʧʦʢʦʠʪ ʠ ʦʥʠ ʥʝ ʦʙʨʘʱʘʶʪʩʷ, ʥʘʡʪʠ ʠ ʚʳʷʚʠʪʴ, ʧʦʢʘ ʦʥʠ ʥʝ 

ʧʝʨʝʰʣʠ ʚ 3-ʶ ʠ 4-ʶ ʩʪʘʜʠʠ", - ʩʢʘʟʘʣ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʂʘʨʘʥʠʢ. 

"ʆʙʲʷʩʥʠ, ʵʪʦ ʥʦʨʤʘʣʴʥʦ, ʢʦʛʜʘ ʞʝʥʱʠʥʘ ʫʤʠʨʘʝʪ ʦʪ ʨʘʢʘ ʛʨʫʜʠ ʠ ʨʘʢʘ 

ʰʝʡʢʠ ʤʘʪʢʠ? - ʦʙʨʘʪʠʣʩʷ ʢ ʥʝʤʫ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. - ʄʳ ʞʝ ʵʪʦ ʣʝʯʠʪʴ ʤʦʞʝʤ 

ʠ ʩʧʘʩʪʠ ʯʝʣʦʚʝʢʘ. ʗ ʤʥʦʛʠʭ ʣʶʜʝʡ ʟʥʘʶ, ʤʥʝ ʧʨʠʰʣʦʩʴ ʚʥʠʢʘʪʴ, ʣʝʯʠʪʴ ʪʘʢʠʭ 

ʣʶʜʝʡ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʞʠʚʫʪ ʫʞʝ ʚʦʩʴʤʦʡ-ʜʝʚʷʪʳʡ ʛʦʜ". 

"ʇʦ ʨʘʢʫ ʰʝʡʢʠ ʤʘʪʢʠ - ʘʙʩʦʣʶʪʥʦ ʩʦʛʣʘʩʝʥ ʩ ʚʘʤʠ, ʥʝʥʦʨʤʘʣʴʥʦ, - 

ʦʪʚʝʪʠʣ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʂʘʨʘʥʠʢ. - ʅʘ ʩʝʛʦʜʥʷʰʥʠʡ ʤʦʤʝʥʪ ʝʩʪʴ ʚʩʝ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ 

ʜʣʷ ʨʘʥʥʝʛʦ ʚʳʷʚʣʝʥʠʷ. ʊʦ, ʯʪʦ ʢʘʩʘʝʪʩʷ ʨʘʢʘ ʤʦʣʦʯʥʦʡ ʞʝʣʝʟʳ, ʦʪ 5% ʜʦ 7% - 

ʵʪʦ ʥʘʩʣʝʜʩʪʚʝʥʥʘʷ ʧʨʝʜʨʘʩʧʦʣʦʞʝʥʥʦʩʪʴ. ʕʪʦ ʜʝʬʝʢʪ ʧʨʦʪʠʚʦʦʧʫʭʦʣʝʚʦʡ 

ʟʘʱʠʪʳ, ʠ, ʢ ʩʦʞʘʣʝʥʠʶ, ʚʦ ʚʩʝʭ ʩʪʨʘʥʘʭ ʥʘ ʵʪʦʪ ʧʨʦʮʝʥʪ ʤʳ ʧʦʚʣʠʷʪʴ ʥʝ 

ʤʦʞʝʤ. ʕʪʦ, ʢʘʢ ʧʨʘʚʠʣʦ, ʨʘʥʥʠʡ ʘʛʨʝʩʩʠʚʥʳʡ ʨʘʢ ʫ ʤʦʣʦʜʳʭ ʞʝʥʱʠʥ, ʧʣʦʭʦ 

ʧʦʜʜʘʶʱʠʡʩʷ ʣʝʯʝʥʠʶ". 

"ʊʦ ʝʩʪʴ ʫ ʥʘʩ ʫʨʦʚʝʥʴ ʩʤʝʨʪʥʦʩʪʠ ʦʪ ʨʘʢʘ ʤʦʣʦʯʥʦʡ ʞʝʣʝʟʳ ʣʫʯʰʝ, ʯʝʤ 

ʚʦ ʚʩʝʤ ʤʠʨʝ?" - ʩʧʨʦʩʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

"ʇʦ ʤʥʦʛʠʤ ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʷʤ ʥʝ ʭʫʞʝ, - ʩʢʘʟʘʣ ʚ ʦʪʚʝʪ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ʂʘʨʘʥʠʢ. - 

ʄʳ ʜʦʣʞʥʳ ʧʦʥʠʤʘʪʴ, ʯʪʦ ʵʪʦ ʜʦʩʪʠʛʘʝʪʩʷ ʟʘʯʘʩʪʫʶ ʦʯʝʥʴ ʜʦʨʦʛʦʩʪʦʷʱʠʤ 

ʣʝʯʝʥʠʝʤ". 

"ʅʝ ʪʦʣʴʢʦ ʄʠʥʠʩʪʨ (ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. - ʇʨʠʤ.), ʥʦ ʠ ʪʳ ʛʦʣʦʚʦʡ 

ʦʪʚʝʪʠʪʝ ʟʘ ʞʝʥʩʢʠʝ ʙʦʣʝʟʥʠ. ʀ ʚʳ ʤʥʝ ʪʫʪ ʥʝ ʨʘʩʩʢʘʟʳʚʘʡʪʝ ʨʘʜʫʞʥʳʝ 

ʢʘʨʪʠʥʳ. ʄʳ ʦʪʚʝʯʘʝʤ ʟʘ ʞʝʥʱʠʥ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʂʘʢ ʦʪʤʝʪʠʣʘ ʛʣʘʚʚʨʘʯ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʦʛʦ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ 

ʋʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʜʝʣʘʤʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʀʨʠʥʘ ɸʙʝʣʴʩʢʘʷ ʚ ʭʦʜʝ 

ʧʨʦʚʝʨʦʢ ʛʨʫʧʧʘ ʩʪʦʣʢʥʫʣʘʩʴ ʩ ʥʝʜʦʩʪʘʪʦʯʥʳʤ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʳʤ ʫʨʦʚʥʝʤ 

ʥʝʢʦʪʦʨʳʭ ʨʘʙʦʪʥʠʢʦʚ ʣʝʯʝʙʥʳʭ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ. ʆʜʥʘ ʠʟ ʧʨʠʯʠʥ ʵʪʦʛʦ, ʧʦ ʝʝ 

ʤʥʝʥʠʶ, - ʬʦʨʤʘʣʴʥʳʡ ʠ ʙʝʟʨʘʟʣʠʯʥʳʡ ʦʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʳʡ ʧʨʦʮʝʩʩ ʥʘ ʫʨʦʚʥʝ 

ʧʦʩʪʜʠʧʣʦʤʥʦʛʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ʠ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ 

ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʦʚ.  

"ʊʦ ʝʩʪʴ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʳ ʠ ɹʝʣʄɸʇʆ ʨʘʙʦʪʘʶʪ ʥʝʚʘʞʥʦ?" - ʫʪʦʯʥʠʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ.  

"ʉʢʘʟʘʪʴ ʦʜʥʦʟʥʘʯʥʦ, ʯʪʦ ʦʥʠ ʨʘʙʦʪʘʶʪ ʧʣʦʭʦ, ʢʦʥʝʯʥʦ, ʥʝʣʴʟʷ. ɿʜʝʩʴ 

ʤʥʦʛʦʝ ʟʘʚʠʩʠʪ ʦʪ ʤʦʪʠʚʘʮʠʠ ʩʪʫʜʝʥʪʦʚ ʠ ʚʨʘʯʝʡ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʧʨʠʭʦʜʷʪ ʥʘ ʢʫʨʩʳ, 

ʦʪ ʢʨʘʪʥʦʩʪʠ ʵʪʠʭ ʢʫʨʩʦʚ", - ʦʪʚʝʪʠʣʘ ʀʨʠʥʘ ɸʙʝʣʴʩʢʘʷ. ʇʦ ʝʝ ʩʣʦʚʘʤ, ʦʩʪʨʦ 

ʩʪʦʠʪ ʚʦʧʨʦʩ ʧʝʨʝʩʤʦʪʨʘ, ʦʙʥʦʚʣʝʥʠʷ ʧʨʦʛʨʘʤʤ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ  

ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʷ ʟʥʘʥʠʡ. "ʅʘʚʝʨʥʦʝ, ʥʝʪ ʥʠ ʦʜʥʦʛʦ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʘ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʧʨʦʰʝʣ 

ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʫ ʠʣʠ ʢʫʨʩʳ ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ, ʢʦʪʦʨʦʤʫ ʧʦʩʪʘʚʠʣʠ ʙʳ 

ʥʝʫʜʦʚʣʝʪʚʦʨʠʪʝʣʴʥʫʶ ʦʮʝʥʢʫ ʠʣʠ ʦʪʯʠʩʣʠʣʠ ʧʦ ʠʪʦʛʘʤ ʟʘʯʝʪʘ ʠʣʠ ʵʢʟʘʤʝʥʘ ʧʦ 

ʦʢʦʥʯʘʥʠʠ ʢʫʨʩʦʚ. ʊʦ ʞʝ ʩʘʤʦʝ ʦʪʥʦʩʠʪʩʷ ʠ ʢ ʩʪʫʜʝʥʪʘʤ ʤʝʜʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʦʚ, 

ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʢ ʪʝʤ, ʢʪʦ ʥʘʙʨʘʥ ʧʦ ʮʝʣʝʚʦʡ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʝ", - ʟʘʤʝʪʠʣʘ ʦʥʘ.  

ʅʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʫʩʠʣʠʪʴ ʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʫʶ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʫ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ, 

ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣʘ ʀʨʠʥʘ ɸʙʝʣʴʩʢʘʷ. "ʅʝʚʦʟʤʦʞʥʦ ʥʘʫʯʠʪʴʩʷ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʤ 

ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʷʤ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʧʦʜʢʨʝʧʣʷʶʪʩʷ ʟʘʢʫʧʢʦʡ ʜʦʨʦʛʦʩʪʦʷʱʝʛʦ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʛʦ 

ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ, ʝʩʣʠ ʪʳ ʙʫʜʝʰʴ ʧʨʦʩʪʦ ʩʪʦʷʪʴ ʫ ʭʠʨʫʨʛʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʪʦʣʘ  

ʠ ʩʤʦʪʨʝʪʴ, - ʩʢʘʟʘʣʘ ʦʥʘ. - ʊʦʣʴʢʦ ʦʪʨʘʙʦʪʢʘ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʥʘʚʳʢʦʚ.  



13 

ʀ ʤʳ ʥʘʜʝʝʤʩʷ, ʯʪʦ ʚ ʙʣʠʞʘʡʰʝʝ ʚʨʝʤʷ ʚʩʝ-ʪʘʢʠ ʙʫʜʝʪ ʚʚʝʜʝʥ 

ʨʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʠʡ ʩʠʤʫʣʷʮʠʦʥʥʦ-ʘʪʪʝʩʪʘʪʠʮʠʦʥʥʳʡ ʮʝʥʪʨ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʧʦʟʚʦʣʠʪ 

ʥʘʰʠʤ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʘʤ ʦʪʨʘʙʘʪʳʚʘʪʴ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʥʘʚʳʢʠ".  

"ʇʦʜʛʦʪʦʚʢʘ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʜʦʣʞʥʘ 

ʧʨʦʚʦʜʠʪʴʩʷ ʚ ʦʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʳʭ ʥʘʫʯʥʦ-ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʮʝʥʪʨʘʭ, ʛʜʝ ʩʚʝʞʘʷ 

ʤʳʩʣʴ, ʟʥʘʥʠʷ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʠʜʫʪ ʚ ʥʦʛʫ ʩ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʤʠ ʪʝʦʨʝʪʠʯʝʩʢʠʤʠ  

ʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʤʠ ʥʘʚʳʢʘʤʠ. ʀ ʥʘʜʦ ʚʝʨʥʫʪʴ ʩʪʘʞʠʨʦʚʢʫ ʥʘ ʨʘʙʦʯʝʤ ʤʝʩʪʝ. 

ʂʦʛʜʘ-ʪʦ ʦʥʘ ʙʳʣʘ. ʉʝʛʦʜʥʷ ʪʘʢʦʡ ʫʟʘʢʦʥʝʥʥʦʡ ʬʦʨʤʳ ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ 

ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ ʥʝʪ", - ʦʙʨʘʪʠʣʘ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʛʣʘʚʚʨʘʯ.  

"ʗ ʙʳ ʩʢʘʟʘʣ: ʪʦʣʴʢʦ ʩʪʘʞʠʨʦʚʢʘ ʥʘ ʨʘʙʦʯʝʤ ʤʝʩʪʝ, - ʟʘʷʚʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʊʘʤ ʙʫʜʝʪ ʠ ʪʝʦʨʠʷ, ʠ ʧʨʘʢʪʠʢʘ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʙʦʣʴʰʝ, ʛʨʫʙʦ ʛʦʚʦʨʷ, 

ʯʝʤ ʈʫʤʤʦ (ʆʣʝʛ ʈʫʤʤʦ - ʜʠʨʝʢʪʦʨ ʄʠʥʩʢʦʛʦ ʥʘʫʯʥʦ-ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ 

ʭʠʨʫʨʛʠʠ, ʪʨʘʥʩʧʣʘʥʪʦʣʦʛʠʠ ʠ ʛʝʤʘʪʦʣʦʛʠʠ. - ʇʨʠʤ.), ʥʠʢʪʦ ʥʝ ʟʥʘʝʪ  

ʚ ʪʨʘʥʩʧʣʘʥʪʦʣʦʛʠʠ ʥʠ ʧʦ ʪʝʦʨʠʠ, ʥʠ ʧʦ ʧʨʘʢʪʠʢʝ. ʗ ʛʦʚʦʨʶ "ʈʫʤʤʦ" ʚ ʦʙʱʝʤ. 

ʋ ʥʝʛʦ ʪʘʤ ʢʦʤʘʥʜʘ ʨʝʙʷʪ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʟʥʘʶʪ ʪʝʦʨʝʪʠʯʝʩʢʠ ʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʙʦʣʴʰʝ 

(ʚ ʵʪʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʤʝʜʠʮʠʥʳ, ʯʝʤ ʢʪʦ-ʣʠʙʦ ʝʱʝ. - ʇʨʠʤ.), - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. - ʏʪʦ ʚʳ ʠʭ ʩʦʙʠʨʘʝʪʝ ʚ ʰʢʦʣʴʥʫʶ ʠʣʠ ʩʪʫʜʝʥʯʝʩʢʫʶ ʘʫʜʠʪʦʨʠʶ  

ʠ ʥʘʯʠʥʘʝʪʝ ʪʘʤ ʨʘʩʧʠʥʘʪʴʩʷ, ʣʝʢʮʠʠ ʯʠʪʘʪʴ? ʂʪʦ ʣʫʯʰʝ ʢʦʤʘʥʜʳ ʈʫʤʤʦ ʧʨʦ 

ʪʨʘʥʩʧʣʘʥʪʦʣʦʛʠʶ ʨʘʩʩʢʘʞʝʪ?" 

ʉʠʪʫʘʮʠʶ ʚ ʩʬʝʨʝ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʪʘʢʞʝ ʠʟʫʯʠʣʠ ʂʦʤʠʪʝʪ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʢʦʥʪʨʦʣʷ ʠ ɻʝʥʝʨʘʣʴʥʘʷ ʧʨʦʢʫʨʘʪʫʨʘ.  

"ʇʘʨʘʣʣʝʣʴʥʦ ʨʘʙʦʪʝ ʢʦʤʠʩʩʠʠ ʤʥʦʶ ʙʳʣʠ ʟʘʜʝʡʩʪʚʦʚʘʥʳ ʠ ʜʨʫʛʠʝ 

ʠʥʩʪʨʫʤʝʥʪʳ. ʅʦ ʷ ʚʩʝʛʜʘ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʘʣ, ʯʪʦ ʧʦʣʴʟʫʶʩʴ ʥʝ ʦʜʥʠʤ ʠʩʪʦʯʥʠʢʦʤ 

ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ", - ʧʦʷʩʥʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ʂɻʂ ɺʘʩʠʣʠʡ ɻʝʨʘʩʠʤʦʚ ʚʦ ʚʨʝʤʷ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ ʜʦʣʦʞʠʣ  

ʦ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʘʭ ʤʦʥʠʪʦʨʠʥʛʘ. ʆʥ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʨʷʜ ʚʩʢʨʳʪʳʭ ʧʨʦʙʣʝʤ.  

ɺ ʧʝʨʚʫʶ ʦʯʝʨʝʜʴ ʨʝʯʴ ʰʣʘ ʦ ʙʦʣʴʰʠʭ ʩʨʦʢʘʭ ʦʞʠʜʘʥʠʷ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ 

ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʡ. ʅʘʧʨʠʤʝʨ, ʛʜʝ-ʪʦ ʩʣʦʤʘʣʩʷ ʘʧʧʘʨʘʪ ʄʈʊ, ʠ ʧʘʮʠʝʥʪʘ, ʚʤʝʩʪʦ 

ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ ʥʘʧʨʘʚʠʪʴ ʚ ʜʨʫʛʫʶ ʧʦʣʠʢʣʠʥʠʢʫ, ʟʘʩʪʘʚʣʷʶʪ ʞʜʘʪʴ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ 

ʤʝʩʷʮʝʚ, ʘ ʪʦ ʠ ʛʦʜ.  

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʚʳʩʢʘʟʘʣ ʥʝʜʦʫʤʝʥʠʝ, ʧʦʯʝʤʫ ʚ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷʭ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ 

ʪʘʢ ʦʪʥʦʩʷʪʩʷ ʢ ʣʶʜʷʤ: "ʕʪʦ ʙʝʟʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʴ. ʕʪʦ ʚʘʰʘ 

ʨʘʩʭʣʷʙʘʥʥʦʩʪʴ. ʀʥʘʯʝ ʥʝ ʩʢʘʞʝʰʴ. ɺʘʤ ʥʘʧʣʝʚʘʪʴ, ʯʪʦ ʯʝʣʦʚʝʢ ʫʤʨʝʪ ʯʝʨʝʟ 

ʪʨʠ ʜʥʷ. ʐʘʨʣʘʪʘʥʳ!" 

ɺʘʩʠʣʠʡ ɻʝʨʘʩʠʤʦʚ ʧʨʠʚʝʣ ʝʱʝ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ ʧʨʠʤʝʨʦʚ. "ʅʝ ʦʙʝʩʧʝʯʠʚʘʝʪʩʷ 

ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʥʳʭ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʡ. ɾʝʥʱʠʥʳ ɹʝʣʳʥʠʯʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʘ 

ʦʙʩʣʝʜʫʶʪʩʷ ʥʘ ʤʘʤʤʦʛʨʘʬʝ ʪʦʣʴʢʦ ʥʘ ʧʣʘʪʥʦʡ ʦʩʥʦʚʝ ʚ ʦʙʣʘʩʪʥʦʤ 

ʜʠʘʛʥʦʩʪʠʯʝʩʢʦʤ ʮʝʥʪʨʝ. ʂ ʩʪʦʤʘʪʦʣʦʛʫ ʜʝʪʝʡ ʧʦʣʠʢʣʠʥʠʢʠ ʃʠʜʩʢʦʡ 

ʮʝʥʪʨʘʣʴʥʦʡ ʨʘʡʦʥʥʦʡ ʙʦʣʴʥʠʮʳ ʟʘʧʠʩʳʚʘʶʪ ʪʦʣʴʢʦ ʜʚʘ ʨʘʟʘ ʚ ʤʝʩʷʮ.  

ɺ ɹʳʭʦʚʝ ʜʝʪʷʤ ʜʦʰʢʦʣʴʥʦʛʦ ʚʦʟʨʘʩʪʘ ʥʝ ʧʨʦʚʦʜʷʪʩʷ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʥʳʝ 

ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʷ ʩʝʨʜʮʘ. ɾʜʫʪ ʙʦʣʝʝ 20 ʤʝʩʷʮʝʚ", - ʧʝʨʝʯʠʩʣʠʣ ʦʥ. 

"ʉʝʨʜʮʝ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʴ - ʧʷʪʴ ʤʠʥʫʪ ʚʩʝʛʦ ʥʘʜʦ! ʂʘʢ ʤʦʞʥʦ ʪʝʨʧʝʪʴ ʚʦʪ 

ʪʘʢʦʝ ʙʝʟʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʝ ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ! ʅʘʜʦ ʟʘ ʨʫʢʫ ʚʟʷʪʴ ʵʪʦʛʦ ʯʝʣʦʚʝʢʘ  

ʩ ʧʨʦʙʣʝʤʦʡ ʠ ʚʝʩʪʠ ʧʨʷʤʦ ʢ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʫ. ʆʥ ʨʘʩʧʦʨʷʜʠʪʩʷ, ʛʜʝ ʦʙʩʣʝʜʦʚʘʪʴ 
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ʵʪʦʛʦ ʯʝʣʦʚʝʢʘ. ʅʦʯʴʶ, ʜʥʝʤ, ʛʜʝ ʫʛʦʜʥʦ. ʇʦʜʥʷʪʴ ʚʨʘʯʘ ʠ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʴ. ʅʫ ʯʝʤ 

ʵʪʦ ʤʦʞʥʦ ʦʙʲʷʩʥʠʪʴ?" - ʚʦʟʤʫʪʠʣʩʷ ʩʣʦʞʠʚʰʝʡʩʷ ʩʠʪʫʘʮʠʝʡ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ʇʦ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ ʂɻʂ, ʚ ʛʦʩʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷʭ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʥʝ ʦʨʛʘʥʠʟʦʚʘʥʦ 

ʢʨʫʛʣʦʩʫʪʦʯʥʦʝ ʚʳʧʦʣʥʝʥʠʝ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʡ. "ʄʳ ʪʘʢʫʶ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʦʪʜʘʝʤ ʜʣʷ 

ʟʘʨʘʙʦʪʢʘ ʯʘʩʪʥʳʤ ʮʝʥʪʨʘʤ. ɿʘʯʘʩʪʫʶ ʵʪʦ ʩʚʷʟʘʥʦ ʜʘʞʝ ʩ ʩʫʙʙʦʪʦʡ ʠ 

ʚʦʩʢʨʝʩʝʥʴʝʤ - ʥʝʚʦʟʤʦʞʥʦ ʧʨʦʡʪʠ ʪʝ ʠʣʠ ʠʥʳʝ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʷ, - ʟʘʤʝʪʠʣ ʛʣʘʚʘ 

ʚʝʜʦʤʩʪʚʘ. - ʅʝ ʚ ʧʦʣʥʦʡ ʤʝʨʝ ʨʝʰʝʥ ʚʦʧʨʦʩ ʚʳʩʦʢʦʡ ʩʪʦʠʤʦʩʪʠ ʧʣʘʪʥʳʭ 

ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ ʫʩʣʫʛ. ɽʩʣʠ ʧʦ ʥʝʢʦʪʦʨʳʤ ʫʩʣʫʛʘʤ ʤʳ ʫʞʝ ʜʦʙʠʣʠʩʴ ʩʥʠʞʝʥʠʷ, ʪʦ 

ʧʦ ʥʝʢʦʪʦʨʳʤ ʦʥʠ (ʮʝʥʳ ʥʘ ʫʩʣʫʛʠ. - ʇʨʠʤ.), ʧʦ ʥʘʰʝʤʫ ʤʥʝʥʠʶ, ʟʘʰʢʘʣʠʚʘʶʪ. 

ʅʘʧʨʠʤʝʨ, ʩʪʦʤʘʪʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʝ ʫʩʣʫʛʠ. ʄʠʥʟʜʨʘʚʦʤ ʫʩʪʘʥʦʚʣʝʥ ʪʘʨʠʬ. 

ʅʝʢʦʪʦʨʳʝ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷ ʟʘʚʳʰʘʶʪ ʝʛʦ ʚ 35 ʨʘʟ, ʚ 20. ʇʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʦʥʠ ʥʦʩʷʪ 

ʠʩʢʣʶʯʠʪʝʣʴʥʦ ʨʝʢʦʤʝʥʜʘʪʝʣʴʥʳʡ ʭʘʨʘʢʪʝʨ. ʀ ʥʘʰʝ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʝ ʙʳʣʦ - 

ʫʩʪʘʥʦʚʣʝʥʠʝ ʧʨʝʜʝʣʴʥʳʭ ʮʝʥ". 

ʅʝʫʜʦʚʣʝʪʚʦʨʠʪʝʣʴʥʦʡ ʂʦʤʠʪʝʪ ʛʦʩʢʦʥʪʨʦʣʷ ʩʯʠʪʘʝʪ ʠ ʨʘʙʦʪʫ ʭʦʣʜʠʥʛʘ 

"ɹʝʣʬʘʨʤʧʨʦʤ" ʧʦ ʨʘʟʚʠʪʠʶ ʬʘʨʤʘʮʝʚʪʠʯʝʩʢʦʡ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʦʩʪʠ. "ʈʘʟʚʠʪʠʝ 

ʬʘʨʤʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʡ, ʤʷʛʢʦ ʩʢʘʞʝʤ, ʟʘʤʝʜʣʠʣʦʩʴ. ɸʩʩʦʨʪʠʤʝʥʪ ʣʝʢʘʨʩʪʚ 

ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʥʝ ʨʘʩʰʠʨʷʝʪʩʷ. ɺ 2022 ʛʦʜʫ ʟʘʨʝʛʠʩʪʨʠʨʦʚʘʥʦ 235 ʧʨʝʧʘʨʘʪʦʚ, ʠʟ 

ʢʦʪʦʨʳʭ ʪʦʣʴʢʦ 30 - ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ, - ʧʨʦʠʥʬʦʨʤʠʨʦʚʘʣ ɻʣʘʚʫ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ɺʘʩʠʣʠʡ ɻʝʨʘʩʠʤʦʚ. - ʅʝ ʥʘʨʘʱʠʚʘʝʪʩʷ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʦ 

ʠʥʥʦʚʘʮʠʦʥʥʳʭ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʦʥʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ ʧʨʝʧʘʨʘʪʦʚ. ɺ ʨʝʩʧʫʙʣʠʢʝ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʦʤ ʦʥʢʦʧʨʝʧʘʨʘʪʦʚ ʟʘʥʠʤʘʶʪʩʷ ʰʝʩʪʴ ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʪʝʣʝʡ. ʀ ʵʪʦ ʚʩʝʛʦ 

ʣʠʰʴ 11% ʦʪ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʟʘʢʫʧʘʝʪ ʄʠʥʟʜʨʘʚ. ɺʩʝ ʦʩʪʘʣʴʥʦʝ - 70% - ʥʘ ʩʫʤʤʫ  

86 ʤʣʥ ʤʳ ʠʤʧʦʨʪʠʨʫʝʤ ʟʘ ʩʯʝʪ ʙʶʜʞʝʪʘ". 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʦʙʨʘʪʠʣ ʦʩʦʙʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʥʘ 

ʩʠʪʫʘʮʠʶ ʚ ʵʪʦʡ ʩʬʝʨʝ. ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʟʘʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʩʘʤʳʝ ʧʨʦʩʪʝʡʰʠʝ ʠʟʜʝʣʠʷ 

ʟʘʢʫʧʘʶʪʩʷ ʟʘ ʨʫʙʝʞʦʤ, ʭʦʪʷ ʤʦʞʥʦ ʙʳʣʦ ʙʳ ʜʘʚʥʦ ʥʘʣʘʜʠʪʴ ʠʭ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʦ ʚ ɹʝʣʘʨʫʩʠ. "ʕʪʦ ʞʝ ʵʣʝʤʝʥʪʘʨʥʦʝ. ʕʪʦ ʪʘʢ ʥʘʟʳʚʘʝʤʦʝ 

ʠʤʧʦʨʪʦʟʘʤʝʱʝʥʠʝ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʦʥ. 

ɺ ʯʠʩʣʝ ʜʦʢʣʘʜʯʠʢʦʚ ʚʦ ʚʨʝʤʷ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ ʚʳʩʪʫʧʠʣ ʠ ɻʝʥʝʨʘʣʴʥʳʡ 

ʧʨʦʢʫʨʦʨ ɸʥʜʨʝʡ ʐʚʝʜ. ʅʘʜʟʦʨʥʦʝ ʚʝʜʦʤʩʪʚʦ ʧʘʨʘʣʣʝʣʴʥʦ ʩʦ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦ 

ʩʦʟʜʘʥʥʦʡ ʨʘʙʦʯʝʡ ʛʨʫʧʧʦʡ ʠ ʂʦʤʠʪʝʪʦʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʢʦʥʪʨʦʣʷ ʧʨʦʚʝʣʦ 

ʩʚʦʶ ʧʨʦʚʝʨʢʫ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. 

"ʅʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʚʘʰʠ ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʝ ʧʦʨʫʯʝʥʠʷ ʥʘʚʝʩʪʠ ʧʦʨʷʜʦʢ ʚ ʵʪʦʡ ʩʬʝʨʝ, 

ʜʘʥʥʳʝ ʚ ʜʝʢʘʙʨʝ ʧʨʦʰʣʦʛʦ ʛʦʜʘ, ʩʝʛʦʜʥʷ ʚ ʭʦʜʝ ʢʦʥʪʨʦʣʴʥʳʭ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ ʤʳ 

ʦʪʤʝʯʘʝʤ, ʯʪʦ ʥʘʜʣʝʞʘʱʠʝ ʤʝʨʳ ʧʦ ʠʭ ʚʳʧʦʣʥʝʥʠʶ ʥʝ ʧʨʠʥʠʤʘʶʪʩʷ, - 

ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɻʝʥʧʨʦʢʫʨʦʨ. - ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʦʤ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʥʝ ʧʨʠʥʷʪʳ 

ʩʠʩʪʝʤʥʳʝ ʤʝʨʳ ʧʦ ʨʝʰʝʥʠʶ ʥʘʢʦʧʠʚʰʠʭʩʷ ʧʨʦʙʣʝʤ. ɺʝʜʦʤʩʪʚʫ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ 

ʦʙʝʩʧʝʯʠʪʴ ʨʝʘʣʴʥʫʶ ʢʦʦʨʜʠʥʘʮʠʶ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʳʭ ʦʨʛʘʥʦʚ  

ʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ, ʚ ʪʦʤ ʯʠʩʣʝ ʧʦʩʨʝʜʩʪʚʦʤ ʧʨʘʚʦʚʦʛʦ 

ʨʝʛʫʣʠʨʦʚʘʥʠʷ". 

ɸʥʜʨʝʡ ʐʚʝʜ ʦʪʤʝʪʠʣ ʥʘʣʠʯʠʝ ʧʨʦʙʣʝʤ ʚ ʨʘʙʦʪʝ ʬʝʣʴʜʰʝʨʩʢʦ-

ʘʢʫʰʝʨʩʢʠʭ ʧʫʥʢʪʦʚ. ʕʪʦ ʙʣʠʞʘʡʰʠʝ ʜʣʷ ʩʝʣʴʩʢʠʭ ʞʠʪʝʣʝʡ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʝ 

ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷ. ɻʜʝ-ʪʦ ʠʭ ʧʳʪʘʶʪʩʷ ʟʘʤʝʥʠʪʴ ʧʝʨʝʜʚʠʞʥʳʤʠ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʤʠ 

ʢʦʤʧʣʝʢʩʘʤʠ, ʥʦ ʵʪʦ ʧʨʦʠʩʭʦʜʠʪ ʥʝ ʚʩʝʛʜʘ ʜʦʣʞʥʳʤ ʦʙʨʘʟʦʤ: ʌɸʇ 
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ʟʘʢʨʳʚʘʶʪ ʧʨʝʞʜʝ, ʯʝʤ ʫʩʧʝʚʘʶʪ ʧʦʩʪʘʚʠʪʴ ʚ ʨʘʡʦʥ ʧʝʨʝʜʚʠʞʥʦʡ ʤʝʜʧʫʥʢʪ, 

ʠ ʩʝʣʴʯʘʥʘʤ ʧʨʠʭʦʜʠʪʩʷ ʦʙʨʘʱʘʪʴʩʷ ʟʘ ʧʦʤʦʱʴʶ ʚ ʩʦʩʝʜʥʠʝ ʜʝʨʝʚʥʠ. 

ʉʨʝʜʠ ʚʳʷʚʣʝʥʥʳʭ ʧʨʦʙʣʝʤ - ʦʪʩʫʪʩʪʚʠʝ ʚ ʥʝʢʦʪʦʨʳʭ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷʭ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʫʩʣʦʚʠʡ ʜʣʷ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʩʢʨʠʥʠʥʛʘ ʦʥʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʭ 

ʟʘʙʦʣʝʚʘʥʠʡ, ʙʦʣʴʰʠʝ ʩʨʦʢʠ ʦʞʠʜʘʥʠʷ ʨʘʟʣʠʯʥʦʛʦ ʨʦʜʘ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʡ, ʥʝʭʚʘʪʢʘ 

ʢʘʜʨʦʚ, ʥʝʮʝʣʝʩʦʦʙʨʘʟʥʦʝ ʨʘʩʭʦʜʦʚʘʥʠʝ ʩʨʝʜʩʪʚ ʦʪ ʚʥʝʙʶʜʞʝʪʥʦʡ 

ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ, ʙʶʨʦʢʨʘʪʠʷ ʠ ʧʦʛʦʥʷ ʟʘ ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʷʤʠ. ʅʦ ʥʝʢʦʪʦʨʳʝ ʬʘʢʪʳ 

ʧʦʪʨʷʩʣʠ ʜʘʞʝ ɻʝʥʧʨʦʢʫʨʦʨʘ. 

"ɺ ʪʝʢʫʱʝʤ ʛʦʜʫ ʤʳ ʚʳʷʚʠʣʠ ʚ ʄʠʥʩʢʦʡ ʠ ɻʦʤʝʣʴʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʷʭ ʬʘʢʪʳ 

ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʚʳʙʨʘʩʳʚʘʶʪʩʷ ʥʘ ʧʦʤʦʡʢʫ ʧʨʠʛʦʜʥʳʝ ʢ ʫʧʦʪʨʝʙʣʝʥʠʶ ʚʘʢʮʠʥʳ 

ʧʨʦʪʠʚ ʢʦʚʠʜʘ. 6 405 ʫʧʘʢʦʚʦʢ ʦʙʥʘʨʫʞʝʥʦ ʥʘ ʩʚʘʣʢʘʭ ʠ ʤʫʩʦʨʢʘʭ ʚ ɻʦʤʝʣʴʩʢʦʡ 

ʠ ʄʠʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ. ʅʘʯʠʥʘʝʤ ʨʘʟʙʠʨʘʪʴʩʷ, ʚʦʟʙʫʞʜʝʥʳ ʫʛʦʣʦʚʥʳʝ ʜʝʣʘ, ʙʫʜʝʪ 

ʜʘʥʘ ʧʨʘʚʦʚʘʷ ʦʮʝʥʢʘ. ʅʦ ʧʦʢʘ, ʧʨʝʜʚʘʨʠʪʝʣʴʥʦ, ʥʘ ʧʦʚʝʨʭʥʦʩʪʠ ʣʝʞʠʪ ʧʦʛʦʥʷ 

ʟʘ ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʷʤʠ ʧʦ ʚʘʢʮʠʥʘʮʠʠ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ. ʊʦʣʴʢʦ ʧʦ ʵʪʠʤ ʜʚʫʤ ʬʘʢʪʘʤ 

ʩʪʦʠʤʦʩʪʴ ʘʥʪʠʢʦʚʠʜʥʳʭ ʧʨʝʧʘʨʘʪʦʚ ʧʨʝʚʳʰʘʝʪ Br180 ʪʳʩ.", - ʦʪʤʝʪʠʣ ɸʥʜʨʝʡ 

ʐʚʝʜ. 

ʆʥ ʪʘʢʞʝ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʢʦʨʨʫʤʧʠʨʦʚʘʥʥʦʩʪʴ ʩʬʝʨʳ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. ʇʦ ʠʪʦʛʘʤ ʧʨʦʰʣʦʛʦ ʛʦʜʘ ʠ ʚ ʪʝʢʫʱʝʤ ʧʨʦʢʫʨʦʨʘʤʠ ʫʞʝ 

ʚʦʟʙʫʞʜʝʥʦ ʙʦʣʝʝ 60 ʫʛʦʣʦʚʥʳʭ ʜʝʣ. ʇʨʠʯʝʤ ʨʝʯʴ ʠʜʝʪ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʦ 

ʚʟʷʪʦʯʥʠʯʝʩʪʚʝ. "ɺ ʨʷʜʝ ʩʣʫʯʘʝʚ (ʧʨʘʚʦʚʘʷ ʦʮʝʥʢʘ ʙʫʜʝʪ ʜʘʥʘ ʚ ʭʦʜʝ 

ʨʘʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʷ ʫʛʦʣʦʚʥʳʭ ʜʝʣ) ʛʣʘʚʥʳʝ ʚʨʘʯʠ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ 

ʠʩʧʦʣʴʟʫʶʪ ʚʳʜʝʣʝʥʥʳʝ ʧʦ ʚʘʰʝʤʫ ʧʦʨʫʯʝʥʠʶ ʪʘʢ ʥʘʟʳʚʘʝʤʳʝ ʢʦʚʠʜʥʳʝ 

ʩʨʝʜʩʪʚʘ ʜʣʷ ʨʝʰʝʥʠʷ ʩʚʦʠʭ ʚʦʧʨʦʩʦʚ. ɺ ʯʘʩʪʥʦʩʪʠ, ʦʪʜʝʣʴʥʳʝ ʛʣʘʚʚʨʘʯʠ 

ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʛʦʨʦʜʘ ʄʠʥʩʢʘ ʠ ʠʭ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʠ, ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʠ 

ʩʪʨʫʢʪʫʨʥʳʭ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʫʩʪʘʥʦʚʠʣʠ ʩʝʙʝ ʟʘ ʩʯʝʪ ʵʪʠʭ ʜʝʥʝʞʥʳʭ ʩʨʝʜʩʪʚ 

ʝʞʝʤʝʩʷʯʥʳʝ ʚʳʧʣʘʪʳ ʚ ʨʘʟʤʝʨʝ ʜʦ 700%. ɸ ʪʝʤ ʤʝʜʩʝʩʪʨʘʤ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʢʘʢ ʨʘʟ-

ʪʦ ʠ ʨʘʙʦʪʘʣʠ ʚ ʢʦʚʠʜʥʳʭ ʦʪʜʝʣʝʥʠʷʭ, - 27-29%. ʕʪʦ ʠʟʜʝʚʘʪʝʣʴʩʪʚʦ ʥʘʜ 

ʣʶʜʴʤʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʥʝʧʦʩʨʝʜʩʪʚʝʥʥʦ ʨʘʙʦʪʘʶʪ ʚ ʢʨʘʩʥʳʭ ʟʦʥʘʭ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ 

ɻʝʥʧʨʦʢʫʨʦʨ. 

"ʗ ʚʦʪ ʩʠʞʫ ʠ ʜʫʤʘʶ, ʤʳ ʚʦʦʙʱʝ-ʪʦ ʤʦʞʝʤ ʧʦ-ʯʝʣʦʚʝʯʝʩʢʠ ʢ ʩʚʦʠʤ 

ʣʶʜʷʤ ʦʪʥʦʩʠʪʴʩʷ ʠʣʠ ʥʝʪ? - ʦʪʨʝʘʛʠʨʦʚʘʣ ʥʘ ʜʦʢʣʘʜ ɻʝʥʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʧʨʦʢʫʨʦʨʘ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʗ ʯʝʣʦʚʝʢ ʪʘʢʦʡ, ʣʠʯʥʦ ʩʘʤ ʧʨʦʚʦʞʫ ʥʝʢʦʪʦʨʳʝ 

ʵʢʩʧʝʨʠʤʝʥʪʳ. ʇʦʤʥʠʪʝ ʉʠʨʠʶ. ʊʫʨʮʠʷ, ʉʠʨʠʷ. ʆʩʦʙʝʥʥʦ ʉʠʨʠʷ ʤʝʥʷ 

ʙʝʩʧʦʢʦʠʣʘ - ʙʝʜʥʘʷ, ʨʘʟʙʠʪʘʷ ʩʪʨʘʥʘ, ʚʦʡʥʘ ʠʜʝʪ ʜʘʚʥʦ. ɿʝʤʣʝʪʨʷʩʝʥʠʝ - ʥʘʜʦ 

ʙʳʣʦ ʧʦʤʦʯʴ. ʗ ʨʘʩʧʦʨʷʜʠʣʩʷ ʧʝʨʝʙʨʦʩʠʪʴ ʪʫʜʘ ʙʨʠʛʘʜʫ, ʧʦʧʨʦʩʠʣ ʫ ʇʫʪʠʥʘ 

ʩʘʤʦʣʝʪʳ (ʩʧʘʩʠʙʦ ʝʤʫ: ʦʥ ʧʨʝʜʦʩʪʘʚʠʣ ʟʘ ʩʚʦʡ ʩʯʝʪ ʥʘʤ ʵʪʠ ʩʘʤʦʣʝʪʳ). ʕʪʦ  

ʚ ʦʩʥʦʚʥʦʤ ʚʦʝʥʥʳʝ ʙʳʣʠ ʚʨʘʯʠ, ʜʘ? ʉʣʫʰʘʡʪʝ, ʣʶʙʦ-ʜʦʨʦʛʦ ʙʳʣʦ ʧʦʩʤʦʪʨʝʪʴ. 

ʀ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ɹʘʰʘʨ ɸʩʘʜ, ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ, ʤʝʥʷ ʧʦʙʣʘʛʦʜʘʨʠʣ ʟʘ ʵʪʦ". 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʚ ʪʝʭ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʧʦʤʦʱʴ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ 

ʤʝʜʠʢʦʚ ʦʢʘʟʘʣʘʩʴ ʢʘʢ ʥʝʣʴʟʷ ʢʩʪʘʪʠ: "ɺʦʡʥʘ, ʢʘʢʘʷ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʘʷ ʧʦʤʦʱʴ, ʪʘʤ 

ʚʦʦʙʱʝ ʥʠʯʝʛʦ ʥʝ ʙʳʣʦ. ʀ ʣʶʜʠ ʪʫʜʘ ʨʠʥʫʣʠʩʴ. ʅʘʰʠ ʧʨʠʥʠʤʘʣʠ ʚʩʝʭ. ʂʦʤʫ 

ʪʘʙʣʝʪʢʫ, ʢʦʤʫ ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʫ, ʢʦʤʫ ʟʫʙ ʫʜʘʣʠʣʠ. ɼʝʣʘʣʠ ʚʩʝ. ʀ ʪʘʤ ʦʯʝʨʝʜʠ, 

ʦʯʝʨʝʜʠ, ʦʯʝʨʝʜʠ ʙʳʣʠ. ʉʫʪʢʘʤʠ ʨʘʙʦʪʘʣʠ. ʉʘʤʦʝ ʧʦʟʠʪʠʚʥʦʝ ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ  

ʢ ʥʘʰʠʤ ʚʨʘʯʘʤ. ʕʪʦ ʦ ʯʝʤ ʛʦʚʦʨʠʪ? ʆ ʪʦʤ, ʯʪʦ ʤʳ ʤʦʞʝʤ. ʄʳ ʫʤʝʝʤ, ʝʩʣʠ 

ʥʫʞʥʦ. ʏʝʣʦʚʝʢʫ ʚʝʜʴ ʧʦʨʦʡ ʵʣʝʤʝʥʪʘʨʥʦʝ ʥʘʜʦ. ʀ ʨʝʯʴ ʩʝʛʦʜʥʷ ʠʜʝʪ ʦʙ ʵʪʦʤ 
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ʟʚʝʥʝ - ʩʝʣʴʯʘʥʝ, ʤʘʣʳʝ ʛʦʨʦʜʘ, ʘʛʨʦʛʦʨʦʜʢʠ, ʨʘʡʦʥʥʳʝ ʮʝʥʪʨʳ. ʆʙ ʵʪʠʭ ʣʶʜʷʭ 

ʠʜʝʪ ʨʝʯʴ. ʀʤ ʥʘʜʦ ʪʘʢʦʝ ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ". 

"ʊʘʢ ʵʪʦʪ ʞʝ ʛʦʩʧʠʪʘʣʴ ʧʝʨʝʙʨʦʰʝʥ ʟʘ ʪʳʩʷʯʠ ʢʠʣʦʤʝʪʨʦʚ, ʤʛʥʦʚʝʥʥʦ 

ʨʘʟʚʝʨʥʫʪ. ʂʘʢʘʷ ʪʘʤ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʘʷ ʧʦʤʦʱʴ, ʥʝ ʟʥʘʶ, ʥʦ ʢʘʢ ʜʦʚʦʣʴʥʳ ʙʳʣʠ 

ʣʶʜʠ. ɸ ʫ ʥʘʩ ʞʝ ʮʝʥʪʨʳ, ʨʘʡʦʥʥʳʝ ʙʦʣʴʥʠʮʳ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʤʳ ʛʣʘʜʠʤ, ʯʠʩʪʠʤ. 

ʗʢʦʙʳ, ʢʘʢ ʦʢʘʟʘʣʦʩʴ. ʅʝʫʞʝʣʠ ʨʘʡʦʥ ʥʝ ʤʦʞʝʪ ʮʝʥʪʨʘʣʴʥʫʶ ʙʦʣʴʥʠʮʫ 

ʧʨʠʚʝʩʪʠ ʚ ʧʦʨʷʜʦʢ? ʕʪʦ ʙʝʟʘʣʘʙʝʨʥʦʩʪʴ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨʦʚ ʠ ʚʘʰʠʭ ʧʦʜʯʠʥʝʥʥʳʭ. 

ʊʦʣʴʢʦ ʚ ʵʪʦʤ ʧʨʠʯʠʥʘ. ʃʶʙʦʡ ʜʘʩʪ ʥʝʩʯʘʩʪʥʫʶ ʢʦʧʝʡʢʫ ʜʣʷ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ 

ʙʦʣʴʥʠʮʫ ʵʪʫ ʧʨʠʚʝʩʪʠ ʚ ʧʦʨʷʜʦʢ, ʧʦʪʦʤʫ ʯʪʦ ʩʘʤ ʪʫʜʘ ʢʦʛʜʘ-ʪʦ ʟʘʛʨʝʤʠʰʴ. 

ɹʝʟʜʝʣʴʥʠʢʠ! ʉʤʦʪʨʠʪʝ, ʯʪʦʙʳ ʩ ʧʨʦʢʫʨʦʨʦʤ ʥʝ ʧʨʠʰʣʦʩʴ ʨʘʟʛʦʚʘʨʠʚʘʪʴ 

ʥʘʧʨʷʤʫʶ", - ʧʨʝʜʫʧʨʝʜʠʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

"ʂʘʢ ʠʪʦʛ: ʯʝʨʝʟ ʥʝʜʝʣʶ ʫ ʤʝʥʷ ʥʘ ʩʪʦʣʝ ʜʦʢʫʤʝʥʪ - ʠʣʠ ʨʘʩʧʦʨʷʞʝʥʠʝ, 

ʠʣʠ ʧʨʦʪʦʢʦʣ ʧʦʨʫʯʝʥʠʡ. ʉʦʙʝʨʠʪʝ ʩʪʝʥʦʛʨʘʤʤʫ, ʚʩʝ, ʦ ʯʝʤ ʛʦʚʦʨʠʣʠ. ɺʩʝ 

ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ ʧʨʦʧʠʩʘʥʦ. ʉʨʦʢ ʦʜʠʥ - 1 ʷʥʚʘʨʷ ʙʫʜʫʱʝʛʦ ʛʦʜʘ, - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ, ʧʦʜʚʦʜʷ ʠʪʦʛʠ ʩʦʚʝʱʘʥʠʷ. - ɺʩʝ ʥʝʜʦʩʪʘʪʢʠ, ʦ ʢʦʪʦʨʳʭ 

ʟʜʝʩʴ ʛʦʚʦʨʠʣʠ, ʢ 1 ʷʥʚʘʨʷ ʜʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʫʩʪʨʘʥʝʥʳ. ɿʘ ʧʦʜʧʠʩʴʶ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ 

ʜʦʣʞʝʥ ʙʳʪʴ ʜʦʢʫʤʝʥʪ, ʦʙʷʟʳʚʘʶʱʠʡ ʚʩʝʭ - ʦʪ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʜʦ ʌɸʇʘ". 

ɺʳʧʦʣʥʝʥʠʝ ʚʩʝʭ ʧʦʨʫʯʝʥʠʡ ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ ʚʟʷʪʦ ʥʘ ʢʦʥʪʨʦʣʴ, ʧʦʪʨʝʙʦʚʘʣ 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. ʆʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʳʝ ʟʘ ʵʪʦ - ʂɻʂ ʠ ɻʝʥʝʨʘʣʴʥʘʷ ʧʨʦʢʫʨʘʪʫʨʘ. "ʅʝ 

ʜʘʡ ʙʦʛ, ʤʥʝ ʜʦʣʦʞʘʪ, ʯʪʦ ʚʳ ʭʦʪʴ ʟʘʧʷʪʫʶ ʥʝ ʚʳʧʦʣʥʠʣʠ ʠʣʠ ʧʦʩʣʝ ʟʘʧʷʪʦʡ, 

ʧʝʥʷʡʪʝ ʩʘʤʠ ʥʘ ʩʝʙʷ. ɺʝʟʜʝ ʜʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʧʦʜʚʠʞʢʠ", - ʩʢʘʟʘʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʨʫʯʠʣ ʩʦʭʨʘʥʠʪʴ ʨʘʙʦʯʫʶ ʛʨʫʧʧʫ, ʢʦʪʦʨʘʷ 

ʠʟʫʯʘʣʘ ʩʠʪʫʘʮʠʶ ʚ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʠ. ɽʡ ʜʦ ʢʦʥʮʘ ʛʦʜʘ ʧʨʝʜʩʪʦʠʪ ʝʱʝ ʨʘʟ 

ʧʨʦʚʝʩʪʠ ʤʦʥʠʪʦʨʠʥʛ ʪʝʭ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʙʳʣʠ ʚʟʷʪʳ ʥʘ ʟʘʤʝʪʢʫ.  

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʪʘʢʞʝ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʫ ʢʘʜʨʦʚ, 

ʧʦʨʫʯʠʚ ʧʨʦʚʝʩʪʠ ʨʝʚʠʟʠʶ ʚ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘʭ. "ʇʦ ʤʘʢʩʠʤʫʤʫ 

ʧʦʩʤʦʪʨʠʪʝ ʥʘ ʥʠʭ. ʈʝʢʪʦʨʦʚ ʠ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ ʚʫʟʦʚ ʥʘʜʦ ʚʩʪʨʷʭʥʫʪʴ, ʥʝ 

ʚʩʪʨʷʭʠʚʘʶʪʩʷ - ʚʥʝʩʠʪʝ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʠʷ ʧʦ ʟʘʤʝʥʝ. ɺʩʝʭ, ʟʥʘʯʠʪ, ʚʩʝʭ. ʕʪʦ 

ʥʝʪʝʨʧʠʤʦ, ʚʩʝ ʥʘʯʠʥʘʝʪʩʷ ʦʪʪʫʜʘ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ʦʥ. 

ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ʩʝʛʦʜʥʷ ʠʜʝʪ ʨʝʯʴ ʥʝ ʦʙ 

ʫʩʧʝʭʘʭ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ ʠ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʤ ʨʘʟʚʠʪʠʠ 

ʚʳʩʦʢʦʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʥʳʭ ʥʘʫʯʥʦ-ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʮʝʥʪʨʦʚ - ʩ ʵʪʠʤ ʧʨʦʙʣʝʤ ʥʝʪ. 

ʉʝʡʯʘʩ ʚʘʞʥʦ ʥʘʚʝʩʪʠ ʧʦʨʷʜʦʢ ʚ ʦʙʳʯʥʳʭ ʧʦʣʠʢʣʠʥʠʢʘʭ ʚ ʥʝʙʦʣʴʰʠʭ 

ʛʦʨʦʜʢʘʭ, ʨʘʡʦʥʘʭ ʠ ʜʝʨʝʚʥʷʭ. "ʕʪʦ ʞʝ ʥʘʰʠ ʣʶʜʠ. ʀ ʚʳ ʯʪʦ, ʜʫʤʘʝʪʝ, ʷ ʚʘʤ 

ʧʨʦʱʫ ʪʘʢʦʝ ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ ʢ ʩʚʦʠʤ ʣʶʜʷʤ? ɼʘ ʥʠʢʦʛʜʘ ʚ ʞʠʟʥʠ! - ʟʘʷʚʠʣ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. - ʀʤ ʥʫʞʥʘ ʧʦʤʦʱʴ. ɸ ʤʳ ʠʭ ʫʙʝʜʠʣʠ ʚ ʪʦʤ, ʯʪʦ ʝʩʣʠ 

ʜʠʘʛʥʦʟ "ʨʘʢ" - ʩʤʝʨʪʴ. ʀ ʦʥʠ ʩ ʵʪʠʤ ʩʦʛʣʘʩʠʣʠʩʴ. ʕʪʦ ʯʫʜʦʚʠʱʥʦ, ʵʪʦ 

ʥʝʜʦʧʫʩʪʠʤʦ. ʂʘʞʜʳʡ ʯʝʣʦʚʝʢ ʜʦʣʞʝʥ ʙʦʨʦʪʴʩʷ ʟʘ ʩʚʦʶ ʞʠʟʥʴ. ʄʳ ʵʪʦ ʣʶʜʷʤ 

ʜʦʣʞʥʳ ʚ ʛʦʣʦʚʫ ʚʙʠʚʘʪʴ, ʠ ʦʥʠ ʩ ʥʘʩ ʜʦʣʞʥʳ ʪʨʝʙʦʚʘʪʴ". 

ʏʘʩʪʴ ʧʦʨʫʯʝʥʠʡ ʚʦʟʣʦʞʝʥʘ ʠ ʥʘ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʝʡ ʦʙʣʠʩʧʦʣʢʦʤʦʚ: ʠʤ 

ʧʨʝʜʩʪʦʠʪ ʟʘʥʷʪʴʩʷ ʤʘʪʝʨʠʘʣʴʥʦʡ ʙʘʟʦʡ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ. 

"ʇʦ ʚʩʝʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷʤ ʜʘʥʳ ʤʥʦʶ ʧʦʨʫʯʝʥʠʷ. ʀ ʫʧʘʩʠ ʛʦʩʧʦʜʴ ʪʘʤ  

ʥʝ ʙʫʜʝʪ ʯʝʛʦ-ʪʦ ʩʜʝʣʘʥʦ. ʇʦʜʢʣʶʯʘʡʪʝʩʴ ʠ ʥʘʯʠʥʘʡʪʝ ʨʘʙʦʪʘʪʴ.  

ɺ ʧʨʦʪʠʚʥʦʤ ʩʣʫʯʘʝ, ʨʝʙʷʪʘ, ʷ ʥʠʢʦʛʦ ʥʝ ʧʦʞʘʣʝʶ. ɸ ʝʩʣʠ ʢʪʦ-ʪʦ ʜʫʤʘʝʪ, ʯʪʦ 

ʷ ʫʤʠʨʘʪʴ ʩʦʙʨʘʣʩʷ, ʫʩʧʦʢʦʡʪʝʩʴ. ʋʩʧʦʢʦʡʪʝʩʴ. ʕʪʦ ʥʝ ʙʦʣʴʰʝ, ʯʝʤ ʜʦʩʫʞʠʝ 
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ʨʘʩʩʫʞʜʝʥʠʷ ʚ ʤʝʩʩʝʥʜʞʝʨʘʭ ʠ ʪʝʣʝʛʨʘʤ-ʢʘʥʘʣʘʭ. ɸʜʝʥʦʚʠʨʫʩ ʠʣʠ ʯʪʦ ʪʘʤ 

ʙʳʣʦ? ɸʜʝʥʦʚʠʨʫʩ. ʅʠʯʝʛʦ. ʂʘʨʘʥʠʢ ʫʣʳʙʘʝʪʩʷ: ʣʝʯʠʪʩʷ ʪʨʠ ʜʥʷ. ʅʦ ʧʦʩʢʦʣʴʢʫ 

ʫ ʤʝʥʷ ʥʝ ʙʳʣʦ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʣʝʯʠʪʴʩʷ (ʪʦ ʚ ʄʦʩʢʚʫ ʥʘʜʦ, ʪʦ ʩʫʙʙʦʪʥʠʢʠ,  

ʪʦ ʚ ɻʨʦʜʥʦ, ʧʦʪʦʤ ɻʦʤʝʣʴ), ʚʩʝ ʵʪʦ ʥʘʢʦʧʠʣʦʩʴ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʫʤʠʨʘʪʴ ʷ ʥʝ 

ʩʦʙʠʨʘʶʩʴ, ʨʝʙʷʪʘ. ɺʳ ʝʱʝ ʤʫʯʘʪʴʩʷ ʩʦ ʤʥʦʡ ʙʫʜʝʪʝ ʦʯʝʥʴ ʜʦʣʛʦ", - ʩʢʘʟʘʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

"ɽʩʣʠ ʙʳ ʥʝ ʤʦʛʣʠ, ʩ ʚʘʩ ʙʳ ʠ ʩʧʨʦʩʘ ʥʝ ʙʳʣʦ. ʅʦ ʤʳ ʞʝ ʤʦʞʝʤ. 

ʉʘʤʦʫʩʧʦʢʦʝʥʠʷ ʥʝ ʙʫʜʝʪ. ʄʳ ʩʦʟʜʘʝʤ ʩʚʦʶ ʩʪʨʘʥʫ. ʄʳ ʤʥʦʛʦʝ ʩʜʝʣʘʣʠ. 

ɼʘʚʘʡʪʝ ʵʪʦ ʜʦʰʣʠʬʫʝʤ, ʯʪʦʙʳ ʜʝʪʷʤ ʜʦʩʪʘʣʦʩʴ. ɺʦʟʴʤʠʪʝʩʴ ʟʘ ʜʝʣʦ", - ʜʦʙʘʚʠʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ɿʘʚʝʨʰʘʷ ʩʦʚʝʱʘʥʠʝ, ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʘʢʮʝʥʪʠʨʦʚʘʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʝʱʝ ʥʘ 

ʦʜʥʦʤ ʚʦʧʨʦʩʝ. "ʄʥʝ ʩʢʘʟʘʣʠ (ʷ ʥʝ ʧʦʚʝʨʠʣ, ʥʦ ʧʦʨʫʯʠʣ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦ 

ʧʨʘʚʦʦʭʨʘʥʠʪʝʣʴʥʳʤ ʦʨʛʘʥʘʤ ʧʦʩʤʦʪʨʝʪʴ): ʫ ʥʘʩ ʫʞʝ ʧʦʰʝʣ ʥʘʢʘʪ ʥʘ 

ʥʝʢʦʪʦʨʳʭ ʯʣʝʥʦʚ ʢʦʤʠʩʩʠʠ. ʉʢʦʨʦ ʥʘ ʜʝʪʝʡ, ʥʘ ʨʦʜʩʪʚʝʥʥʠʢʦʚ ʧʝʨʝʡʜʫʪ. 

ʂʨʫʛʦʚʘʷ ʧʦʨʫʢʘ - ʘ ʪʫʪ ʦʥʘ ʨʘʟʦʨʚʘʣʘʩʴ. ʋʧʘʩʠ ʚʘʩ ʛʦʩʧʦʜʴ. ɼʘʞʝ 

ʨʘʟʛʦʚʘʨʠʚʘʪʴ ʩ ʚʘʤʠ ʥʝ ʙʫʜʝʤ. ʕʪʦ ʣʶʜʠ, ʢʦʪʦʨʳʭ ʷ ʥʘʧʨʘʚʠʣ. ʗ ʙʫʜʫ 

ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʪʴ ʦʯʝʥʴ ʞʝʩʪʢʦ", - ʧʨʝʜʫʧʨʝʜʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ.  
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ʦ ʚʥʝʩʝʥʠʠ ʠʟʤʝʥʝʥʠʡ ʚ ɼʦʛʦʚʦʨ ʦ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʤ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʤ ʩʦʶʟʝ ʚ ʯʘʩʪʠ 

ʦʢʘʟʘʥʠʷ ʬʠʥʘʥʩʦʚʦʛʦ ʩʦʜʝʡʩʪʚʠʷ ʧʨʠ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ ʩʦʚʤʝʩʪʥʳʭ ʢʦʦʧʝʨʘʮʠʦʥʥʳʭ 

ʧʨʦʝʢʪʦʚ ʚ ʦʪʨʘʩʣʷʭ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʦʩʪʠ. ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʦʜʧʠʩʘʣ 

ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʶʱʠʡ ʋʢʘʟ ˉ 150. 

ʅʘ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʧʝʨʝʛʦʚʦʨʦʚ ʧʦ ʧʨʦʝʢʪʫ ʧʨʦʪʦʢʦʣʘ ʠ ʧʦʜʧʠʩʘʥʠʝ 

ʜʦʢʫʤʝʥʪʘ ʧʨʠ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʠ ʜʦʛʦʚʦʨʝʥʥʦʩʪʠ ʚ ʧʨʝʜʝʣʘʭ ʦʜʦʙʨʝʥʥʦʛʦ ʧʨʦʝʢʪʘ 

ʫʧʦʣʥʦʤʦʯʝʥʦ ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʦ ʬʠʥʘʥʩʦʚ. 

ʇʨʦʝʢʪ ʧʨʦʪʦʢʦʣʘ ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʥ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʡ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʡ ʢʦʤʠʩʩʠʝʡ ʧʦ 

ʧʦʨʫʯʝʥʠʶ ɺʳʩʰʝʛʦ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʦʚʝʪʘ ʦʪ 9 ʜʝʢʘʙʨʷ  

2022 ʛʦʜʘ. ɼʘʥʥʳʤ ʜʦʛʦʚʦʨʦʤ ʧʨʝʜʫʩʤʘʪʨʠʚʘʝʪʩʷ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʧʨʠʥʷʪʠʷ 

ʉʦʚʝʪʦʤ ɽʕʂ ʨʝʰʝʥʠʷ ʦʙ ʦʢʘʟʘʥʠʠ ʬʠʥʘʥʩʦʚʦʛʦ ʩʦʜʝʡʩʪʚʠʷ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ 

ʩʦʚʤʝʩʪʥʳʭ ʢʦʦʧʝʨʘʮʠʦʥʥʳʭ ʧʨʦʝʢʪʦʚ ʟʘ ʩʯʝʪ ʩʨʝʜʩʪʚ ʙʶʜʞʝʪʘ ɽɸʕʉ.  

president.gov.by 

 

ʋʯʘʩʪʠʝ ʚ ʧʣʝʥʘʨʥʦʤ ʟʘʩʝʜʘʥʠʠ II ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʬʦʨʫʤʘ  

ʚ ʄʦʩʢʚʝ  

 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 24 ʤʘʷ ʧʨʠʥʷʣ ʫʯʘʩʪʠʝ  

ʚ ʧʣʝʥʘʨʥʦʤ ʟʘʩʝʜʘʥʠʠ II ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʬʦʨʫʤʘ, ʢʦʪʦʨʳʡ 

ʧʨʦʭʦʜʠʪ ʚ ʄʦʩʢʚʝ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʣ ʧʦʟʠʮʠʶ ʠ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʳ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʧʦ 

ʢʣʶʯʝʚʳʤ ʚʦʧʨʦʩʘʤ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ. 

https://president.gov.by/ru/events/soveshchanie-po-aktualnym-voprosam-zdravoohraneniya
https://president.gov.by/ru/events/aleksandr-lukashenko-odobril-proekt-dogovora-o-finansirovanii-kooperacionnyh-proektov-v-eaes
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ʇʝʨʝʜ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʝʤ ɻʣʘʚʳ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʤʦʜʝʨʘʪʦʨ 

ʧʣʝʥʘʨʥʦʛʦ ʟʘʩʝʜʘʥʠʷ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʐʦʭʠʥ 

ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ 

ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʧʘʪʨʠʘʨʭʦʤ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʭ 

ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ ʥʘ ʧʦʩʪʩʦʚʝʪʩʢʦʤ 

ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʝ ʚ ʥʝʤʝʥʴʰʝʡ ʩʪʝʧʝʥʠ, ʯʝʤ 

ʧʝʨʚʳʡ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʂʘʟʘʭʩʪʘʥʘ 

ʅʫʨʩʫʣʪʘʥ ʅʘʟʘʨʙʘʝʚ. ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʩʪʦʷʣ ʫ ʠʩʪʦʢʦʚ ʤʥʦʛʠʭ 

ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ, ʚʳʩʪʫʧʘʣ ʟʘ ʩʦʭʨʘʥʝʥʠʝ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʭ ʩʚʷʟʝʡ 

ʤʝʞʜʫ ʩʪʨʘʥʘʤʠ. 

"ɽʩʣʠ ʫʞ ʛʦʚʦʨʠʪʴ ʦʪʢʨʦʚʝʥʥʦ, ʷ, ʢʘʢ ʯʝʣʦʚʝʢ ʙʳʚʘʣʳʡ, ʧʨʠʩʫʪʩʪʚʦʚʘʣ  

ʫ ʠʩʪʦʢʦʚ ʤʥʦʛʠʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ. ɼʦʣʞʝʥ ʚʘʤ ʧʦʜʩʢʘʟʘʪʴ, ʯʪʦ ʥʘʰʝ ʝʚʨʘʟʠʡʩʪʚʦ, 

ɽɸʕʉ ʥʳʥʝʰʥʠʡ ʥʘʯʠʥʘʣʩʷ ʥʘ ʢʫʭʥʝ ʫ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ ʇʫʪʠʥʘ. ʕʪʦ ʜʝʡʩʪʚʠʪʝʣʴʥʦ 

ʙʳʣʦ ʪʘʢ. ʆʥ ʟʜʝʩʴ ʧʨʠʩʫʪʩʪʚʫʝʪ, ʧʦʜʪʚʝʨʜʠʪ. ʀ ʪʦʛʜʘ ʟʘʤʳʩʝʣ ʙʳʣ ʭʦʨʦʰʠʡ.  

ʗ ʧʦʤʥʶ, ʢʦʛʜʘ ʦʥ ʧʨʠʛʣʘʩʠʣ ʥʘʩ ʜʦʤʦʡ. ʆʩʦʙʝʥʥʦʩʪʴ ʵʪʦʛʦ ʤʦʤʝʥʪʘ 

ʟʘʢʣʶʯʘʣʘʩʴ ʚ ʪʦʤ, ʯʪʦ ʩ ʥʘʤʠ ʪʦʛʜʘ ʙʳʣʘ ʋʢʨʘʠʥʘ - ʃʝʦʥʠʜ ɼʘʥʠʣʦʚʠʯ ʂʫʯʤʘ 

(ʵʢʩ-ʧʨʝʟʠʜʝʥʪ ʋʢʨʘʠʥʳ. - ʇʨʠʤ.)", - ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ʍʦʪʷ ʷ ʩʚʦʝʤʫ ʢʦʣʣʝʛʝ ʛʦʚʦʨʠʣ, ʯʪʦ ʠʟ ʵʪʦʛʦ ʚʨʷʜ ʣʠ ʯʪʦ-ʪʦ ʧʦʣʫʯʠʪʩʷ  

ʚ ʩʠʣʫ ʪʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʫʞʝ ʪʦʛʜʘ ʥʘʯʘʣʘ ʩʢʣʘʜʳʚʘʪʴʩʷ ʫ ʥʘʩ ʥʘ 

ʧʦʩʪʩʦʚʝʪʩʢʦʤ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʝ ʠ ʟʜʝʩʴ, ʚ ʥʘʰʝʤ ʨʝʛʠʦʥʝ. ʅʦ ʪʝʤ ʥʝ ʤʝʥʝʝ ʘʞ 28, 

ʧʦ-ʤʦʝʤʫ, ʜʦʢʫʤʝʥʪʦʚ ʤʳ ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʣʠ ʚʤʝʩʪʝ ʩ ʋʢʨʘʠʥʦʡ. ʅʦ ʧʦʪʦʤ ʋʢʨʘʠʥʘ 

ʦʪ ʵʪʦʛʦ ʧʨʦʮʝʩʩʘ, ʢʘʢ ʷ ʠ ʧʨʝʜʧʦʣʘʛʘʣ, ʦʪʦʰʣʘ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʚʠʜʠʪ ʟʘʩʣʫʛʫ ʅʫʨʩʫʣʪʘʥʘ ʅʘʟʘʨʙʘʝʚʘ ʚ ʪʦʤ, ʯʪʦ ʢʘʢ ʙʳ 

ʩʪʦʨʦʥʳ ʥʠ ʧʳʪʘʣʠʩʴ ʧʦʨʦʡ, ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʈʦʩʩʠʷ ʚ ʪʝ ʚʨʝʤʝʥʘ, ʧʨʠʜʘʪʴ ʩʦʶʟʫ 

ʥʝʢʠʡ ʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʠʡ ʭʘʨʘʢʪʝʨ ʠʣʠ ʜʘʞʝ ʯʫʪʴ-ʯʫʪʴ ʚʦʝʥʥʦ-ʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʠʡ, ʦʥ 

ʚʩʝʛʜʘ ʜʝʨʞʘʣ ʢʦʣʣʝʛ ʚ ʨʘʤʢʘʭ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʦʶʟʘ. "ʅʫ ʘ ʧʦʩʢʦʣʴʢʫ ʨʝʰʝʥʠʷ 

ʧʨʠʥʠʤʘʣʠʩʴ ʚʩʝʛʜʘ ʢʦʥʩʝʥʩʫʩʦʤ, ʤʳ ʧʨʠʰʣʠ ʢ ʪʦʤʫ, ʯʪʦ ʠʤʝʝʤ ʥʘ 

ʩʝʛʦʜʥʷʰʥʠʡ ʜʝʥʴ", - ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʢʦʥʩʪʘʪʠʨʦʚʘʣ, ʯʪʦ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ 

ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʬʦʨʫʤʘ, ʧʨʠʫʨʦʯʝʥʥʦʛʦ ʢ ʟʘʩʝʜʘʥʠʶ ɺʳʩʰʝʛʦ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ 

ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʦʚʝʪʘ, ʫʞʝ ʩʪʘʥʦʚʠʪʩʷ ʥʦʚʦʡ ʭʦʨʦʰʝʡ ʪʨʘʜʠʮʠʝʡ. 

"ɺ ʧʦʩʣʝʜʥʝʝ ʚʨʝʤʷ ʤʠʨ ʞʠʚʝʪ ʚ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʝ ʧʦʩʪʦʷʥʥʦʡ ʥʘʧʨʷʞʝʥʥʦʩʪʠ  

ʠ ʥʝʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʦʩʪʠ. ʕʪʦ ʪʦʞʝ ʝʩʪʝʩʪʚʝʥʥʦ ʚ ʧʝʨʝʭʦʜʥʳʡ ʧʝʨʠʦʜ ʦʪ ʩʪʘʨʦʡ ʵʨʳ 

ʢ ʥʦʚʦʡ, ʢ ʢʦʪʦʨʦʡ ʤʳ ʩʪʨʝʤʠʤʩʷ ʠ ʠʤʷ ʢʦʪʦʨʦʡ - ʤʥʦʛʦʧʦʣʷʨʥʦʩʪʴ. ʂʨʠʟʠʩʳ - 

ʬʠʥʘʥʩʦʚʳʡ, ʧʘʥʜʝʤʠʡʥʳʡ, ʛʝʦʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʠʡ - ʩʤʝʥʷʶʪ ʜʨʫʛ ʜʨʫʛʘ ʪʘʢ ʙʳʩʪʨʦ, 

ʯʪʦ ʣʶʜʠ ʧʨʦʩʪʦ ʥʝ ʫʩʧʝʚʘʶʪ ʧʝʨʝʚʝʩʪʠ ʜʫʭ ʠ ʪʝʨʷʶʪ, ʢ ʩʦʞʘʣʝʥʠʶ, 

ʫʚʝʨʝʥʥʦʩʪʴ ʚ ʟʘʚʪʨʘʰʥʝʤ ʜʥʝ", - ʦʪʤʝʪʠʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʚ ʩʚʦʝʤ 

ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʠ ʥʘ ʟʘʩʝʜʘʥʠʠ. 

ʆʥ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʚ ʵʢʩʪʨʘʦʨʜʠʥʘʨʥʳʭ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʤʦʱʥʳʤ ʷʢʦʨʝʤ ʚʩʝʛʜʘ 

ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʩʪʘʙʠʣʴʥʘʷ ʵʢʦʥʦʤʠʢʘ. ʅʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʝ ʛʨʘʥʠʮʳ ʣʶʙʦʛʦ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʩʝʛʦʜʥʷ ʥʘʩʪʦʣʴʢʦ ʧʨʦʟʨʘʯʥʳ, ʘ ʪʦʨʛʦʚʳʝ ʩʚʷʟʠ ʜʦ ʪʘʢʦʡ ʩʪʝʧʝʥʠ 

ʧʝʨʝʧʣʝʪʝʥʳ, ʯʪʦ ʜʦʙʠʪʴʩʷ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʡ ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʩʪʠ ʚ ʦʜʠʥʦʯʢʫ - 

ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠ ʥʝʚʳʧʦʣʥʠʤʘʷ ʟʘʜʘʯʘ ʥʠ ʜʣʷ ʦʜʥʦʛʦ ʠʟ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ. 



19 

ʇʦʵʪʦʤʫ ʣʶʙʘʷ ʩʪʨʘʥʘ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʘ ʚ ʫʯʘʩʪʠʠ ʚ ʤʦʱʥʳʭ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʳʭ 

ʠ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʳʭ ʦʙʲʝʜʠʥʝʥʠʷʭ, ʪʘʢʠʭ ʢʘʢ ɽɸʕʉ, ʐʆʉ, ɹʈʀʂʉ, ɸʉɽɸʅ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʚʳʩʢʘʟʘʣʩʷ ʧʦ ʨʷʜʫ ʘʢʪʫʘʣʴʥʳʭ ʪʝʤ, ʩʚʷʟʘʥʥʳʭ  

ʩ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʦʡ ʧʦʚʝʩʪʢʦʡ. 

 

ʆ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʤ ʧʦʟʠʮʠʦʥʠʨʦʚʘʥʠʠ ɽɸʕʉ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʩ ʤʦʤʝʥʪʘ ʦʙʨʝʪʝʥʠʷ ʥʝʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ 

ʚʩʝʛʜʘ ʙʳʣʘ ʚ ʘʚʘʥʛʘʨʜʝ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ. ʆʜʠʥ ʠʟ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʦʚ ʜʣʷ 

ʩʪʨʘʥʳ ʠ ʚʩʝʛʦ ɽɸʕʉ - ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʝ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʳʭ ʠ ʪʨʘʥʩʢʦʥʪʠʥʝʥʪʘʣʴʥʳʭ 

ʘʣʴʷʥʩʦʚ. 

"ʕʪʦ ʥʦʚʳʝ ʮʝʥʪʨʳ ʩʠʣʳ ʬʦʨʤʠʨʫʶʱʝʛʦʩʷ ʤʥʦʛʦʧʦʣʷʨʥʦʛʦ ʤʠʨʘ, 

ʛʦʪʦʚʳʝ ʦʪʩʪʘʠʚʘʪʴ ʩʚʦʠ ʠʥʪʝʨʝʩʳ ʠ ʩʦʙʩʪʚʝʥʥʳʝ ʧʫʪʠ ʨʘʟʚʠʪʠʷ, - ʦʪʤʝʪʠʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. - ʎʝʥʪʨ ʤʠʨʦʚʦʡ ʵʢʦʥʦʤʠʢʠ ʥʝʦʙʨʘʪʠʤʦ ʩʤʝʱʘʝʪʩʷ  

ʚ ʩʪʦʨʦʥʫ ʨʘʟʚʠʚʘʶʱʠʭʩʷ ʩʪʨʘʥ. ʕʪʦ ʝʩʪʝʩʪʚʝʥʥʦ. ʊʘʤ ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʙʫʜʝʪ 

ʨʘʟʚʠʪʠʝ. ʕʪʦ ʩʪʨʘʥʳ ɸʟʠʠ, ɸʬʨʠʢʠ, ʃʘʪʠʥʩʢʦʡ ɸʤʝʨʠʢʠ ʠ ɹʣʠʞʥʝʛʦ ɺʦʩʪʦʢʘ. 

ʕʪʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʙʦʣʴʰʝ ʥʝ ʞʝʣʘʶʪ ʙʳʪʴ ʩʳʨʴʝʚʳʤʠ ʧʨʠʜʘʪʢʘʤʠ, ʠʩʪʦʯʥʠʢʘʤʠ 

ʜʝʰʝʚʦʡ ʨʘʙʦʯʝʡ ʩʠʣʳ. ʆʥʠ ʭʦʪʷʪ, ʠ ʚʧʦʣʥʝ ʟʘʩʣʫʞʝʥʥʦ, ʧʦʣʥʦʮʝʥʥʦ 

ʫʯʘʩʪʚʦʚʘʪʴ ʚ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʤ ʨʘʟʜʝʣʝʥʠʠ ʪʨʫʜʘ. ʀ ʜʦʙʠʚʘʶʪʩʷ ʜʦʩʪʦʡʥʦʡ 

ʦʧʣʘʪʳ ʟʘ ʩʚʦʶ ʨʘʙʦʪʫ. ʕʪʦ ʚʩʝ ʧʦʥʠʤʘʶʪ. ʈʦʩʩʠʷ, ʥʘʚʝʨʥʦʝ, ʨʘʥʴʰʝ ʚʩʝʭ ʵʪʦ 

ʧʦʥʷʣʘ. ʅʘʯʘʣʘ ʘʢʪʠʚʥʳʝ ʢʦʥʪʘʢʪʳ ʩ ʘʬʨʠʢʘʥʩʢʠʤʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘʤʠ, ʤʳ ʪʘʢʞʝ 

ʧʳʪʘʝʤʩʷ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʘʪʴ ʩ ʥʠʤʠ. ɺʩʝ ʨʚʘʥʫʣʠʩʴ ʚ ɸʬʨʠʢʫ". 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʪʦ, ʢʘʢ ɿʘʧʘʜ ʠ ʉʐɸ 

ʦʪʨʝʘʛʠʨʦʚʘʣʠ ʥʘ ʜʚʠʞʝʥʠʝ ʈʦʩʩʠʠ. "ʄʀɼ ʈʦʩʩʠʠ ʠ ʜʨʫʛʠʝ ʧʨʠʯʘʩʪʥʳʝ  

ʢ ʧʦʣʠʪʠʢʝ ʟʥʘʶʪ, ʢʘʢ ʘʤʝʨʠʢʘʥʮʳ ʧʳʪʘʶʪʩʷ ʟʘʪʦʨʤʦʟʠʪʴ ʵʪʦʪ ʧʨʦʮʝʩʩ, ʥʝ 

ʧʫʩʪʠʪʴ ʈʦʩʩʠʶ ʚ ɸʬʨʠʢʫ. ʅʦ ʠ ʚʳ ʭʦʨʦʰʦ ʧʦʥʠʤʘʝʪʝ ʠ ʟʥʘʝʪʝ, ʯʪʦ ʂʠʪʘʡ 

ʫʞʝ ʪʘʤ. ʀʜʝʪ ʙʦʨʴʙʘ ʟʘ ʵʪʠ ʩʪʨʘʥʳ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʦʪʪʫʜʘ, ʪʘʤ ʙʫʜʫʱʠʡ ʧʦʣʶʩ 

ʥʘʰʝʛʦ ʨʘʟʚʠʪʠʷ, ʦʯʝʥʴ ʘʢʪʠʚʥʳʡ. ʅʦ ʵʪʦ ʥʝ ʟʥʘʯʠʪ, ʯʪʦ ʤʳ ʨʘʟʚʠʚʘʪʴʩʷ ʥʝ 

ʙʫʜʝʤ", - ʟʘʤʝʪʠʣ ʦʥ. 

"ʅʘ ʥʘʰ ʚʟʛʣʷʜ, ʩʦʚʤʝʱʝʥʠʝ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʭ ʫʩʠʣʠʡ ʚ ʬʦʨʤʘʪʝ ʥʘʰʝʛʦ 

ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʩʦʶʟʘ, ʐʆʉ ʠ ɹʈʀʂʉ ʙʫʜʝʪ ʩʧʦʩʦʙʩʪʚʦʚʘʪʴ ʩʦʟʜʘʥʠʶ 

ʢʨʫʧʥʝʡʰʝʡ ʢʦʘʣʠʮʠʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ, ʝʩʣʠ ʤʳ, ʢʘʢ ʚ ʥʘʨʦʜʝ ʛʦʚʦʨʷʪ, ʥʝ 

ʧʨʦʰʣʝʧʘʝʤ, ʝʩʣʠ ʤʳ ʥʝ ʧʨʦʩʧʠʤ", - ʟʘʷʚʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʧʨʠʚʝʣ ʧʨʠʤʝʨ, ʯʪʦ ʚ ɹʈʀʂʉ ʧʦʩʪʫʧʠʣʦ ʤʥʦʛʦ ʟʘʷʚʣʝʥʠʡ ʦʪ 

ʩʪʨʘʥ, ʞʝʣʘʶʱʠʭ ʚʩʪʫʧʠʪʴ ʚ ʵʪʦ ʦʙʲʝʜʠʥʝʥʠʝ. ʊʦ ʞʝ ʩʘʤʦʝ ʧʨʦʠʩʭʦʜʠʪ  

ʚ ʐʘʥʭʘʡʩʢʦʡ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʫʚʝʨʝʥ, ʯʪʦ ʥʫʞʥʦ ʘʢʪʠʚʥʝʝ ʜʝʡʩʪʚʦʚʘʪʴ  

ʚ ʨʘʟʚʠʪʠʠ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ, ʥʝ ʜʦʧʫʩʢʘʪʴ ʪʦʨʤʦʞʝʥʠʷ  

ʚ ʘʧʧʘʨʘʪʘʭ ʵʪʠʭ ʩʪʨʫʢʪʫʨ: "ʉʝʛʦʜʥʷ ʤʦʤʝʥʪ ʪʘʢʦʡ, ʯʪʦ ʥʘʜʦ ʥʝ ʠʜʪʠ,  

ʘ ʙʝʞʘʪʴ. ʇʦʙʳʩʪʨʝʝ ʥʘʜʦ ʞʝʣʘʶʱʠʭ, ʩʢʘʞʫ ʧʨʷʤʦ, ʧʦʜʙʠʨʘʪʴ ʧʦʜ ʩʝʙʷ.  

ʀ ʪʦʛʜʘ, ʝʩʣʠ ʙʳ ɹʈʀʂʉ ʨʘʟʚʝʨʥʫʣʦʩʴ, ʐʆʉ ʨʘʟʚʝʨʥʫʣʘʩʴé" 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʪʘʢʞʝ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʥʘ ʦʛʨʦʤʥʳʡ ʫʞʝ 

ʥʘʢʦʧʣʝʥʥʳʡ ʢʘʢ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʡ ʧʦʪʝʥʮʠʘʣ, ʪʘʢ ʠ ʚ ʧʣʘʥʝ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʚ ʩʪʨʘʥʘʭ, 

ʚʭʦʜʷʱʠʭ ʚ ʥʘʟʚʘʥʥʳʝ ʦʙʲʝʜʠʥʝʥʠʷ. "ɽʩʣʠ ʙʳ ʵʪʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʜʝʡʩʪʚʦʚʘʣʠ 

ʙʳʩʪʨʝʝ, ʩʦʚʝʨʰʝʥʥʦ ʠʥʘʷ ʧʦʣʠʪʠʢʘ ʙʳʣʘ ʙʳ ʚ ʆʆʅ. ʄʳ ʝʝ ʚʩʝ ʯʘʱʝ 

ʢʨʠʪʠʢʫʝʤ. ʅʦ, ʢ ʩʦʞʘʣʝʥʠʶ, ʟʘʤʝʩʪʠʪʴ ʆʆʅ ʩʝʛʦʜʥʷ ʥʝʯʝʤ. ʄʦʞʥʦ 
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ʢʨʠʪʠʢʦʚʘʪʴ, ʥʦ ʚʟʘʤʝʥ ʥʠʯʝʛʦ ʥʝʪ. ʊʘʢ ʥʝ ʨʘʜʠ ʟʘʤʝʥʳ, ʘ ʨʘʜʠ ʪʦʛʦ, ʯʪʦʙʳ 

ʧʦʩʤʦʪʨʝʪʴ, ʯʪʦ ʙʫʜʝʪ ʜʘʣʴʰʝ, ʥʘʤ ʥʘʜʦ ʙʳʩʪʨʝʝ ʠʜʪʠ ʚ ʵʪʦʤ ʧʣʘʥʝ. ʅʝ ʩʪʦʣʴʢʦ 

ʥʘʤ - ɹʝʣʘʨʫʩʠ, ʘ ʠʤ - ʢʨʫʧʥʳʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘʤ ɹʈʀʂʉ ʠ ʐʆʉ. ʋʧʫʩʪʠʤ ʚʨʝʤʷ - 

ʤʳ ʝʛʦ ʥʠʢʦʛʜʘ ʥʝ ʥʘʚʝʨʩʪʘʝʤ. ʊʦʪ, ʢʪʦ ʩʝʡʯʘʩ ʙʳʩʪʨʝʝ ʙʝʞʠʪ, ʪʦʪ ʙʫʜʝʪ  

ʚ ʘʚʘʥʛʘʨʜʝ ʚ ʪʝʯʝʥʠʝ ʧʘʨʳ ʜʝʩʷʪʢʦʚ ʣʝʪ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʥʘʜʦ ʩʦʚʤʝʩʪʠʪʴ 

ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʝ ʫʩʠʣʠʷ", - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʦʩʦʙʦ ʦʪʤʝʪʠʣ ʨʦʣʴ ʈʦʩʩʠʠ ʚ ʵʪʠʭ ʧʨʦʮʝʩʩʘʭ: "ʅʝ ʥʘʜʦ 

ʈʦʩʩʠʠ ʦʧʫʩʢʘʪʴ ʥʠʟʢʦ ʛʦʣʦʚʫ ʚ ʩʚʷʟʠ ʩʦ ʩʣʦʞʠʚʰʝʡʩʷ ʩʠʪʫʘʮʠʝʡ. ʂʘʢ ʨʘʟ 

ʈʦʩʩʠʷ ʤʦʞʝʪ ʩʪʘʪʴ ʦʯʝʥʴ ʩʠʣʴʥʳʤ ʣʦʢʦʤʦʪʠʚʦʤ ʠ ʚ ʐʆʉ, ʠ ʚ ɹʈʀʂʉ  

ʚ ʧʨʠʜʘʥʠʠ ʜʠʥʘʤʠʢʠ ʚ ʨʘʟʚʠʪʠʠ ʵʪʠʭ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ. ʀ, ʚʦʟʤʦʞʥʦ, ʦ ʯʝʤ 

ʤʝʯʪʘʝʪ ʧʨʦʛʨʝʩʩʠʚʥʦʝ ʯʝʣʦʚʝʯʝʩʪʚʦ, ʚ ʙʫʜʫʱʝʤ ʠ ʠʭ ʦʙʲʝʜʠʥʝʥʠʠ". 

"ʈʦʩʩʠʷ ʜʦʣʞʥʘ ʙʳʪʴ ʦʯʝʥʴ ʘʢʪʠʚʥʦʡ. ɸʚʪʦʨʠʪʝʪ ʝʝ, ʥʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʪʦ, ʯʪʦ 

ʪʫʪ ɿʘʧʘʜ ʢʨʠʯʠʪ ʚʦ ʚʩʝʭ ʩʨʝʜʩʪʚʘʭ ʤʘʩʩʦʚʦʡ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ ʧʨʦʪʠʚ ʈʦʩʩʠʠ, 

ʦʛʨʦʤʝʥ. ʈʦʩʩʠʷ ʨʠʩʢʥʫʣʘ ʙʨʦʩʠʪʴ ʚʳʟʦʚ ʦʜʥʦʧʦʣʷʨʥʦʤʫ ʤʠʨʫ, ʠʜʝʪ  

ʚ ʘʚʘʥʛʘʨʜʝ ʵʪʠʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ. ʅʫ ʠ ʤʳ ʨʷʜʦʤ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

ɺ ʵʪʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʝʱʝ ʨʘʟ ʧʨʠʟʚʘʣ ʘʢʪʠʚʥʦ ʜʝʡʩʪʚʦʚʘʪʴ  

ʚ ʩʘʤʦʤ ʤʠʨʥʦʤ ʠ ʢʦʥʩʪʨʫʢʪʠʚʥʦʤ ʩʤʳʩʣʝ. 

ɺʦʟʚʨʘʱʘʷʩʴ ʢ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʥʦʤʫ ʪʝʟʠʩʫ ʦ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʠ ʩʦʚʤʝʱʝʥʠʷ 

ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʳʭ ʫʩʠʣʠʡ ʚ ʬʦʨʤʘʪʝ ɽɸʕʉ - ʐʆʉ - ɹʈʀʂʉ, ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʵʪʦ ʙʫʜʝʪ ʩʦʶʟ ʩʪʨʘʥ, ʦʙʲʝʜʠʥʝʥʥʳʭ 

ʩʪʨʝʤʣʝʥʠʝʤ ʢ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʡ ʠ ʧʦʣʠʪʠʯʝʩʢʦʡ ʩʪʘʙʠʣʴʥʦʩʪʠ ʠ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʶ 

ʥʦʚʦʡ ʘʨʭʠʪʝʢʪʫʨʳ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ. "ʊʝʤ ʙʦʣʝʝ ʯʪʦ ʨʷʜ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ʉʅɻ, ɽɸʕʉ ʚʭʦʜʷʪ ʦʜʥʦʚʨʝʤʝʥʥʦ ʠ ʚ ʐʆʉ, ʠ ʚ ɹʈʀʂʉ, ʯʪʦ 

ʟʘʢʣʘʜʳʚʘʝʪ ʧʨʦʯʥʳʡ ʬʫʥʜʘʤʝʥʪ ʜʣʷ ʫʩʧʝʰʥʦʛʦ ʧʨʦʜʚʠʞʝʥʠʷ ʢ ʪʦʡ ʮʝʣʠ, 

ʢʦʪʦʨʫʶ ʤʳ ʭʦʪʝʣʠ ʙʳ ʚʠʜʝʪʴ", - ʟʘʤʝʪʠʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʟʘʷʚʠʣ, ʯʪʦ ʜʣʷ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʧʦʣʥʦʬʦʨʤʘʪʥʳʭ 

ʦʪʥʦʰʝʥʠʡ ɽɸʕʉ ʩ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʥʳʤʠ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʳʤʠ ʦʙʲʝʜʠʥʝʥʠʷʤʠ ʠ 

ʜʨʫʞʝʩʪʚʝʥʥʳʤʠ ʪʨʝʪʴʠʤʠ ʩʪʨʘʥʘʤʠ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʩʜʝʣʘʪʴ ʥʝʩʢʦʣʴʢʦ ʚʘʞʥʳʭ 

ʰʘʛʦʚ ʥʘʚʩʪʨʝʯʫ ʜʨʫʛ ʜʨʫʛʫ: "ʇʨʝʦʜʦʣʝʪʴ, ʥʘʢʦʥʝʮ, ʢʘʢ ʤʳ ʯʘʩʪʦ ʛʦʚʦʨʠʤ, 

ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʳʡ ʵʛʦʠʟʤ. ʅʘʜʦ ʥʘʫʯʠʪʴʩʷ ʠʜʪʠ ʥʘ ʢʦʤʧʨʦʤʠʩʩ. ɺʳʡʪʠ ʥʘ 

ʜʦʛʦʚʦʨʝʥʥʦʩʪʠ ʦ ʧʦʰʘʛʦʚʦʡ ʣʠʙʝʨʘʣʠʟʘʮʠʠ ʫʩʣʦʚʠʡ ʚʟʘʠʤʥʦʡ ʪʦʨʛʦʚʣʠ, 

ʫʩʪʨʘʥʠʪʴ ʙʘʨʴʝʨʳ, ʧʝʨʝʡʪʠ ʥʘ ʨʘʩʯʝʪʳ ʚ ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʳʭ ʚʘʣʶʪʘʭ, ʨʘʩʰʠʨʠʪʴ 

ʟʦʥʳ ʩʚʦʙʦʜʥʦʡ ʪʦʨʛʦʚʣʠ". 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʫʚʝʨʝʥ, ʯʪʦ ʚʩʝ ʧʝʨʝʯʠʩʣʝʥʥʦʝ ʙʝʟ ʩʦʟʜʘʥʠʷ ʙʦʣʝʝ ʤʦʱʥʳʭ 

ɹʈʀʂʉ ʠ ʐʆʉ, ʨʘʟʚʠʪʠʷ ɽɸʕʉ ʠ, ʚʦʟʤʦʞʥʦ, ʠʭ ʦʙʲʝʜʠʥʝʥʠʷ ʚ ʪʦʤ ʠʣʠ ʠʥʦʤ 

ʚʠʜʝ, - ʵʪʦ ʙʫʜʫʪ ʣʠʰʴ ʧʦʣʫʤʝʨʳ. 

 

ʆ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʦʡ ʠ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʧʨʠʟʳʚʘʝʪ ʫʢʨʝʧʣʷʪʴ ʚ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʤ 

ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʤ ʩʦʶʟʝ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʡ ʩʫʚʝʨʝʥʠʪʝʪ ʚʥʝ ʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʠ ʦʪ 

ʜʠʥʘʤʠʢʠ ʦʪʥʦʰʝʥʠʡ ʩ ɿʘʧʘʜʦʤ. ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʣʠʜʝʨʘ, 

ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʘʷ ʢʦʦʧʝʨʘʮʠʷ ʧʦʟʚʦʣʠʪ ʩʦʟʜʘʚʘʪʴ ʧʨʦʜʫʢʮʠʶ ʧʦʜ ʝʚʨʘʟʠʡʩʢʠʤ 

ʙʨʝʥʜʦʤ ʩ ʤʘʢʩʠʤʘʣʴʥʦʡ ʩʪʝʧʝʥʴʶ ʣʦʢʘʣʠʟʘʮʠʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʪʴ ʥʦʚʳʝ 

ʠʤʧʦʨʪʦʟʘʤʝʱʘʶʱʠʝ ʧʨʦʝʢʪʳ. 
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"ɹʦʣʝʝ ʯʝʪʚʝʨʪʠ ʚʚʦʟʠʤʳʭ ʚ ʩʦʶʟ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʳʭ ʪʦʚʘʨʦʚ ʧʨʠʤʝʨʥʦ ʥʘ 

$70 ʤʣʨʜ ʚ ʛʦʜ ʤʦʞʝʪ ʙʳʪʴ ʟʘʤʝʱʝʥʦ ʧʨʦʜʫʢʮʠʝʡ ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʳʭ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʪʝʣʝʡ. ʆʛʨʦʤʥʳʡ ʢʫʩʦʢ. ɼʘʡ ʙʦʛ ʦʩʚʦʠʪʴ. ʏʝʪʚʝʨʪʘʷ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʘʷ 

ʨʝʚʦʣʶʮʠʷ ʜʘʝʪ ʰʘʥʩ ʜʣʷ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʡ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ ʠʤʧʦʨʪʦʟʘʤʝʱʘʶʱʠʭ 

ʠʥʠʮʠʘʪʠʚ ʚ ʨʝʘʣʴʥʦʤ ʩʝʢʪʦʨʝ ʵʢʦʥʦʤʠʢʠ ʥʘ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʦʤ ʫʨʦʚʥʝ", - ʩʢʘʟʘʣ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ. 

"ɺʥʝ ʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʠ ʦʪ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʡ ʜʠʥʘʤʠʢʠ ʥʘʰʠʭ ʦʪʥʦʰʝʥʠʡ ʩ ʪʘʢ 

ʥʘʟʳʚʘʝʤʳʤʠ ʟʘʧʘʜʥʳʤʠ ʧʘʨʪʥʝʨʘʤʠ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʡ ʩʫʚʝʨʝʥʠʪʝʪ ʠ 

ʟʘʤʝʱʝʥʠʝ ʢʨʠʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʠʤʧʦʨʪʘ ʦʩʪʘʥʫʪʩʷ ʦʩʥʦʚʦʡ ʜʣʷ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʛʦ ʨʘʟʚʠʪʠʷ 

ʥʘʰʝʛʦ ʩʦʶʟʘ", - ʟʘʷʚʠʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

ʆʥ ʪʘʢʞʝ ʧʝʨʝʯʠʩʣʠʣ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʙʫʜʫʪ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʥʳʤʠ ʜʣʷ 

ɹʝʣʘʨʫʩʠ. ʕʪʦ ʨʘʟʚʠʪʠʝ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ ʚʳʩʦʢʦʪʦʯʥʦʛʦ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ, 

ʦʩʥʘʱʝʥʥʦʛʦ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʦʡ ʵʣʝʢʪʨʦʥʥʦʡ ʤʠʢʨʦʧʨʦʮʝʩʩʦʨʥʦʡ ʢʦʤʧʦʥʝʥʪʥʦʡ 

ʙʘʟʦʡ ʠ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʳʤ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝʤ, ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʷ ʩʦʚʤʝʩʪʥʳʭ ʧʨʦʝʢʪʦʚ ʧʦ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʫ ʵʣʝʢʪʨʦʥʥʦʡ ʠ ʦʧʪʠʯʝʩʢʦʡ ʧʨʦʜʫʢʮʠʠ, ʧʦʚʳʰʝʥʠʝ ʚʥʠʤʘʥʠʷ  

ʢ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʷʤ ʩʦʟʜʘʥʠʷ ʯʠʧʦʚ, ʠʥʪʝʛʨʘʣʴʥʳʭ ʩʭʝʤ, ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʷʤ ʙʝʩʧʠʣʦʪʥʦʛʦ 

ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ, ʘʚʪʦʤʘʪʠʟʘʮʠʠ ʠ ʨʦʙʦʪʠʟʘʮʠʠ ʦʙʨʘʙʘʪʳʚʘʶʱʝʡ 

ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʦʩʪʠ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ, ʯʪʦ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʥʘʜ ʵʪʠʤ ʨʘʙʦʪʘʝʪ 

ʚʤʝʩʪʝ ʩ ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʝʡ ʠ ʥʝʤʘʣʦ ʩʜʝʣʘʥʦ ʚ ʵʪʦʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʠ. 

ʅʘʧʨʠʤʝʨ, ʚ ʩʬʝʨʝ ʤʠʢʨʦʵʣʝʢʪʨʦʥʠʢʠ. "ʊʨʝʪʠʡ ʛʦʜ, ʢʘʢ ʥʘʩ ʧʳʪʘʶʪʩʷ 

ʥʘʢʣʦʥʠʪʴ (ʩʘʥʢʮʠʷʤʠ. - ʇʨʠʤ.). ʅʠʯʝʛʦ, - ʦʪʤʝʪʠʣ ʦʥ. - ɿʥʘʯʠʪ, ʤʳ ʯʪʦ-ʪʦ 

ʤʦʞʝʤ ʜʝʣʘʪʴ. ʀ ʤʳ ʵʪʦ ʜʝʣʘʝʤ ʫʞʝ". 

ɽʱʝ ʚ ʯʠʩʣʝ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʥʳʭ ʜʣʷ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʡ - ʠʟʛʦʪʦʚʣʝʥʠʝ 

ʵʣʝʢʪʨʦʤʝʭʘʥʠʯʝʩʢʠʭ ʩʠʩʪʝʤ, ʚʢʣʶʯʘʷ ʨʘʟʚʠʪʠʝ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ 

ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʭ ʤʝʭʘʪʨʦʥʥʳʭ ʠ ʵʣʝʢʪʨʦʤʝʭʘʥʠʯʝʩʢʠʭ ʢʦʤʧʦʥʝʥʪʦʚ 

ʨʦʙʦʪʦʪʝʭʥʠʯʝʩʢʠʭ ʩʠʩʪʝʤ, ʩʠʩʪʝʤʳ ʏʇʋ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʣʠʪʠʡʠʦʥʥʳʭ ʙʘʪʘʨʝʡ. 

ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʦʩʦʙʦ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʚ ʥʝʙʦʣʴʰʦʡ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʚʩʝ ʵʪʦ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦ ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʧʦʪʦʤʫ, ʯʪʦ "ʤʳ ʩʪʦʠʤ ʥʘ ʧʣʝʯʘʭ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʙʳʣʦ 

ʩʦʟʜʘʥʦ ʚ ʉʦʚʝʪʩʢʦʤ ʉʦʶʟʝ". ɺʝʜʴ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʨʘʟʚʠʚʘʣʘʩʴ ʠʤʝʥʥʦ ʢʘʢ 

ʚʳʩʦʢʦʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʥʘʷ ʨʝʩʧʫʙʣʠʢʘ. ʀ ʵʪʦ ʫʜʘʣʦʩʴ ʩʦʭʨʘʥʠʪʴ, ʥʝʩʤʦʪʨʷ ʥʘ ʚʩʝ 

ʩʣʦʞʥʦʩʪʠ. 

ɺʤʝʩʪʝ ʩ ʪʝʤ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʢʦʥʩʪʘʪʠʨʦʚʘʣ, ʯʪʦ ʧʦ ʨʷʜʫ 

ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʡ ʚ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʤ ʨʘʟʚʠʪʠʠ ʝʩʪʴ ʦʪʩʪʘʚʘʥʠʝ ʦʪ ʧʝʨʝʜʦʚʦʛʦ 

ʤʠʨʦʚʦʛʦ ʫʨʦʚʥʷ, ʥʦ ʚ ʮʝʣʦʤ ʚ ʩʪʨʘʥʝ ʝʩʪʴ ʚʩʝ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʝ. "ʇʦʵʪʦʤʫ ʥʝ ʥʘʜʦ 

ʫʤʠʨʘʪʴ, ʯʪʦ ʤʳ ʛʜʝ-ʪʦ ʦʪʩʪʘʣʠ. ʅʘʜʦ ʙʝʞʘʪʴ. ʅʘʜʦ ʜʦʛʦʥʷʪʴ ʠ ʥʘʜʦ ʩʦʟʜʘʚʘʪʴ. 

ɺʦʪ ʤʳ ʩ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʦʤ ʈʦʩʩʠʠ ʠ ʥʘʤʝʪʠʣʠ ʪʘʢʦʡ ʢʫʨʩ ʥʘ ʧʨʠʤʝʨʝ 

ʤʠʢʨʦʵʣʝʢʪʨʦʥʠʢʠ ʠ ʪʦʛʦ, ʯʪʦ ʷ ʧʝʨʝʯʠʩʣʠʣ ʚ ʥʘʰʝʡ ʧʨʦʤʳʰʣʝʥʥʦʩʪʠ. ʅʦ ʜʣʷ 

ʵʪʦʛʦ ʥʘʜʦ ʜʦʚʝʨʷʪʴ ʜʨʫʛ ʜʨʫʛʫ. ʅʘʜʦ ʙʳʪʴ ʚʤʝʩʪʝ, ʥʘʜʦ ʙʳʪʴ ʙʣʠʞʝ. ɼʣʷ ʵʪʦʛʦ 

ʠ ʩʦʟʜʘʥ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʠʡ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʡ ʩʦʶʟ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

 

ʆʙ ʵʥʝʨʛʝʪʠʯʝʩʢʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʫʚʝʨʝʥ, ʯʪʦ ʥʘ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʝ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ 

ʩʦʶʟʘ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʦʙʝʩʧʝʯʠʪʴ ʥʝʜʠʩʢʨʠʤʠʥʘʮʠʦʥʥʳʝ ʧʦʜʭʦʜʳ ʚ 

ʮʝʥʦʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʠ ʥʘ ʫʩʣʫʛʠ ʝʩʪʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʤʦʥʦʧʦʣʠʡ. 
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"ʈʘʟʚʠʪʠʝ ʠ ʫʛʣʫʙʣʝʥʠʝ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʷ ʚ ʵʥʝʨʛʝʪʠʢʝ, 

ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʝ ʧʦʟʠʮʠʡ ɽɸʕʉ ʚ ʢʦʥʪʝʢʩʪʝ ʛʣʦʙʘʣʴʥʦʡ ʵʥʝʨʛʝʪʠʯʝʩʢʦʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʦʩʪʘʝʪʩʷ ʚʘʞʥʝʡʰʠʤ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʦʤ. ʋʙʝʞʜʝʥ, ʯʪʦ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʘʷ 

ʨʘʙʦʪʘ ʵʢʦʥʦʤʠʢ ʥʘʰʠʭ ʩʪʨʘʥ ʥʝʤʳʩʣʠʤʘ ʙʝʟ ʨʘʚʥʦʧʨʘʚʥʦʛʦ ʜʦʩʪʫʧʘ ʩʫʙʲʝʢʪʦʚ 

ʭʦʟʷʡʩʪʚʦʚʘʥʠʷ ʢ ʵʥʝʨʛʦʨʝʩʫʨʩʘʤ ʠ ʠʥʬʨʘʩʪʨʫʢʪʫʨʝ ʜʣʷ ʠʭ ʪʨʘʥʩʧʦʨʪʠʨʦʚʢʠ", - 

ʩʢʘʟʘʣ ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ. 

"ʄʳ ʜʦʣʞʥʳ ʚʦ ʯʪʦ ʙʳ ʪʦ ʥʠ ʩʪʘʣʦ ʦʙʝʩʧʝʯʠʪʴ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʶ 

ʥʝʜʠʩʢʨʠʤʠʥʘʮʠʦʥʥʳʭ ʧʦʜʭʦʜʦʚ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʮʝʥʦʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ʥʘ ʫʩʣʫʛʠ 

ʝʩʪʝʩʪʚʝʥʥʳʭ ʤʦʥʦʧʦʣʠʡ ʥʘ ʚʩʝʤ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʝ ɽɸʕʉ", - ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. 

 

ʆʙ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ɺ ʩʚʦʝʤ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʦʪʤʝʪʠʣ ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦʩʪʴ 

ʘʢʪʫʘʣʠʟʘʮʠʠ ʮʠʬʨʦʚʦʡ ʧʦʚʝʩʪʢʠ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʦʛʦ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʩʦʶʟʘ: 

"ʎʠʬʨʦʚʘʷ ʧʦʚʝʩʪʢʘ ʩʦʶʟʘ ʪʨʝʙʫʝʪ ʩʫʱʝʩʪʚʝʥʥʦʡ ʘʢʪʫʘʣʠʟʘʮʠʠ. ɺ ʧʝʨʚʫʶ 

ʦʯʝʨʝʜʴ ʵʪʦ ʢʘʩʘʝʪʩʷ ʀʥʪʝʛʨʠʨʦʚʘʥʥʦʡ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦʡ ʩʠʩʪʝʤʳ ɽɸʕʉ, 

ʢʦʪʦʨʘʷ ʦʙʝʩʧʝʯʠʚʘʝʪ ʩʦʚʤʝʩʪʥʫʶ ʨʘʙʦʪʫ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʳʭ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʳʭ 

ʨʝʩʫʨʩʦʚ ʠ ʩʠʩʪʝʤ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ ʥʘʰʝʛʦ ʩʦʶʟʘ. ʕʪʦ ʜʦʣʞʥʳ ʩʦʟʜʘʚʘʪʴ  

ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʠʨʦʚʘʪʴ ʤʳ, ʥʝ ʦʪʜʘʚʘʷ ʥʘ ʦʪʢʫʧ ʘʤʝʨʠʢʘʥʮʘʤ ʠʣʠ 

ʟʘʧʘʜʥʦʝʚʨʦʧʝʡʮʘʤ, ʢʘʢ ʙʳʣʦ ʨʘʥʴʰʝ. ʇʦʜʛʦʪʦʚʣʝʥʥʳʝ ʢʘʜʨʳ ʠ ʤʘʪʝʨʠʘʣʴʥʦ-

ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʘʷ ʙʘʟʘ ʫ ʥʘʩ ʝʩʪʴ. ʃʶʜʠ ʛʦʪʦʚʳ ʚ ʵʪʦʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʠ ʨʘʙʦʪʘʪʴ". 

ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ɻʣʘʚʳ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ, ʥʝʦʙʭʦʜʠʤʦ ʥʘʯʘʪʴ ʨʘʟʨʘʙʦʪʢʫ 

ʝʚʨʘʟʠʡʩʢʦʡ ʧʦʚʝʩʪʢʠ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʪʘʢʞʝ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʚʦʧʨʦʩʳ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʦʡ 

ʧʦʣʠʪʠʢʠ ʧʦʢʘ ʥʝ ʨʝʛʫʣʠʨʫʶʪʩʷ ɼʦʛʦʚʦʨʦʤ ʦ ɽɸʕʉ, ʠ ʵʪʦʪ ʥʝʜʦʩʪʘʪʦʢ 

ʥʫʞʥʦ ʫʩʪʨʘʥʠʪʴ. 

 

ʆ ʧʨʦʜʦʚʦʣʴʩʪʚʝʥʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ɹʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ ʧʝʨʝʯʠʩʣʠʣ ʟʘʜʘʯʠ ʚ ʩʬʝʨʝ ʧʨʦʜʦʚʦʣʴʩʪʚʝʥʥʦʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʥʘʜʦ ʨʝʰʠʪʴ ʚ ɽɸʕʉ. ɻʣʘʚʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ ʥʘʟʚʘʣ ʵʪʦʪ 

ʚʦʧʨʦʩ ʦʩʥʦʚʦʡ ʦʩʥʦʚ. 

"ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʠʡ ʨʝʛʠʦʥ ʦʙʣʘʜʘʝʪ ʫʥʠʢʘʣʴʥʳʤʠ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʷʤʠ ʧʦ 

ʥʘʨʘʱʠʚʘʥʠʶ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ ʠ ʵʢʩʧʦʨʪʘ ʧʨʦʜʦʚʦʣʴʩʪʚʠʷ. ʅʘʤ ʫʜʘʝʪʩʷ ʩʦʭʨʘʥʷʪʴ 

ʩʚʦʙʦʜʥʦʝ ʦʙʨʘʱʝʥʠʝ ʧʨʦʜʫʢʮʠʠ ʠ ʠʟʙʝʛʘʪʴ ʚʚʝʜʝʥʠʷ ʦʛʨʘʥʠʯʝʥʠʡ ʥʘ ʚʟʘʠʤʥʳʝ 

ʧʦʩʪʘʚʢʠ ʩʦʮʠʘʣʴʥʦ ʟʥʘʯʠʤʳʭ ʪʦʚʘʨʦʚ. ʋʨʦʚʝʥʴ ʩʘʤʦʦʙʝʩʧʝʯʝʥʥʦʩʪʠ ʧʦ 

ʙʦʣʴʰʠʥʩʪʚʫ ʧʨʦʜʫʢʪʦʚ ʫʞʝ ʩʝʛʦʜʥʷ ʩʦʩʪʘʚʣʷʝʪ (ʧʦ ʩʦʶʟʫ) 80-95%. ʇʦ ʟʝʨʥʫ - 

132%, ʧʦ ʤʘʩʣʠʯʥʳʤ ʢʫʣʴʪʫʨʘʤ - 151%. ʀʟʣʠʰʢʠ ʩ ʫʜʦʚʦʣʴʩʪʚʠʝʤ ʧʦʢʫʧʘʶʪ ʥʘ 

ʤʠʨʦʚʳʭ ʨʳʥʢʘʭ. ʉʧʨʦʩ ʥʘ ʧʨʦʜʦʚʦʣʴʩʪʚʠʝ ʢʦʣʦʩʩʘʣʴʥʳʡ. ʀ ʦʥ ʨʘʩʪʝʪ", - 

ʩʢʘʟʘʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ɹʝʣʘʨʫʩʠ. 

ɺʤʝʩʪʝ ʩ ʪʝʤ ʚ ʵʪʦʡ ʩʬʝʨʝ ʪʨʝʙʫʝʪʩʷ ʨʝʰʝʥʠʝ ʨʷʜ ʟʘʜʘʯ. ʅʝʦʙʭʦʜʠʤʦ 

ʦʧʨʝʜʝʣʠʪʴ ʧʝʨʝʯʝʥʴ ʪʦʚʘʨʦʚ ʢʨʠʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʠʤʧʦʨʪʘ ʜʣʷ ʧʨʦʜʦʚʦʣʴʩʪʚʝʥʥʦʛʦ 

ʨʳʥʢʘ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ - ʯʣʝʥʦʚ ɽɸʕʉ ʟʘ ʩʯʝʪ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʝʡ ʩʦʙʩʪʚʝʥʥʳʭ 

ʜʝʡʩʪʚʫʶʱʠʭ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚ, ʠʭ ʨʘʩʰʠʨʝʥʠʷ ʠ ʩʦʟʜʘʥʠʷ ʥʦʚʳʭ. 
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ɽʱʝ ʦʜʥʘ ʟʘʜʘʯʘ - ʦʙʝʩʧʝʯʠʪʴ ʩʙʣʠʞʝʥʠʝ ʤʝʨ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ 

ʧʦʜʜʝʨʞʢʠ ʩʝʣʴʩʢʦʛʦ ʭʦʟʷʡʩʪʚʘ ʠ ʧʨʘʚʦʚʳʭ ʦʩʥʦʚ ʝʝ ʦʢʘʟʘʥʠʷ ʩ ʫʯʝʪʦʤ 

ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʳʭ ʠʥʪʝʨʝʩʦʚ ʩʪʨʘʥ-ʫʯʘʩʪʥʠʮ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʪʘʢʞʝ ʧʨʠʟʚʘʣ ʚʳʡʪʠ ʥʘ ʙʳʩʪʨʦʝ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ 

ʮʠʬʨʦʚʠʟʘʮʠʠ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʝʥʥʳʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ ʚ ʨʘʩʪʝʥʠʝʚʦʜʩʪʚʝ ʠ 

ʞʠʚʦʪʥʦʚʦʜʩʪʚʝ. 

 

ʆʙ ʵʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ɻʦʚʦʨʷ ʦʙ ʵʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, ɻʣʘʚʘ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʘ 

ʟʘʷʚʠʣ: "ʊʘʢ ʥʘʟʳʚʘʝʤʘʷ ʟʝʣʝʥʘʷ ʧʦʚʝʩʪʢʘ ʘʢʪʠʚʥʦ ʠʩʧʦʣʴʟʫʝʪʩʷ 

ʢʦʥʪʨʧʘʨʪʥʝʨʘʤʠ ʥʘ ɿʘʧʘʜʝ ʚ ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʦʜʥʦʛʦ ʠʟ ʠʥʩʪʨʫʤʝʥʪʦʚ ʜʘʚʣʝʥʠʷ  

ʠ ʩʜʝʨʞʠʚʘʥʠʷ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʥʘʰʠʭ ʩʪʨʘʥ. ɼʝʡʩʪʚʫʶʱʠʝ 

ʵʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʝ ʥʦʨʤʳ ɽʚʨʦ-5, 6 ʠ ʚʩʝ ʧʦʩʣʝʜʫʶʱʠʝ ʥʝ ʠʤʝʶʪ ʥʠʯʝʛʦ ʦʙʱʝʛʦ  

ʩ ʦʭʨʘʥʦʡ ʦʢʨʫʞʘʶʱʝʡ ʩʨʝʜʳ". 

ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ, ʚ ʦʪʣʠʯʠʝ ʦʪ ɽʚʨʦʩʦʶʟʘ, ʧʨʠʥʷʪʳʝ ʚʦ ʚʩʝʭ 

ʩʪʨʘʥʘʭ ɽɸʕʉ ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʳʝ ʩʪʨʘʪʝʛʠʠ ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʛʦ ("ʟʝʣʝʥʦʛʦ") ʨʘʟʚʠʪʠʷ 

ʥʠʢʦʛʦ ʥʝ ʦʛʨʘʥʠʯʠʚʘʶʪ. ʆʥʠ ʧʦʜʨʘʟʫʤʝʚʘʶʪ ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʤʦʜʝʨʥʠʟʘʮʠʶ 

ʵʢʦʥʦʤʠʢ, ʩʦʟʜʘʥʠʝ ʚʳʩʦʢʦʪʝʭʥʦʣʦʛʠʯʥʳʭ ʩʦʚʤʝʩʪʥʳʭ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚ, 

ʙʝʨʝʞʣʠʚʦʝ ʦʪʥʦʰʝʥʠʝ ʢ ʨʝʩʫʨʩʘʤ, ʧʨʘʚʠʣʴʥʦʝ ʦʙʨʘʱʝʥʠʝ ʩ ʦʪʭʦʜʘʤʠ, 

ʧʦʚʳʰʝʥʠʝ ʵʢʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʢʫʣʴʪʫʨʳ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʠ ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʠ ʙʠʟʥʝʩʘ. 

"ɺʦʪ ʠʤʝʥʥʦ ʚ ʪʘʢʦʤ ʢʣʶʯʝ, ʤʳ ʧʦʣʘʛʘʝʤ, ʥʘʜʦ ʜʚʠʛʘʪʴʩʷ", - ʫʚʝʨʝʥ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʣʠʜʝʨ. 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʃʫʢʘʰʝʥʢʦ ʚ ʟʘʢʣʶʯʝʥʠʝ ʝʱʝ ʨʘʟ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʩʝʛʦʜʥʷ 

ʩʘʤʦʝ ʛʣʘʚʥʦʝ - ʵʪʦ ʚʨʝʤʷ. "ɺʨʝʤʷ ʵʪʦ ʫʭʦʜʠʪ. ɾʝʩʪʦʢʦ ʫʭʦʜʠʪ. ʄʳ ʥʝ 

ʤʦʞʝʤ ʦʪʩʪʘʪʴ, ʠ ʤʳ ʥʝ ʜʦʣʞʥʳ ʦʪʩʪʘʪʴ. ʀ ʚ ʵʪʦʤ ʙʦʣʴʰʫʶ ʨʦʣʴ ʤʦʞʝʪ 

ʩʳʛʨʘʪʴ ʥʘʰ ɽʚʨʘʟʠʡʩʢʠʡ ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʠʡ ʩʦʶʟ, ʧʦʩʢʦʣʴʢʫ ʦʥ ʠʤʝʝʪ 

ʢʦʣʦʩʩʘʣʴʥʳʝ ʧʝʨʩʧʝʢʪʠʚʳ. ʗ ʙʳ ʜʘʞʝ ʩʢʘʟʘʣ, ʧʝʨʩʧʝʢʪʠʚʳ ʥʝ ʤʝʥʴʰʠʝ, ʯʝʤ 

ʐʆʉ ʠ ɹʈʀʂʉ ʦʪʜʝʣʴʥʦ ʚʟʷʪʳʭ. ʇʦʵʪʦʤʫ ʥʝʤʘʣʦ ʥʘʜʦ ʩʜʝʣʘʪʴ, ʤʳ 

ʜʚʠʛʘʝʤʩʷ ʚ ʧʨʘʚʠʣʴʥʦʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʠ. ʊʝʨʧʝʥʠʝ ʠ ʚʨʝʤʷ. ʀ ʩʢʦʨʦʩʪʴ". 

"ʄʳ ʨʘʟʚʠʚʘʝʤ ʠʥʪʝʛʨʘʮʠʶ ʥʝ ʚ ʮʝʣʷʭ ʢʘʢʦʡ-ʪʦ ʢʦʥʬʨʦʥʪʘʮʠʠ. 

ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ ʇʫʪʠʥ ʯʘʩʪʦ ʦʙ ʵʪʦʤ ʛʦʚʦʨʠʪ. ʄʳ ʭʦʪʠʤ ʩʦʟʜʘʪʴ ʤʥʦʛʦʧʦʣʷʨʥʦʝ 

ʨʘʚʥʦʧʨʘʚʥʦʝ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʝ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʦ ʜʣʷ ʞʠʟʥʝʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ. ɽʩʣʠ ʤʳ ʵʪʦ  

ʥʝ ʩʜʝʣʘʝʤ - ʙʫʜʝʤ ʧʣʝʩʪʠʩʴ ʚ ʭʚʦʩʪʝ. ʀ ʦ ʥʘʩ ʙʫʜʫʪ ʧʦʩʪʦʷʥʥʦ ʚʳʪʠʨʘʪʴ ʥʦʛʠ, - 

ʩʢʘʟʘʣ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪ. - ʕʪʦ ʥʘʰʘ ʦʙʱʘʷ ʮʝʣʴ, ʠ ʤʳ ʛʦʪʦʚʳ ʤʥʦʛʦ ʨʘʙʦʪʘʪʴ ʜʣʷ ʝʝ 

ʩʢʦʨʝʡʰʝʛʦ ʚʦʧʣʦʱʝʥʠʷ ʚ ʞʠʟʥʴ".  
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ʄʏʉ ɹɽʃɸʈʋʉʀ 

 

ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʧʦʙʣʘʛʦʜʘʨʠʣ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʟʘ ʩʧʘʩʝʥʠʝ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ ʘʣʴʧʠʥʠʩʪʦʚ 

ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʧʦʙʣʘʛʦʜʘʨʠʣ ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ ʧʦ 

ʜʝʣʘʤ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ, ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ 

ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨʘ ʂʫʨʝʥʢʦʚʘ ʟʘ ʩʧʘʩʝʥʠʝ 

6 ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ ʘʣʴʧʠʥʠʩʪʦʚ, ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʚʰʠʭ ʚʦʩʭʦʞʜʝʥʠʝ ʥʘ ʕʣʴʙʨʫʩ.  

ï ʉʧʘʩʘʪʝʣʠ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʣʠ ʚʳʩʦʢʠʡ 

ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʠʟʤ ʠ ʤʫʞʝʩʪʚʦ, ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʷ ʧʦʠʩʢʦʚʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʫʶ ʦʧʝʨʘʮʠʶ 

ʚ ʪʝʯʝʥʠʝ 36 ʯʘʩʦʚ ʚ ʩʣʦʞʥʦʤ ʛʦʨʥʦʤ ʨʝʣʴʝʬʝ ʤʝʩʪʥʦʩʪʠ ʠ ʚ ʫʩʣʦʚʠʷʭ 

ʥʝʙʣʘʛʦʧʨʠʷʪʥʳʭ ʧʦʛʦʜʥʳʭ ʷʚʣʝʥʠʡ. ʋʩʧʝʭ ʤʠʩʩʠʠ ʩʚʠʜʝʪʝʣʴʩʪʚʫʝʪ ʦʙ ʫʤʝʥʠʠ 

ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʭ  ʢʦʣʣʝʛ ʚʳʧʦʣʥʷʪʴ ʩʘʤʳʝ ʩʣʦʞʥʳʝ ʟʘʜʘʯʠ, ʪʨʝʙʫʶʱʠʝ 

ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦʩʪʠ, ʩʣʘʞʝʥʥʦʩʪʠ, ʢʦʦʨʜʠʥʘʮʠʠ, ʧʨʠʥʷʪʠʷ ʧʨʘʚʠʣʴʥʳʭ ʨʝʰʝʥʠʡ ʚ 

ʙʳʩʪʨʦ ʤʝʥʷʶʱʠʭʩʷ ʫʩʣʦʚʠʷʭ, ï ʦʪʤʝʪʠʣ ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ.  

ʊʘʢʞʝ ʦʥ ʚʳʨʘʟʠʣ ʫʚʝʨʝʥʥʦʩʪʴ ʚ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʤ ʨʘʟʚʠʪʠʠ ʧʣʦʜʦʪʚʦʨʥʦʛʦ 

ʜʨʫʞʝʩʢʦʛʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʚʝʜʦʤʩʪʚ ɹʝʣʘʨʫʩʠ ʠ ʈʦʩʩʠʠ ʚʦ ʙʣʘʛʦ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʠ ʩʧʘʩʝʥʠʷ ʣʶʜʝʡ.  

ʅʘʧʦʤʥʠʤ, ʛʨʫʧʧʘ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʭ ʪʫʨʠʩʪʦʚ, ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʶʱʘʷ ʚʦʩʭʦʞʜʝʥʠʝ 

ʥʘ ʕʣʴʙʨʫʩ, ʧʝʨʝʩʪʘʣʘ ʚʳʭʦʜʠʪʴ ʥʘ ʩʚʷʟʴ, ʚ ʩʚʷʟʠ ʩ ʯʝʤ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʨʘʟʚʝʨʥʫʣʦ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʫʶ ʦʧʝʨʘʮʠʶ ʧʦ ʠʭ ʧʦʠʩʢʫ. ʉʧʫʩʪʷ 36 ʯʘʩʦʚ ʧʦʠʩʢʦʚ ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ ʄʏʉ 

ʈʦʩʩʠʠ ʦʙʥʘʨʫʞʠʣʠ ʛʨʫʧʧʫ ʪʫʨʠʩʪʦʚ ʠʟ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʥʘ ʚʳʩʦʪʝ 3800 

ʤʝʪʨʦʚ ʧʦʜ ʚʝʨʰʠʥʦʡ ʛʦʨʳ ʋʪʶʛ.  ʇʦʜʲʝʤ ʥʘ ʚʳʩʦʪʫ ʩʦʧʨʦʚʦʞʜʘʣʩʷ ʩʠʣʴʥʳʤ 

ʰʢʚʘʣʠʩʪʳʤ ʚʝʪʨʦʤ ʠ ʦʩʘʜʢʘʤʠ ʚ ʚʠʜʝ ʩʥʝʛʘ. ʂ ʧʦʠʩʢʦʚʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʡ 

ʦʧʝʨʘʮʠʠ ʙʳʣʠ ʧʨʠʚʣʝʯʝʥʳ ʙʦʣʝʝ 80 ʯʝʣʦʚʝʢ, 24 ʝʜʠʥʠʮʳ ʪʝʭʥʠʢʠ, ʙʝʩʧʠʣʦʪʥʳʡ 

ʣʝʪʘʪʝʣʴʥʳʡ ʘʧʧʘʨʘʪ ʠ ʚʝʨʪʦʣʸʪ ʄʠ-8 ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ. ɺʩʝ ʧʫʪʝʰʝʩʪʚʝʥʥʠʢʠ 

ʜʦʩʪʘʚʣʝʥʳ ʚ ʛʦʨʦʜ ʃʝʨʤʦʥʪʦʚ ʉʪʘʚʨʦʧʦʣʴʩʢʦʛʦ ʢʨʘʷ.  
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ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ ʧʨʠʥʷʣ ʫʯʘʩʪʠʝ ʚ ʜʝʤʦʥʩʪʨʘʮʠʠ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʛʦ ʩʨʝʜʩʪʚʘ 

çʈʝʛʠʩʪʨʘʮʠʷ ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʴ ʩʦʦʙʱʝʥʠʡè 

23.05.2023 ʚ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʦʤ 

ʮʝʥʪʨʝ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʠ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʝ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʩʦʩʪʦʷʣʘʩʴ 

ʧʨʝʟʝʥʪʘʮʠʷ ʢʦʥʮʝʧʮʠʠ ʠ ʦʧʳʪʥʦʛʦ 

ʦʙʨʘʟʮʘ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʛʦ ʩʨʝʜʩʪʚʘ 

çʈʝʛʠʩʪʨʘʮʠʷ ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʴ 

ʩʦʦʙʱʝʥʠʡè. ɺ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʠ ʧʨʠʥʷʣ 

ʫʯʘʩʪʠʝ ʤʠʥʠʩʪʨ ʧʦ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ 

ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ.  

ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʷ 

ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʘʥʩʢʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ 

ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʠ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʝ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ɼʤʠʪʨʠʡ 

ʉʘʢʦʚʠʯ ʚʳʩʪʫʧʠʣ ʩ ʧʨʝʟʝʥʪʘʮʠʝʡ ʦ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʤ ʩʨʝʜʩʪʚʝ çʈʝʛʠʩʪʨʘʮʠʷ ʠ 

https://mchs.gov.by/glavnoe/421522/


25 

ʢʦʥʪʨʦʣʴ ʩʦʦʙʱʝʥʠʡè. ɺ ʭʦʜʝ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʷ ʦʥ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʜʘʥʥʦʝ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʝ ʩʨʝʜʩʪʚʦ ʧʦʟʚʦʣʠʪ ʘʚʪʦʤʘʪʠʟʠʨʦʚʘʪʴ ʫʯʝʪ ʩʦʦʙʱʝʥʠʡ, ʢʦʪʦʨʳʝ 

ʧʦʩʪʫʧʘʶʪ ʚ ʎʆʋ ɻ(ʈ)ʆʏʉ, ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʪʴ ʢʦʥʪʨʦʣʴ ʟʘ ʧʨʠʥʷʪʠʝʤ ʤʝʨ 

ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʧʦ ʧʦʩʪʫʧʠʚʰʠʤ ʩʦʦʙʱʝʥʠʷʤ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʧʨʝʜʦʩʪʘʚʠʪ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ 

ʨʘʙʦʪʥʠʢʘʤ ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʪʴ ʦʪʯʝʪ çɾʫʨʥʘʣ ʨʝʛʠʩʪʨʘʮʠʠ ʠ ʫʯʝʪʘ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ ʦ 

ʧʦʞʘʨʘʭè. 

ï ʅʘ ʩʝʛʦʜʥʷʰʥʠʡ ʜʝʥʴ ʚ ʤʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʝ ʠʩʧʦʣʴʟʫʝʪʩʷ ʜʦʩʪʘʪʦʯʥʦ ʤʥʦʛʦ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʳʭ ʩʨʝʜʩʪʚ ʧʦ ʨʘʟʣʠʯʥʳʤ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʷʤ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ. ʀ ʥʘʰʘ 

ʟʘʜʘʯʘ ʚʩʝ ʵʪʦ ʦʙʲʝʜʠʥʠʪʴ, ʧʨʠʚʝʩʪʠ ʢ ʝʜʠʥʦʦʙʨʘʟʠʶ ʠ ʩʦʟʜʘʪʴ ʝʜʠʥʳʡ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʳʡ ʢʦʤʧʣʝʢʩ, ʚʢʣʶʯʘʶʱʠʡ ʚ ʩʝʙʷ ʚʩʝ ʵʣʝʤʝʥʪʳ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʡ ʨʘʙʦʪʳ 

ʄʏʉ, ï ʦʪʤʝʪʠʣ ɺʘʜʠʤ ʉʠʥʷʚʩʢʠʡ. 

ʉʧʨʘʚʦʯʥʦ: ʚ ʨʘʤʢʘʭ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ ʧʦʨʫʯʝʥʠʷ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʧʦ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ 

ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʙʳʣʘ ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʥʘ ʢʦʥʮʝʧʮʠʷ ʠ ʦʧʳʪʥʳʡ ʦʙʨʘʟʝʮ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʛʦ 

ʩʨʝʜʩʪʚʘ çʈʝʛʠʩʪʨʘʮʠʷ ʠ ʢʦʥʪʨʦʣʴ ʩʦʦʙʱʝʥʠʡè. ʆʩʥʦʚʥʳʤ ʧʨʠʥʮʠʧʦʤ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʛʦ ʩʨʝʜʩʪʚʘ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʪʦ, ʯʪʦ ʧʦʩʣʝ ʨʝʛʠʩʪʨʘʮʠʠ ʩʦʦʙʱʝʥʠʷ ʦ 

ʧʨʦʠʩʰʝʩʪʚʠʠ ʜʠʩʧʝʪʯʝʨ ʚʚʦʜʠʪ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʶ ʚ ʤʦʜʫʣʴ ʫʯʝʪʘ ʩʦʦʙʱʝʥʠʡ ʜʘʣʝʝ 

ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ ɻ(ʈ)ʆʏʉ ʧʨʦʚʦʜʠʪ ʨʘʙʦʪʫ ʚ ʟʘʚʠʩʠʤʦʩʪʠ ʦʪ ʭʘʨʘʢʪʝʨʘ 

ʧʦʩʪʫʧʠʚʰʝʡ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ.  
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ʅʘ ɻʦʤʝʣʴʱʠʥʝ ʯʝʩʪʚʦʚʘʣʠ ʧʦʙʝʜʠʪʝʣʝʡ ʢʦʥʢʫʨʩʘ çʉʧʘʩʘʪʝʣʴ ʛʦʜʘè  

25.05.2023 ʚ ɻʦʤʝʣʴʩʢʦʤ 

ʦʙʣʘʩʪʥʦʤ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʤ ʢʦʤʠʪʝʪʝ 

ʩʦʩʪʦʷʣʦʩʴ ʪʦʨʞʝʩʪʚʝʥʥʦʝ 

ʥʘʛʨʘʞʜʝʥʠʝ ʧʦʙʝʜʠʪʝʣʝʡ ʦʙʣʘʩʪʥʳʭ 

ʢʦʥʢʫʨʩʦʚ çʉʧʘʩʘʪʝʣʴ ʛʦʜʘè ʠ 

ʪʚʦʨʯʝʩʢʦʛʦ ʢʦʥʢʫʨʩʘ ʥʘ ʣʫʯʰʝʝ 

ʦʩʚʝʱʝʥʠʝ ʚ ʩʨʝʜʩʪʚʘʭ ʤʘʩʩʦʚʦʡ 

ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʄʏʉ ʠ 

ʦʩʥʦʚ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʞʠʟʥʝʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ.  

ʊʘʢ, ʠʟ ʨʫʢ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ ʦʙʣʠʩʧʦʣʢʦʤʘ ʀʚʘʥʘ ʂʨʫʧʢʦ ʚ ʥʦʤʠʥʘʮʠʠ "ɿʘ 

ʚʳʩʦʢʠʡ ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʠʟʤ, ʧʨʦʷʚʣʝʥʥʳʡ ʧʨʠ ʩʧʘʩʝʥʠʠ ʣʶʜʝʡ" ʥʘʛʨʘʜʳ 

ʧʦʣʫʯʠʣʠ ʯʝʪʳʨʝ ʞʠʪʝʣʷ ɻʦʤʝʣʴʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ. ɹʳʣʠ ʦʪʤʝʯʝʥʳ ʠʤʝʥʥʦ ʪʝ, ʢʪʦ 

ʧʨʦʷʚʠʣ ʣʠʯʥʦʝ ʤʫʞʝʩʪʚʦ ʠ ʦʪʚʘʛʫ ʧʦ ʩʧʘʩʝʥʠʶ ʞʠʟʥʠ ʛʨʘʞʜʘʥ ʥʘʰʝʡ ʩʪʨʘʥʳ ʠ 

ʥʝ ʙʨʦʩʠʣʠ ʚ ʙʝʜʝ ʦʜʥʦʩʝʣʴʯʘʥ.  

ɸʛʝʝʚ ʂʦʥʩʪʘʥʪʠʥ ɸʥʘʪʦʣʴʝʚʠʯ - ʩʪʘʨʰʠʡ ʠʥʩʧʝʢʪʦʨ ʧʦ 

ʘʜʤʠʥʠʩʪʨʘʪʠʚʥʦʡ ʧʨʘʢʪʠʢʝ ʦʪʜʝʣʝʥʠʷ ʛʦʩʘʚʪʦʠʥʩʧʝʢʮʠʠ ʦʪʜʝʣʘ ʚʥʫʪʨʝʥʥʠʭ 

ʜʝʣ ɼʦʙʨʫʰʩʢʦʛʦ ʨʘʡʠʩʧʦʣʢʦʤʘ. 

9 ʦʢʪʷʙʨʷ 2022 ʛʦʜʘ ʥʘ ʧʦʞʘʨʝ ʢʚʘʨʪʠʨʳ ʚ ʛ.ɼʦʙʨʫʰ, ʂʦʥʩʪʘʥʪʠʥ 

ɸʥʘʪʦʣʴʝʚʠʯ ʥʘ ʨʫʢʘʭ ʚʳʥʝʩ ʜʚʦʠʭ ʥʝʩʦʚʨʝʰʝʥʥʦʣʝʪʥʠʭ: ʜʝʚʦʯʢʫ, 2013 ʛʦʜʘ 

ʨʦʞʜʝʥʠʷ, ʠ ʤʘʣʴʯʠʢʘ, 2019 ʛʦʜʘ ʨʦʞʜʝʥʠʷ.  

 ʄʝʜʚʝʜʝʚ ɹʦʨʠʩ ʌʝʜʦʨʦʚʠʯ ï ʞʠʪʝʣʴ ʜʝʨʝʚʥʠ ɹʦʣʴʰʠʝ ʈʦʛʠ 

ɾʣʦʙʠʥʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʘ.  
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14 ʦʢʪʷʙʨʷ 2022 ʛʦʜʘ ʧʨʦʠʟʦʰʝʣ ʧʦʞʘʨ ʚ ʞʠʣʦʤ ʜʦʤʝ ʚ ʜʝʨʝʚʥʝ ɹʦʣʴʰʠʝ 

ʈʦʛʠ ɾʣʦʙʠʥʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʘ. ɹʣʘʛʦʜʘʨʷ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʳʤ ʜʝʡʩʪʚʠʷʤ ɹʦʨʠʩʘ 

ʌʝʜʦʨʦʚʠʯʘ ʥʘ ʜʘʥʥʦʤ ʧʦʞʘʨʝ ʙʳʣ ʩʧʘʩʝʥ ʤʫʞʯʠʥʘ, 1978 ʛʦʜʘ ʨʦʞʜʝʥʠʷ.  

 ɼʠʢʘʥ ʃʝʦʥʠʜ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨʦʚʠʯ ï ʞʠʪʝʣʴ ʛʦʨʦʜʘ ʄʦʟʳʨʷ.  

4 ʜʝʢʘʙʨʷ 2022 ʛʦʜʘ ʩʪʫʜʝʥʪʢʘ ʄʦʟʳʨʩʢʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ 

ʤʫʟʳʢʘʣʴʥʦʛʦ ʢʦʣʣʝʜʞʘ ʧʨʦʚʘʣʠʣʘʩʴ ʧʦʜ ʣʝʜ, ʧʝʨʝʭʦʜʷ ɹʦʣʴʰʦʝ ɹʦʙʨʦʚʩʢʦʝ 

ʦʟʝʨʦ ʚ ʛ. ʄʦʟʳʨʝ. ʃʝʦʥʠʜ ɼʠʢʘʥ ʚ ʵʪʦ ʚʨʝʤʷ ʥʘʭʦʜʠʣʩʷ ʥʝʜʘʣʝʢʦ ʦʪ ʤʝʩʪʘ 

ʧʨʦʠʩʰʝʩʪʚʠʷ. ʋʩʣʳʰʘʚ ʢʨʠʢʠ ʦ ʧʦʤʦʱʠ, ʥʝ ʨʘʟʜʫʤʳʚʘʷ, ʧʨʠʰʝʣ ʥʘ ʧʦʤʦʱʴ ʠ 

ʚʳʪʘʱʠʣ ʜʝʚʫʰʢʫ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʧʨʦʚʝʣʘ ʚ ʣʝʜʷʥʦʡ ʚʦʜʝ ʦʢʦʣʦ 10 ʤʠʥʫʪ.  

 ʈʫʜʴʢʦ ʊʘʤʘʨʘ ɺʷʯʝʩʣʘʚʦʚʥʘ - ʧʨʦʜʘʚʝʮ ʇʝʪʨʠʢʦʚʩʢʦʛʦ ʬʠʣʠʘʣʘ 

ɻʦʤʝʣʴʩʢʦʛʦ ʦʙʣʘʩʪʥʦʛʦ ʧʦʪʨʝʙʠʪʝʣʴʩʢʦʛʦ ʦʙʱʝʩʪʚʘ.  

15 ʦʢʪʷʙʨʷ 2022 ʛʦʜʘ ʧʨʦʠʟʦʰʝʣ ʧʦʞʘʨ ʞʠʣʦʛʦ ʜʦʤʘ ʚ ʛʦʨʦʜʝ ʇʝʪʨʠʢʦʚ. 

ʉʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʳʝ, ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʳʝ ʠ ʚʝʨʥʳʝ ʜʝʡʩʪʚʠʷ ʊʘʤʘʨʳ ɺʷʯʝʩʣʘʚʦʚʥʳ ʩʧʘʩʣʠ 

ʞʠʟʥʴ ʞʝʥʱʠʥʝ ʠ ʤʫʞʯʠʥʝ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʧʦʤʦʛʣʠ ʧʨʝʜʦʪʚʨʘʪʠʪʴ ʫʱʝʨʙ ʦʪ 

ʧʦʞʘʨʘ.  

ʊʘʢʞʝ ʥʘʛʨʘʜʘʤʠ ʙʳʣʠ ʫʜʦʩʪʦʝʥʳ ʣʶʜʠ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʩʧʦʩʦʙʩʪʚʫʶʪ 

ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʶ ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʠʭ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ, ʥʝ ʩʯʠʪʘʷʩʴ ʩ ʣʠʯʥʳʤ ʚʨʝʤʝʥʝʤ, 

ʦʙʫʯʘʶʪ ʥʘʩʝʣʝʥʠʝ ʧʨʘʚʠʣʘʤ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʛʦ ʧʦʚʝʜʝʥʠʷ.  

ɺ ʥʦʤʠʥʘʮʠʠ çɿʘ ʣʠʯʥʳʡ ʚʢʣʘʜ ʚ ʨʘʙʦʪʫ ʧʦ ʧʨʦʧʘʛʘʥʜʝ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ 

ʞʠʟʥʝʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʠ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʜʦʙʨʦʚʦʣʴʯʝʩʪʚʘè ʥʘʛʨʘʞʜʝʥʳ:   

ʊʷʧʫʛʠʥʘ ʀʨʠʥʘ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨʦʚʥʘ ï ʜʠʨʝʢʪʦʨ ɻʦʤʝʣʴʩʢʦʛʦ ʛʦʨʦʜʩʢʦʛʦ 

ʮʝʥʪʨʘ ʠʥʢʣʶʟʠʚʥʦʡ ʢʫʣʴʪʫʨʳ;  

ʇʨʘʮʫʢʝʚʠʯ ɺʠʢʪʦʨ ʉʪʘʥʠʩʣʘʚʦʚʠʯ ï ʫʯʠʪʝʣʴ ʬʠʟʠʯʝʩʢʦʡ ʢʫʣʴʪʫʨʳ ʠ 

ʟʜʦʨʦʚʴʷ ʉʨʝʜʥʝʡ ʰʢʦʣʳ  ˉ3 ʛ.ʂʘʣʠʥʢʦʚʠʯʠ; 

ʂʣʶʝʚ ɸʥʜʨʝʡ ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʚʠʯ - ʜʠʨʝʢʪʦʨ ʄʦʟʳʨʩʢʦʛʦ ʢʦʤʙʠʥʘʪʘ 

ʧʨʦʪʠʚʦʧʦʞʘʨʥʳʭ ʨʘʙʦʪ; 

ʂʘʣʝʥʠʩʪʦʚʘ ʊʘʪʴʷʥʘ ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʚʥʘ - ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʜʠʨʝʢʪʦʨʘ ʧʦ 

ʚʦʩʧʠʪʘʪʝʣʴʥʦʡ ʨʘʙʦʪʝ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ çʉʨʝʜʥʷʷ 

ʰʢʦʣʘ ˉ7 ʛ.ʈʝʯʠʮʘè; 

ʇʦʣʫʷʥʦʚ ɺʠʢʪʦʨ ɺʘʩʠʣʴʝʚʠʯ - ʜʠʨʝʢʪʦʨ ɻʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ 

ʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʷ çɾʠʪʢʦʚʠʯʩʢʦʝ ʇʄʉè.  

ʅʝ ʦʩʪʘʣʠʩʴ ʙʝʟ ʚʥʠʤʘʥʠʷ ʣʶʜʠ, ʙʣʘʛʦʜʘʨʷ ʨʘʙʦʪʝ ʢʦʪʦʨʳʭ ʥʘ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ 

ʨʘʡʦʥʦʚ ʠ ʩʝʣʴʩʢʠʭ ʩʦʚʝʪʦʚ ʧʨʦʠʟʦʰʣʦ ʩʥʠʞʝʥʠʝ ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʘ ʧʦʞʘʨʦʚ ʠ ʜʨʫʛʠʭ 

ʏʉ.  

ɺ ʥʦʤʠʥʘʮʠʠ çɿʘ ʥʘʠʙʦʣʴʰʠʡ ʚʢʣʘʜ ʚ ʨʘʙʦʪʫ ʧʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʶ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʦʙʲʝʢʪʦʚ ʠ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʡ, ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʶ ʛʠʙʝʣʠ ʣʶʜʝʡ ʥʘ 

ʧʦʞʘʨʘʭ ʠ ʜʨʫʛʠʭ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡè ʥʘʛʨʘʞʜʝʥʳ:  
ʄʠʭʘʣʝʥʢʦ ʀʥʥʘ ɸʥʘʪʦʣʴʝʚʥʘ - ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ ɹʨʘʛʠʥʩʢʦʛʦ 

ʨʘʡʦʥʥʦʛʦ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʛʦ ʢʦʤʠʪʝʪʘ;  

ʇʨʦʪʯʝʥʢʦ ʉʚʝʪʣʘʥʘ ʀʚʘʥʦʚʥʘ - ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ʋʛʣʦʚʩʢʦʛʦ ʩʝʣʴʩʢʦʛʦ 

ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʛʦ ʢʦʤʠʪʝʪʘ; 

ɽʣʠʩʝʝʚ ɺʣʘʜʠʤʠʨ ɺʷʯʝʩʣʘʚʦʚʠʯ - ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ 

ʆʢʪʷʙʨʴʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʥʦʛʦ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʛʦ ʢʦʤʠʪʝʪʘ; 

ʂʦʪʦʚʠʯ ʆʣʝʛ ɺʣʘʜʠʤʠʨʦʚʠʯ - ʠʩʧʦʣʥʷʶʱʠʡ ʦʙʷʟʘʥʥʦʩʪʠ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ 

ʆʢʪʷʙʨʴʩʢʦʛʦ ʩʝʣʴʩʢʦʛʦ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʛʦ ʢʦʤʠʪʝʪʘ; 
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ʐʠʰʢʘʥʦʚʘ ʅʘʪʘʣʴʷ ʌʝʜʦʨʦʚʥʘ - ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ 

ʃʝʣʴʯʠʮʢʦʛʦ ʨʘʡʠʩʧʦʣʢʦʤʘ; 

ʏʠʯʢʦ ʄʘʨʠʷ ʌʝʜʦʨʦʚʥʘ - ʧʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ɼʫʙʨʦʚʩʢʦʛʦ ʩʝʣʴʩʢʦʛʦ ʉʦʚʝʪʘ; 

ʉʠʣʢʠʥ ʉʝʨʛʝʡ ɺʘʩʠʣʴʝʚʠʯ ï ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ ɺʝʪʢʦʚʩʢʦʡ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʡ 

ʩʪʘʥʮʠʠ ɻʦʤʝʣʴʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʥʦʡ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʆʙʱʝʩʪʚʘ ʩʧʘʩʘʥʠʷ ʥʘ ʚʦʜʘʭ. 

ʊʘʢʞʝ ʙʳʣʠ ʥʘʛʨʘʞʜʝʥʳ ʧʦʙʝʜʠʪʝʣʠ ʪʚʦʨʯʝʩʢʦʛʦ ʢʦʥʢʫʨʩʘ ʥʘ ʣʫʯʰʝʝ 

ʦʩʚʝʱʝʥʠʝ ʚ ʩʨʝʜʩʪʚʘʭ ʤʘʩʩʦʚʦʡ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʄʏʉ. 

mchs.gov.by 

 

ʈʘʙʦʪʥʠʢʠ ʮʝʥʪʨʘ ʢʨʠʟʠʩʥʦʡ ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʧʦʤʦʱʠ ʟʘʢʦʥʯʠʣʠ 

ʦʙʫʯʝʥʠʝ ʚ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʠ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ çɸʢʘʜʝʤʠʷ ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʘ ʚʥʫʪʨʝʥʥʠʭ 

ʜʝʣ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴè 

24 ʤʘʷ ʪʝʢʫʱʝʛʦ ʛʦʜʘ ʨʘʙʦʪʥʠʢʠ ʮʝʥʪʨʘ 

ʢʨʠʟʠʩʥʦʡ ʧʩʠʭʦʣʦʛʠʯʝʩʢʦʡ ʧʦʤʦʱʠ ʟʘʢʦʥʯʠʣʠ 

ʦʙʫʯʝʥʠʝ ʚ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʠ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ çɸʢʘʜʝʤʠʷ 

ʄʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʘ ʚʥʫʪʨʝʥʥʠʭ ʜʝʣ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ 

ɹʝʣʘʨʫʩʴè ʠ ʧʦʣʫʯʠʣʠ ʜʠʧʣʦʤʳ ʧʦ 

ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʩʪʠ çʇʩʠʭʦʣʦʛʦ-ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʦʝ 

ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦ-ʨʦʟʳʩʢʥʦʡ 

ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠè ʩ ʧʨʠʩʚʦʝʥʠʝʤ ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ 

çʉʧʝʮʠʘʣʠʩʪ ʧʦ ʧʩʠʭʦʬʠʟʠʦʣʦʛʠʯʝʩʢʠʤ 

ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʷʤè.  

mchs.gov.by 

 

ʉʝʤʠʥʘʨ ʨʫʢʦʚʦʜʷʱʝʛʦ ʩʦʩʪʘʚʘ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦ-ʪʘʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʙʣʦʢʘ ʦʨʛʘʥʦʚ ʠ 

ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʄʏʉ ʧʨʦʭʦʜʠʪ ʥʘ ʄʷʜʝʣʴʱʠʥʝ  

 

ɿʘ ʢʘʞʜʦʡ ʣʠʢʚʠʜʠʨʦʚʘʥʥʦʡ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʝʡ, ʢʘʞʜʳʤ ʩʣʦʚʦʤ ʚ 

ʨʘʜʠʦʦʙʤʝʥʝ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ 

çʃʠʢʚʠʜʘʮʠʷè ʩʪʦʠʪ ʨʘʙʦʪʘ ʮʝʣʦʡ 

ʩʠʩʪʝʤʳ. ʅʝʪ ʦʜʠʥʘʢʦʚʳʭ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʠ 

ʧʨʦʠʩʰʝʩʪʚʠʡ, ʢʘʞʜʳʡ ʚʳʟʦʚ 

ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʄʏʉ ʩʦʧʨʷʞʝʥ ʩ 

ʨʠʩʢʦʤ. ʏʪʦʙʳ çʟʚʝʥʴʷè ʨʘʙʦʪʘʣʠ 

ʯʝʪʢʦ ʠ ʚʟʘʠʤʦʩʚʷʟʴ ʤʝʞʜʫ ʥʠʤʠ ʥʝ 

ʧʨʝʨʳʚʘʣʘʩʴ ʥʠ ʥʘ ʩʝʢʫʥʜʫ, 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ ʚʩʝʛʜʘ ʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʫʶʪ 

ʩʚʦʝ ʤʘʩʪʝʨʩʪʚʦ.   

 

26.05.2023 ʚ ʄʷʜʝʣʴʩʢʦʤ ʨʘʡʦʥʝ ʥʘ ʙʘʟʝ ʅɼʎ çɿʫʙʨʝʥʦʢè ʧʨʦʭʦʜʠʪ 

ʩʝʤʠʥʘʨ ʨʫʢʦʚʦʜʷʱʝʛʦ ʩʦʩʪʘʚʘ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦ-ʪʘʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʙʣʦʢʘ ʦʨʛʘʥʦʚ ʠ 

ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʄʏʉ.  

ʆʪʢʨʳʣ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʝ ʧʝʨʚʳʡ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʧʦ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ 

ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʍʫʜʦʣʝʝʚ. ʆʥ ʦʙʲʷʚʠʣ ʤʠʥʫʪʫ 

https://mchs.gov.by/glavnoe/421522/
https://mchs.gov.by/glavnoe/421522/
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ʤʦʣʯʘʥʠʷ ʚ ʧʘʤʷʪʴ ʦ ʩʧʘʩʘʪʝʣʷʭ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʧʦʛʠʙʣʠ ʧʨʠ ʠʩʧʦʣʥʝʥʠʠ ʩʣʫʞʝʙʥʦʛʦ 

ʜʦʣʛʘ. ɿʘʪʝʤ ʧʝʨʚʳʡ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʦʙʨʘʪʠʣʩʷ ʢ ʧʨʠʩʫʪʩʪʚʫʶʱʠʤ 

ʦʬʠʮʝʨʘʤ ʠ ʦʙʦʟʥʘʯʠʣ ʨʝʛʣʘʤʝʥʪ ʨʘʙʦʪʳ. ʅʘʯʘʚ ʩʚʦʝ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʝ, ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ 

ʍʫʜʦʣʝʝʚ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʦʩʥʦʚʦʧʦʣʘʛʘʶʱʫʶ ʨʦʣʴ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢʦʚ ʩʤʝʥʳ ʠ ʰʪʘʙʦʚ 

ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʏʉ. ʆʪʜʝʣʴʥʦ ʦʥ ʦʩʪʘʥʦʚʠʣʩʷ ʥʘ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʝ ʜʠʩʧʝʪʯʝʨʦʚ, 

ʦʙʦʟʥʘʯʠʚ, ʯʪʦ ʠʤʝʥʥʦ ʦʥʠ ï ʧʝʨʚʦʝ ʟʚʝʥʦ ʚ ʮʝʧʠ ʩʧʘʩʝʥʠʷ.  

ï ɺʝʟʜʝ ʜʦʣʞʥʘ ʙʳʪʴ ʚʳʩʪʨʦʝʥʘ ʯʝʪʢʘʷ ʩʠʩʪʝʤʘ ʥʝʩʝʥʠʷ ʩʣʫʞʙʳ, 

ʥʘʯʠʥʘʷ ʩ ʠʥʩʪʨʫʢʪʘʞʘ, ï ʦʙʨʘʪʠʣ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʍʫʜʦʣʝʝʚ. ï ɺʦʧʨʦʩʳ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʚʩʝʛʜʘ ʘʢʪʫʘʣʴʥʳ. ʅʘʰʠ ʨʝʙʷʪʘ ʩ ʢʘʞʜʦʛʦ ʚʳʟʦʚʘ ʜʦʣʞʥʳ 

ʚʦʟʚʨʘʱʘʪʴʩʷ ʜʦʤʦʡ ʢ ʩʝʤʴʷʤ. ʀ ʟʜʝʩʴ ʛʣʘʚʝʥʩʪʚʫʶʱʘʷ ʨʦʣʴ ʨʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʷ.  

ʇʝʨʚʳʡ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʪʘʢʞʝ ʦʩʪʘʥʦʚʠʣʩʷ ʥʘ ʢʫʣʴʪʫʨʝ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʧʨʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʏʉ, ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʦʡ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʝ, ʚʳʜʝʣʠʚ ʝʝ 

ʬʠʟʠʯʝʩʢʫʶ ʩʦʩʪʘʚʣʷʶʱʫʶ.    

 ï ʂʦʤʘʥʜʠʨʳ ʚʩʝʛʜʘ ʜʦʣʞʥʳ ʙʳʪʴ ʧʨʠʤʝʨʦʤ ʜʣʷ ʣʠʯʥʦʛʦ ʩʦʩʪʘʚʘ, ï 

ʧʦʜʳʪʦʞʠʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʍʫʜʦʣʝʝʚ.   

ɿʘʪʝʤ ʩ ʜʦʢʣʘʜʦʤ ʚʳʩʪʫʧʠʣ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ ʛʣʘʚʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʩʣʫʞʙ ʠ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ ʏʉ ʉʝʨʛʝʡ ʅʦʚʠʢ. ʆʥ ʦʩʪʘʥʦʚʠʣʩʷ ʥʘ 

ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʩʢʦʡ ʜʠʩʮʠʧʣʠʥʝ, ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʚʳʧʦʣʥʝʥʠʷ ʧʦʩʪʘʚʣʝʥʥʳʭ ʧʦʨʫʯʝʥʠʡ. 

ʆʩʦʙʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʫʜʝʣʠʣʠ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ ʢ ʣʝʪʥʝʤʫ ʩʝʟʦʥʫ.   

ï ʂʫʧʘʣʴʥʳʡ ʩʝʟʦʥ ʥʝ ʟʘ ʛʦʨʘʤʠ, ï ʦʙʨʘʪʠʣʩʷ ʢ ʫʯʘʩʪʥʠʢʘʤ ʩʝʤʠʥʘʨʘ 

ʉʝʨʛʝʡ ʅʦʚʠʢ. ï ʂʘʢ ʪʦʣʴʢʦ ʥʘʯʥʝʪ ʫʩʪʘʥʘʚʣʠʚʘʪʴʩʷ ʞʘʨʢʘʷ ʧʦʛʦʜʘ, 

ʦʨʛʘʥʠʟʫʡʪʝ ʧʨʦʬʠʣʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʨʝʡʜʳ ʧʦ ʤʝʩʪʘʤ ʦʪʜʳʭʘ, ʨʘʙʦʪʘʡʪʝ ʩ 

ʣʶʜʴʤʠ, ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʫʡʪʝ ʩ ʦʨʛʘʥʘʤʠ ʚʣʘʩʪʠ.   

ʉ ʜʦʢʣʘʜʦʤ ʦ ʨʘʟʙʦʨʝ ʧʦʞʘʨʦʚ, ʚʝʜʝʥʠʠ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʨʘʙʦʪ ʠ 

ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ ʧʦʩʪʫʧʘʶʱʠʝ ʚʳʟʦʚʳ ʚʳʩʪʫʧʠʣ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ ʦʪʜʝʣʘ 

ʩʣʫʞʙʳ ʠ ʙʦʝʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʈʎʋʈʏʉ ʖʨʠʡ ʂʨʘʩʦʚʩʢʠʡ.  

ʆ ʧʦʨʷʜʢʝ ʠʥʬʦʨʤʠʨʦʚʘʥʠʷ ʠ ʧʨʝʜʦʩʪʘʚʣʝʥʠʠ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦʡ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʠ, 

ʚʥʝʜʨʝʥʠʠ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʛʦ ʩʨʝʜʩʪʚʘ çʈʝʛʠʩʪʨʘʮʠʷ ʚʭʦʜʷʱʠʭ ʩʦʦʙʱʝʥʠʡè 

ʜʦʣʦʞʠʣ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ ʈʎʋʈʏʉ ɼʤʠʪʨʠʡ ʉʘʢʦʚʠʯ.  

ʊʘʢʞʝ ʩʝʛʦʜʥʷ ʥʘ ʩʝʤʠʥʘʨʝ ʨʘʙʦʪʥʠʢʠ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦ-ʪʘʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʙʣʦʢʘ 

ʦʙʩʫʜʠʣʠ ʚʦʧʨʦʩʳ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʟʘʱʠʪʳ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʠ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʡ ʦʪ ʏʉ ʠ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ, ʠʩʧʳʪʘʥʠʷ ʠ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʥʠʷ ʩʨʝʜʩʪʚ ʠʥʜʠʚʠʜʫʘʣʴʥʦʡ 

ʟʘʱʠʪʳ ʧʦʞʘʨʥʦʛʦ, ʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʥʠʷ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʚʥʝʰʪʘʪʥʳʭ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʦʚ 

ɻʀʄʉ ʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʶ ʠʭ ʨʘʙʦʪʳ.                       

ʇʦ ʟʘʚʝʨʰʝʥʠʠ ʧʝʨʚʦʛʦ ʜʥʷ ʩʝʤʠʥʘʨʘ ʩʦʩʪʦʷʣʩʷ ʪʫʨʥʠʨ ʧʦ ʤʠʥʠ-ʬʫʪʙʦʣʫ 

ʧʘʤʷʪʠ ʄʦʟʦʣʷ ɸ.ɺ. ʊʘʢʞʝ ʩʝʛʦʜʥʷ ʨʫʢʦʚʦʜʷʱʠʡ ʩʦʩʪʘʚ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦ-

ʪʘʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʙʣʦʢʘ ʩʜʘʣ ʟʘʯʝʪʳ ʧʦ ʬʠʟʠʯʝʩʢʦʡ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʝ.  
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ʏʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʡ ʠ ʇʦʣʥʦʤʦʯʥʳʡ ʇʦʩʦʣ ʆɸʕ ʧʦʩʝʪʠʣ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪ 

ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ 

ʏʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʡ ʠ ʇʦʣʥʦʤʦʯʥʳʡ ʇʦʩʦʣ ʆʙʲʝʜʠʥʝʥʥʳʭ ɸʨʘʙʩʢʠʭ 

ʕʤʠʨʘʪʦʚ ʚ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʝ ɹʝʣʘʨʫʩʴ ʀʙʨʘʛʠʤ ʉʘʣʠʤ ʄʦʭʘʤʝʜ ɸʣʴ-ʄʫʰʘʨʨʘʭ 

ʧʦʩʝʪʠʣ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ, ʛʜʝ ʧʦʟʥʘʢʦʤʠʣʩʷ ʩ ʦʩʦʙʝʥʥʦʩʪʷʤʠ 

ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʜʣʷ ʦʨʛʘʥʦʚ ʠ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʧʦ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ 

https://mchs.gov.by/glavnoe/421522/


29 

ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ. ʉ ʛʦʩʪʝʤ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʄʏʉ ʚʩʪʨʝʪʠʣʩʷ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ʧʦ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʉʝʨʛʝʡ ʉʘʣʘʥʦʚʠʯ.  

ɺ ʭʦʜʝ ʚʠʟʠʪʘ ʛʦʩʪʶ ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʦʛʦ 

ʚʫʟʘ ʨʘʩʩʢʘʟʘʣʠ ʧʨʦ 90-ʣʝʪʥʶʶ ʠʩʪʦʨʠʶ 

ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷ, ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʣʠ 

ʫʯʝʙʥʦ-ʣʘʙʦʨʘʪʦʨʥʫʶ ʙʘʟʫ ʠ 

ʧʦʟʥʘʢʦʤʠʣʠ ʩ ʦʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʳʤʠ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʘʤʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ 

ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʣʠ ʧʝʨʝʜʦʚʳʝ 

ʦʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʳʝ ʨʘʟʨʘʙʦʪʢʠ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʦʪ ʫʯʝʥʳʭ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ.  

ɺ ʭʦʜʝ ʚʠʟʠʪʘ ʦʙʩʫʞʜʝʥʳ ʚʦʧʨʦʩʳ ʧʨʦʜʦʣʞʝʥʠʷ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ 

ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʠʟ ʆɸʕ ʥʘ ʙʘʟʝ ʬʠʣʠʘʣʘ çʀʥʩʪʠʪʫʪ ʧʝʨʝʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʠ ʧʦʚʳʰʝʥʠʷ 

ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠè ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʄʏʉ.  

ʂ ʩʣʦʚʫ, ʦʙʫʯʝʥʠʝ ʥʘ ʙʘʟʝ ʬʠʣʠʘʣʘ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʄʏʉ ʧʦʜ ɹʦʨʠʩʦʚʦʤ 

ʧʨʦʰʣʠ 183 ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʘ ʠʟ ʆɸʕ. ʕʪʦ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʠ ɺʦʦʨʫʞʝʥʥʳʭ ʉʠʣ, 

ʅʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʧʦ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʶ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ 

ʩʠʪʫʘʮʠʡ, ʢʨʠʟʠʩʦʚ ʠ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ, ʧʦʣʠʮʠʠ ʛ.ɸʙʫ-ɼʘʙʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ 

ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʳ ʚ ʩʦʩʪʘʚʝ ʛʨʫʧʧ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ-ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ ʄʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʡ 

ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʳ ʠ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚ-ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ ʆʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʧʦ 

ʟʘʧʨʝʱʝʥʠʶ ʭʠʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʦʨʫʞʠʷ.  
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ʆʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʳʡ ʮʝʥʪʨ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʄʏʉ ʟʘʧʫʩʪʠʣ ʧʨʦʝʢʪ 

çʊʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʡ ʢʠʥʦʩʝʘʥʩè 

ʇʨʦʝʢʪ çʊʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʡ ʢʠʥʦʩʝʘʥʩè ʧʨʦʭʦʜʠʪ ʚ ʆʙʨʘʟʦʚʘʪʝʣʴʥʦʤ ʮʝʥʪʨʝ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʞʠʟʥʝʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʄʏʉ. ʆʩʥʦʚʥʘʷ ʝʛʦ ʠʜʝʷ - ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦ-

ʧʘʪʨʠʦʪʠʯʝʩʢʦʝ ʚʦʩʧʠʪʘʥʠʝ ʧʦʜʨʘʩʪʘʶʱʝʛʦ ʧʦʢʦʣʝʥʠʷ.  

ʉʪʦʣʠʯʥʦʡ ʤʦʣʦʜʝʞʠ, ʰʢʦʣʴʥʠʢʘʤ ʠ ʫʯʘʱʠʤʩʷ ʢʦʣʣʝʜʞʝʡ ʚ ʪʝʯʝʥʠʝ 

ʤʝʩʷʮʘ ʙʫʜʫʪ ʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʪʴʩʷ ʬʠʣʴʤʳ ʦ ɺʝʣʠʢʦʡ ʆʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʦʡ ʚʦʡʥʝ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘ ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʡ ʢʠʥʦʩʪʫʜʠʠ çɹʝʣʘʨʫʩʴʬʠʣʴʤè. ʉʧʝʮʠʘʣʴʥʦ ʜʣʷ 

ʵʪʠʭ ʮʝʣʝʡ ʫ ʢʠʥʦʩʪʫʜʠʠ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʦʤ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʄʏʉ ʧʦʣʫʯʝʥʦ 

ʨʘʟʨʝʰʝʥʠʝ ʥʘ ʪʨʘʥʩʣʷʮʠʶ ʬʠʣʴʤʦʚ: çɺ ʘʚʛʫʩʪʝ 44-ʛʦéè, çɼʥʝʧʨʦʚʩʢʠʡ 

ʨʫʙʝʞè ʠ çɹʨʝʩʪʩʢʘʷ ʢʨʝʧʦʩʪʴè. ɺ ʙʫʜʫʱʝʤ ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ ʢʠʥʦʣʝʥʪ ʙʫʜʝʪ 

ʫʚʝʣʠʯʝʥʦ.  

ʇʝʨʚʳʝ ʢʠʥʦʩʝʘʥʩʳ ʫʞʝ ʧʦʩʝʪʠʣʠ ʙʦʣʝʝ ʩʝʤʠ ʩʦʪʝʥ ʩʪʘʨʰʝʢʣʘʩʩʥʠʢʦʚ 

ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡ ʦʙʱʝʛʦ ʩʨʝʜʥʝʛʦ ʦʙʨʘʟʦʚʘʥʠʷ ʩʪʦʣʠʮʳ. ʈʝʙʷʪʘʤ ʙʳʣʘ ʧʦʢʘʟʘʥʘ 

ʢʘʨʪʠʥʘ ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʢʠʥʦʨʝʞʠʩʩʝʨʘ, ʥʘʨʦʜʥʦʛʦ ʘʨʪʠʩʪʘ ɹʉʉʈ ʄʠʭʘʠʣʘ 

ʇʪʘʰʫʢʘ çɺ ʘʚʛʫʩʪʝ 44-ʛʦéè. ʌʠʣʴʤ ʩʥʷʪ ʧʦ ʨʦʤʘʥʫ ɺʣʘʜʠʤʠʨʘ ɹʦʛʦʤʦʣʦʚʘ.  

çʊʝʤʘʪʠʯʝʩʢʠʡ ʢʠʥʦʩʝʘʥʩè ï ʧʨʦʝʢʪ ʋʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ 

ʟʘʱʠʪʳ ʄʏʉ, ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʥʳʡ ʥʘ ʚʦʩʧʠʪʘʥʠʝ ʫ ʤʦʣʦʜʝʞʠ ʯʫʚʩʪʚʘ ʛʦʨʜʦʩʪʠ ʟʘ 

ʙʝʣʦʨʫʩʩʢʠʡ ʥʘʨʦʜ, ʩʨʘʞʘʚʰʠʡʩʷ ʥʘ ʬʨʦʥʪʘʭ ɺʝʣʠʢʦʡ ʆʪʝʯʝʩʪʚʝʥʥʦʡ ʚʦʡʥʳ.  
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ʂɸɿɸʍʉʊɸʅ 

 

ɺʠʮʝ-ʤʠʥʠʩʪʨ ʄʏʉ ʈʂ ʧʨʠʥʷʣ ʫʯʘʩʪʠʝ ʚ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʤ ʩʦʚʝʱʘʥʠʠ 

 

18-19 ʤʘʷ 2023 ʛʦʜʘ ʚ ʅʴʶ-ʁʦʨʢʝ 

ʚʠʮʝ-ʤʠʥʠʩʪʨ ʧʦ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ 

ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʇʰʝʤʙʘʝʚ ʄʝʨʝʢʝ 

ʂʫʜʘʡʙʝʨʛʝʥʦʚʠʯ ʧʨʠʥʷʣ ʫʯʘʩʪʠʝ  

ʚ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʤ ʩʦʚʝʱʘʥʠʠ ʥʘ ʪʝʤʫ 

çʉʦʚʤʝʩʪʥʘʷ ʨʘʙʦʪʘ ʧʦ ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘ 

ʜʣʷ ʫʩʪʦʡʯʠʚʦʛʦ ʙʫʜʫʱʝʛʦè.  

ɺ ʜʘʥʥʦʤ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʠ ʧʨʠʥʠʤʘʣʠ 

ʫʯʘʩʪʠʝ ʪʘʢʞʝ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʠ ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʳʭ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ, ʛʜʝ ʦʙʩʫʞʜʘʣʠ 

ʚʦʧʨʦʩʳ ʧʦ ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ, ʧʦ ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʶ ʩʠʩʪʝʤ 

ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ ʙʝʜʩʪʚʠʡ ʠ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʠ ʮʝʣʝʡ, 

ʧʦʩʪʘʚʣʝʥʥʳʭ ʉʝʥʜʘʡʩʢʦʡ ʨʘʤʦʯʥʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʦʡ.  

ʅʘ ʧʨʦʪʷʞʝʥʠʠ 8 ʣʝʪ ʨʝʘʣʠʟʫʝʪʩʷ ʉʝʥʜʘʡʩʢʘʷ ʨʘʤʦʯʥʘʷ ʧʨʦʛʨʘʤʤʘ ʧʦ 

ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘ ʙʝʜʩʪʚʠʡ ʠ ʧʨʦʜʝʣʘʥʦ ʥʝʤʘʣʦ ʨʘʙʦʪʳ ʚ ʮʝʣʷʭ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ. ɹʣʘʛʦʜʘʨʷ ʧʨʦʚʦʜʠʤʦʡ ʨʘʙʦʪʝ ʚ ʂʘʟʘʭʩʪʘʥʝ ʫʩʧʝʰʥʦ 

ʨʝʘʣʠʟʦʚʘʥ ʜʘʥʥʳʡ ʧʨʦʝʢʪ. 

ɺ ʮʝʣʷʭ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ ʩʝʣʝʚʳʭ ʥʘʚʦʜʥʝʥʠʡ ʚ ʛʦʨʥʳʭ ʨʝʛʠʦʥʘʭ ʩʪʨʘʥʳ 

ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʝʪʩʷ ʩʪʨʦʠʪʝʣʴʩʪʚʦ ʪʨʝʭ ʩʝʣʝʟʘʜʝʨʞʠʚʘʶʱʠʭ ʧʣʦʪʠʥ, ʛʜʝ ʦʙʱʠʡ 

ʦʙʲʝʤ ʩʝʣʝʭʨʘʥʠʣʠʱ ʩʦʩʪʘʚʣʷʝʪ ʧʦʨʷʜʢʘ 19 ʤʣʥ ʢʫʙʠʯʝʩʢʠʭ ʤʝʪʨʦʚ. 

ɺ ʪʝʢʫʱʝʤ ʛʦʜʫ ʧʣʘʥʠʨʫʝʪʩʷ ʟʘʚʝʨʰʝʥʠʝ ʩʪʨʦʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʦʜʥʦʡ ʠʟ ʵʪʠʭ 

ʧʣʦʪʠʥ, ʨʘʩʧʦʣʦʞʝʥʥʦʡ ʚ ʛʦʨʦʜʝ ɸʣʤʘʪʳ ʚ ʫʱʝʣʴʝ ɸʶʩʘʡ, ʛʜʝ ʙʫʜʝʪ 

ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʘ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴ ʙʦʣʝʝ 50 ʪʳʩʷʯ ʯʝʣʦʚʝʢ. 

ʅʝʤʘʣʦʚʘʞʥʳʤ ʚʦʧʨʦʩʦʤ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʠʝ ʧʦ ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘ 

ʧʘʚʦʜʢʦʚʳʭ ʫʛʨʦʟ ʠ ʥʘʚʦʜʥʝʥʠʡ. ɺ ʨʘʤʢʘʭ ɼʦʨʦʞʥʦʡ ʢʘʨʪʳ ʩ 2017 ʛʦʜʘ 

ʨʝʘʣʠʟʦʚʘʥʦ ʙʦʣʝʝ 440 ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ ʧʦ ʟʘʱʠʪʝ ʥʘʩʝʣʝʥʥʳʭ ʧʫʥʢʪʦʚ. ʇʨʠʥʷʪʳʝ 

ʤʝʨʳ ʧʦʟʚʦʣʠʣʠ ʩʥʷʪʴ ʫʛʨʦʟʫ ʟʘʪʦʧʣʝʥʠʷ ʙʦʣʝʝ 200 ʥʘʩʝʣʝʥʥʳʭ ʧʫʥʢʪʦʚ  

ʠ ʤʠʥʠʤʠʟʠʨʦʚʘʪʴ ʚ 580. 

ʈʝʘʣʠʟʫʝʪʩʷ ɼʦʨʦʞʥʘʷ ʢʘʨʪʘ ʧʦ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʶ ʩʝʡʩʤʠʯʝʩʢʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, 

ʤʦʜʝʨʥʠʟʘʮʠʠ ʙʦʣʝʝ 20 ʩʝʡʩʤʠʯʝʩʢʠʭ ʩʪʘʥʮʠʡ. ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʮʠʬʨʦʚʳʭ 

ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ ʚ ɸʣʤʘʪʳ ʫʩʪʘʥʦʚʣʝʥʳ 9 ʘʚʪʦʤʘʪʠʟʠʨʦʚʘʥʥʳʭ ʩʝʡʩʤʦʩʪʘʥʮʠʡ 

ʨʘʥʥʝʛʦ ʦʧʦʚʝʱʝʥʠʷ ʟʝʤʣʝʪʨʷʩʝʥʠʷ. ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʘʢʪʠʚʥʦ ʨʘʙʦʪʘʶʪ 

ʚʦʣʦʥʪʝʨʩʢʠʝ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ, ʛʜʝ ʚ ʧʝʨʠʦʜ ʧʘʥʜʝʤʠʠ ʙʳʣʘ ʦʢʘʟʘʥʘ ʧʦʤʦʱʴ ʙʦʣʝʝ 

1,5 ʤʣʥ. ʛʨʘʞʜʘʥ ʩʪʨʘʥʳ.  

ɺ ʥʘʩʪʦʷʱʝʝ ʚʨʝʤʷ ʄʏʉ ʩʦʚʤʝʩʪʥʦ ʩ ʎʝʥʪʨʦʤ ʧʦ ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘ 

ʙʝʜʩʪʚʠʡ ʚʝʜʝʪʩʷ ʨʘʙʦʪʘ ʧʦ ʚʥʝʜʨʝʥʠʶ ʨʘʥʥʝʛʦ ʦʧʦʚʝʱʝʥʠʷ ʜʣʷ ʩʪʨʘʥ 

ʎʝʥʪʨʘʣʴʥʦʡ ɸʟʠʠ. ʕʪʦ ʧʦʟʚʦʣʠʪ ʩʢʦʦʨʜʠʥʠʨʦʚʘʪʴ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʴ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ 

ʚʝʜʦʤʩʪʚ ʜʣʷ ʩʚʦʝʚʨʝʤʝʥʥʦʛʦ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ ʢʨʫʧʥʦʤʘʩʰʪʘʙʥʳʝ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʝ ʩʠʪʫʘʮʠʠ. 

ʄʏʉ ʧʦʜʜʝʨʞʠʚʘʝʪ ʚʥʝʜʨʝʥʠʝ ʥʦʚʳʭ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ, ʫʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʥʠʝ  

ʚ ʩʬʝʨʝ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʏʉ, ʫʢʨʝʧʣʝʥʠʝ ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʠ ʤʝʞʜʫ 

ʩʪʨʘʥʘʤʠ ʠ ʜʘʣʴʥʝʡʰʠʡ ʦʙʤʝʥ ʦʧʳʪʦʤ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ ʙʝʜʩʪʚʠʡ. 
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çɺ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʝ ʥʘʰʠʭ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ ʟʘʣʦʞʝʥ ʙʦʣʴʰʦʡ ʧʦʪʝʥʮʠʘʣ, 

ʫʩʧʝʰʥʘʷ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʷ ʢʦʪʦʨʦʛʦ ʤʦʞʝʪ ʩʪʘʪʴ ʩʫʱʝʩʪʚʝʥʥʳʤ ʜʦʧʦʣʥʝʥʠʝʤ  

ʢ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʤʫ ʨʘʟʚʠʪʠʶ ʚ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʠ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ ʙʝʜʩʪʚʠʡè, ï ʦʪʤʝʪʠʣ  

ʚ ʩʚʦʝʤ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʠ ʚʠʮʝ-ʤʠʥʠʩʪʨ ʄ.ʇʰʝʤʙʘʝʚ. 

gov.kz 

 

ʂʓʈɻʓɿʉʊɸʅ 

 

ʇʝʨʚʳʡ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʤʠʥʠʩʪʨʘ ɸ. ʄʘʤʙʝʪʦʚ ʦʟʚʫʯʠʣ ʜʦʢʣʘʜ ʦ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʘʭ 

ʉʨʝʜʥʝʩʨʦʯʥʦʛʦ ʦʙʟʦʨʘ ʉʝʥʜʘʡʩʢʦʡ ʨʘʤʦʯʥʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʳ ʚ ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ 

ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʝ  
 

18 ʤʘʷ 2023 ʛʦʜʘ ʥʘ ʇʣʝʥʘʨʥʦʤ ʟʘʩʝʜʘʥʠʠ ɻʝʥʝʨʘʣʴʥʦʡ ɸʩʩʘʤʙʣʝʠ ʆʆʅ, 

ʧʦʩʚʷʱʝʥʥʦʡ ʠʪʦʛʘʤ ɻʣʦʙʘʣʴʥʦʛʦ ʉʨʝʜʥʝʩʨʦʯʥʦʛʦ ʦʙʟʦʨʘ ʉʝʥʜʘʡʩʢʦʡ 

ʨʘʤʦʯʥʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʳ ʧʦ ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʨʠʩʢʦʚ ʙʝʜʩʪʚʠʡ (ʉʈɹ) ʥʘ 2015-2030 ʛʦʜʳ, 

ʚʳʩʪʫʧʠʣ ʇʝʨʚʳʡ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ 

ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ɸʟʘʤʘʪ ʄʫʨʘʪʦʚʠʯ ʄʘʤʙʝʪʦʚ ʩ ʪʝʤʘʪʠʢʦʡ 

çʂʦʤʧʣʝʢʩʥʳʡ ʧʦʜʭʦʜ ʢ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘʤʠ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ ʚ ʙʳʩʪʨʦ 

ʤʝʥʷʶʱʝʤʩʷ ʛʣʦʙʘʣʴʥʦʤ ʣʘʥʜʰʘʬʪʝ ʨʠʩʢʦʚ, ʢʨʘʪʢʠʝ ʠʪʦʛʠ ʦʙʟʦʨʘ ʚ 

ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʝè. 

ɺ ʩʚʦʝʤ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʠ ɸʟʘʤʘʪ ʄʫʨʘʪʦʚʠʯ ʄʘʤʙʝʪʦʚ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʣ 

ʤʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʤʫ ʩʦʦʙʱʝʩʪʚʫ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʶ ʦ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʘʭ ʉʨʝʜʥʝʩʨʦʯʥʦʛʦ 

ʦʙʟʦʨʘ ʉʝʥʜʘʡʩʢʦʡ ʨʘʤʦʯʥʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʳ ʚ ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʝ, ʛʜʝ ʙʳʣ 

ʦʪʨʘʞʝʥ ʩʨʝʜʥʝʩʨʦʯʥʳʡ ʧʨʦʛʨʝʩʩ ʧʦ 6 ʮʝʣʝʚʳʤ ʟʘʜʘʯʘʤ.  

ɺ ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʡ ʚ ʧʝʨʠʦʜ ʩ 2015 ʧʦ 2022 ʛʦʜʳ ɸʟʘʤʘʪ ʄʘʤʙʝʪʦʚ 

ʦʪʤʝʪʠʣ ʩʦʟʜʘʥʠʝ ɻʨʫʧʧʳ ʢʦʦʨʜʠʥʘʮʠʠ ʠ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʷ ʥʘ ʏʉ (ɻʂʈʏʉ), ʢʫʜʘ 

ʚʭʦʜʷʪ ʚʩʝ ɸʛʝʥʪʩʪʚʘ ʆʆʅ ʠ ʄʏʉ ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʠ ʚʥʝʜʨʝʥʠʝ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʩʪʘʪʠʩʪʠʯʝʩʢʦʡ ʬʦʨʤʳ ʦʪʯʝʪʥʦʩʪʠ, ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʶʱʠʡ 

ʛʣʦʙʘʣʴʥʳʤ ʟʘʜʘʯʘʤ ʉʝʥʜʘʷ.  

ʂʨʦʤʝ ʵʪʦʛʦ, ʥʘ 93% ʨʝʘʣʠʟʦʚʘʥ ʇʣʘʥ 1-ʛʦ ʵʪʘʧʘ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ 

ʙʝʜʩʪʚʠʡ, ʧʨʠʥʷʪʦʛʦ ʥʘ ʦʩʥʦʚʝ ʉʝʥʜʘʡʩʢʦʡ ʨʘʤʦʯʥʦʡ ʧʨʦʛʨʘʤʤʳ. ʊʘʢʞʝ ʦʥ 

ʫʧʦʤʷʥʫʣ, ʯʪʦ ʚʩʝ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʷ ʩʪʘʣʠ ʚʦʟʤʦʞʥʳ ʙʣʘʛʦʜʘʨʷ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʦʤʫ 

ʧʦʜʭʦʜʫ ʢ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘʤʠ ʠ ʨʘʙʦʪʝ ʩ ʧʘʨʪʥʝʨʘʤʠ ʧʦ ʨʘʟʚʠʪʠʶ.  

ʆʪʜʝʣʴʥʦ ʙʳʣʦ ʚʳʜʝʣʝʥʦ ʠ ʦʪʤʝʯʝʥʦ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʜʚʫʭʵʪʘʧʥʦʡ 

ʜʠʘʛʥʦʩʪʠʢʠ ʧʦʪʝʥʮʠʘʣʘ ʉʈɹ ʨʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʤʠʩʩʠʝʡ ʆʆʅ ð ʀʥʠʮʠʘʪʠʚʳ 

çʇʦʪʝʥʮʠʘʣʘ ʧʦ ʫʤʝʥʴʰʝʥʠʶ ʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʙʝʜʩʪʚʠʡ ð ʂɸɼʈʀè, ʢʦʪʦʨʘʷ 

ʩʯʠʪʘʝʪʩʷ ʢʦʥʩʦʣʠʜʠʨʦʚʘʥʥʳʤ ʫʩʠʣʠʝʤ, ʪʨʝʙʫʶʱʠʤ ʢʦʥʢʨʝʪʥʳʭ ʧʫʪʝʡ 

ʨʝʰʝʥʠʷ ʠ ʧʦʜʜʝʨʞʢʠ ʇʘʨʪʥʝʨʦʚ ʧʦ ʨʘʟʚʠʪʠʶ ʜʦ 2032 ʛʦʜʘ. ɹʳʣʠ 

ʘʢʮʝʥʪʠʨʦʚʘʥʳ ʧʨʠʦʨʠʪʝʪʥʳʝ ʜʝʡʩʪʚʠʷ ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʜʦ 2030 ʛʦʜʘ,  

ʚ ʯʘʩʪʥʦʩʪʠ, ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʷ ɼʦʨʦʞʥʦʡ ʂʘʨʪʳ ʧʦ ʩʥʠʞʝʥʠʶ ʨʠʩʢʘ ʙʝʜʩʪʚʠʡ ʦʪ 

ʤʝʜʣʝʥʥʦ ʨʘʟʚʠʚʘʶʱʠʭʩʷ ʦʧʘʩʥʦʩʪʝʡ ʠ ʫʛʨʦʟ, ʩʚʷʟʘʥʥʳʭ ʩ ʠʟʤʝʥʝʥʠʝʤ 

ʢʣʠʤʘʪʘ, ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʷ ʥʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʡ ʧʦʣʠʪʠʢʠ ʘʜʘʧʪʘʮʠʦʥʥʳʭ ʤʝʨ ʢ ʠʟʤʝʥʝʥʠʶ 

ʢʣʠʤʘʪʘ ʚ ʩʝʢʪʦʨʝ ʩʥʠʞʝʥʠʝ ʨʠʩʢʦʚ ʙʝʜʩʪʚʠʡ.  

ɺ ʟʘʚʝʨʰʝʥʠʠ ʚʳʩʪʫʧʣʝʥʠʷ ɸ. ʄʘʤʙʝʪʦʚ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʯʪʦ ʉʝʥʜʘʡʩʢʘʷ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʘ ʜʘʣʘ ʦʩʥʦʚʫ ʜʣʷ ʠʟʤʝʥʝʥʠʷ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʧʦʣʠʪʠʢʠ  

https://www.gov.kz/memleket/entities/emer/press/news/details/558461?lang=ru
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ʠ ʠʥʩʪʨʫʤʝʥʪʦʚ ʧʦʜʭʦʜʘ ʢ ʧʨʦʮʝʩʩʫ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʚ ʩʬʝʨʝ ʟʘʢʦʥʦʜʘʪʝʣʴʩʪʚʘ  

ʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʦʡ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ ʎʝʣʝʚʳʭ ʟʘʜʘʯ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʟʘʷʚʠʣ ʦ ʧʨʠʚʝʨʞʝʥʥʦʩʪʠ 

ʂʳʨʛʳʟʩʢʦʡ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʠ ʚ ʫʩʢʦʨʝʥʠʠ ʧʨʦʮʝʩʩʘ ʨʝʘʣʠʟʘʮʠʠ ʉʝʥʜʘʡʩʢʦʡ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʳ, ɼʦʨʦʞʥʦʡ ʢʘʨʪʳ ɽʚʨʦʧʝʡʩʢʦʛʦ ʬʦʨʫʤʘ 2021 ʛʦʜʘ ʠ ʨʘʟʚʠʪʠʷ 

ʚʟʘʠʤʥʦʛʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ. 

mchs.gov.kg 

 

ʈʆʉʉʀʗ 

 

ɿʘʢʦʥʦʜʘʪʝʣʴʥʳʝ ʠʥʠʮʠʘʪʠʚʳ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʠʥʷʪʳ ɻʦʩʜʫʤʦʡ ʈʌ  

ʚ ʧʝʨʚʦʤ ʯʪʝʥʠʠ  

 

23 ʤʘʷ ʥʘ ʟʘʩʝʜʘʥʠʠ ɻʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ɼʫʤʳ ʌʝʜʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʉʦʙʨʘʥʠʷ 

ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ ʚ ʧʝʨʚʦʤ ʯʪʝʥʠʠ ʦʜʦʙʨʝʥʳ ʜʚʘ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʳʝ 

ʟʘʢʦʥʦʧʨʦʝʢʪʘ, ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʥʥʳʝ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ.  

ʇʨʦʝʢʪ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʟʘʢʦʥʘ çʆ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʣʶʜʝʡ ʥʘ ʚʦʜʥʳʭ 

ʦʙʲʝʢʪʘʭè ʜʦʣʞʝʥ ʩʪʘʪʴ ʙʘʟʦʚʳʤ ʟʘʢʦʥʦʜʘʪʝʣʴʥʳʤ ʘʢʪʦʤ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʣʶʜʝʡ ʥʘ ʧʦʚʝʨʭʥʦʩʪʥʳʭ ʚʦʜʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʘʭ  

ʚ ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ.  

ɿʘʢʦʥʦʧʨʦʝʢʪʦʤ ʧʨʝʜʣʘʛʘʝʪʩʷ ʨʘʟʛʨʘʥʠʯʠʪʴ ʧʦʣʥʦʤʦʯʠʷ ʨʘʟʥʳʭ ʫʨʦʚʥʝʡ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʚʣʘʩʪʠ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʣʶʜʝʡ ʥʘ ʚʦʜʥʳʭ 

ʦʙʲʝʢʪʘʭ.  

çʇʨʦʝʢʪ ʟʘʢʦʥʘ ʟʘʢʨʝʧʣʷʝʪ ʟʘ ɻʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʠʥʩʧʝʢʮʠʝʡ ʧʦ 

ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʤ ʩʫʜʘʤ ʧʦʣʥʦʤʦʯʠʷ ʧʦ ʥʘʜʟʦʨʫ ʟʘ ʚʩʝʤʠ ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʤʠ ʩʫʜʘʤʠ, 

ʥʝʟʘʚʠʩʠʤʦ ʦʪ ʮʝʣʠ ʠʭ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʷ, ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʤʫ ʢʦʥʪʨʦʣʶ ʟʘ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴʶ ʣʶʜʝʡ ʥʘ ʚʦʜʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʘʭ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʧʨʘʚʘ ʠ ʦʙʷʟʘʥʥʦʩʪʠ 

ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʳʭ ʠʥʩʧʝʢʪʦʨʦʚ ʧʦ ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʤ ʩʫʜʘʤ. ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʦʙʷʟʳʚʘʝʪ 

ɻʀʄʉ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʪʴ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʫʶ ʨʝʛʠʩʪʨʘʮʠʶ ʠ ʦʩʚʠʜʝʪʝʣʴʩʪʚʦʚʘʥʠʝ 

ʚʩʝʭ ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʭ ʩʫʜʦʚ, ʘʪʪʝʩʪʦʚʳʚʘʪʴ ʥʘ ʧʨʘʚʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʠʤʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʚʝʩʪʠ 

ʨʝʝʩʪʨ ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʭ ʩʫʜʦʚè, - ʦʪʤʝʪʠʣ ʛʣʘʚʘ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʂʫʨʝʥʢʦʚ.  

ʇʨʦʝʢʪ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʟʘʢʦʥʘ ʫʩʪʘʥʘʚʣʠʚʘʝʪ ʦʙʷʟʘʥʥʦʩʪʠ  

ʠ ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʴ ʛʨʘʞʜʘʥ ʟʘ ʥʘʨʫʰʝʥʠʝ ʟʘʢʦʥʦʜʘʪʝʣʴʩʪʚʘ ʚ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʣʶʜʝʡ ʥʘ ʚʦʜʥʳʭ ʦʙʲʝʢʪʘʭ. ʊʘʢʞʝ ʠʤ ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʳ 

ʦʩʥʦʚʥʳʝ ʦʙʷʟʘʪʝʣʴʥʳʝ ʪʨʝʙʦʚʘʥʠʷ ʢ ʙʘʟʘʤ (ʩʦʦʨʫʞʝʥʠʷʤ) ʜʣʷ ʩʪʦʷʥʦʢ 

ʤʘʣʦʤʝʨʥʳʭ ʩʫʜʦʚ, ʧʣʷʞʘʤ, ʣʝʜʦʚʳʤ ʧʝʨʝʧʨʘʚʘʤ ʠ ʥʘʧʣʘʚʥʳʤ ʤʦʩʪʘʤ.  

ɺʪʦʨʦʡ ʧʨʦʝʢʪ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʟʘʢʦʥʘ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥ ʥʘ ʫʣʫʯʰʝʥʠʝ 

ʜʦʩʪʫʧʥʦʩʪʠ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ ʫʩʣʫʛ ʜʣʷ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʦʚ ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʦʡ 

ʧʨʦʪʠʚʦʧʦʞʘʨʥʦʡ ʩʣʫʞʙʳ ɻʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʧʨʦʪʠʚʦʧʦʞʘʨʥʦʡ ʩʣʫʞʙʳ.  

ɺ ʨʷʜʝ ʩʣʫʯʘʝʚ ʜʣʷ ʥʠʭ ʧʨʝʜʫʩʤʦʪʨʝʥʘ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʴ ʧʨʦʡʪʠ 

ʜʠʩʧʘʥʩʝʨʠʟʘʮʠʶ ʚ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʷʭ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ʠ ʤʫʥʠʮʠʧʘʣʴʥʦʡ ʩʠʩʪʝʤ 

ʟʜʨʘʚʦʦʭʨʘʥʝʥʠʷ.  

ɸʥʘʣʦʛʠʯʥʫʶ ʥʦʨʤʫ ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʦ ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʠʪʴ ʠ ʥʘ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʦʚ, 

ʧʨʦʭʦʜʷʱʠʭ ʩʣʫʞʙʫ ʚ ʦʨʛʘʥʘʭ ʫʛʦʣʦʚʥʦ-ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʡ ʩʠʩʪʝʤʳ  

ʠ ʧʨʠʥʫʜʠʪʝʣʴʥʦʛʦ ʠʩʧʦʣʥʝʥʠʷ ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʚ ʪʘʤʦʞʝʥʥʳʭ 

https://mchs.gov.kg/ru/pervyj-zamestitel-ministra-a-mambetov-ozvuchil-doklad-o-rezultatah-srednesrochnogo-obzora-sendajskoj-ramochnoj-programmy-v-kyrgyzskoj-respubliki/


33 

ʦʨʛʘʥʘʭ. ʕʪʦ ʧʦʚʳʩʠʪ ʜʦʩʪʫʧʥʦʩʪʴ ʜʣʷ ʥʠʭ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʠʭ ʫʩʣʫʛ ʧʨʠ ʦʪʩʫʪʩʪʚʠʠ 

ʧʦ ʤʝʩʪʫ ʩʣʫʞʙʳ ʠ ʞʠʪʝʣʴʩʪʚʘ ʚʝʜʦʤʩʪʚʝʥʥʳʭ ʧʦʣʠʢʣʠʥʠʢ.  

ʆʙʘ ʟʘʢʦʥʦʧʨʦʝʢʪʘ ʛʦʪʦʚʳ ʢ ʧʦʩʣʝʜʫʶʱʝʤʫ ʨʘʩʩʤʦʪʨʝʥʠʶ  

ʚ ɻʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʡ ɼʫʤʝ ʌʝʜʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʩʦʙʨʘʥʠʷ ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ. 

mchs.gov.ru 

 

ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʠʟʫʯʘʝʪ ʨʝʛʠʦʥʘʣʴʥʳʡ ʦʧʳʪ ʚʥʝʜʨʝʥʠʷ ʮʠʬʨʦʚʳʭ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ  

 

24 ʤʘʷ ʚ ʭʦʜʝ ʨʘʙʦʯʝʡ ʧʦʝʟʜʢʠ ʚ 

ʊʫʣʴʩʢʫʶ ʦʙʣʘʩʪʴ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʛʣʘʚʳ 

ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ɸʥʪʦʥ ɻʝʨʘʩʠʤʦʚ ʠʟʫʯʠʣ 

ʦʧʳʪ ʚʥʝʜʨʝʥʠʷ ʮʠʬʨʦʚʳʭ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ 

ʥʘ ʫʨʦʚʥʝ ʩʫʙʲʝʢʪʘ ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ 

ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ. 

ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʧʦʩʝʱʝʥʠʷ ʮʝʥʪʨʘ 

ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʚ ʢʨʠʟʠʩʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʷʭ 

ɻʣʘʚʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʦ ʊʫʣʴʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʄʠʥʠʩʪʨʘ 

ʩʦʚʤʝʩʪʥʦ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢʦʤ ɻʣʘʚʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ɸʣʝʢʩʝʝʤ ʇʘʚʣʦʚʳʤ ʦʙʩʫʜʠʣʠ 

ʚʦʧʨʦʩʳ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʠʥʬʦʨʤʘʮʠʦʥʥʳʭ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ. ʂʨʦʤʝ ʪʦʛʦ, ʦʩʦʙʦ 

ʦʪʣʠʯʠʚʰʠʭʩʷ ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʦʚ ɸʥʪʦʥ ɻʝʨʘʩʠʤʦʚ ʥʘʛʨʘʜʠʣ ʚʝʜʦʤʩʪʚʝʥʥʳʤʠ 

ʤʝʜʘʣʷʤʠ ʠ ʟʥʘʢʘʤʠ.  

ʅʘ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʉʠʪʫʘʮʠʦʥʥʦʛʦ ʮʝʥʪʨʘ ʛʫʙʝʨʥʘʪʦʨ ʨʝʛʠʦʥʘ 

ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʄʠʥʠʩʪʨʘ ʠ ʥʘʯʘʣʴʥʠʢ ɻʣʘʚʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʦ 

ʊʫʣʴʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ʧʨʦʚʝʣʠ ʨʘʙʦʯʫʶ ʚʩʪʨʝʯʫ ʩ ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʷʤʠ ʧʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ 

ʩʫʙʲʝʢʪʘ, ʥʘ ʢʦʪʦʨʦʤ ʨʘʩʩʤʦʪʨʝʣʠ ʚʦʧʨʦʩʳ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʤʝʞʚʝʜʦʤʩʪʚʝʥʥʦʛʦ 

ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʷ.  

ɺ ʨʘʤʢʘʭ ʟʘʧʣʘʥʠʨʦʚʘʥʥʳʭ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ ʥʘ ʙʘʟʝ ʚʦʝʥʥʦ-ʧʘʪʨʠʦʪʠʯʝʩʢʦʛʦ 

ʧʘʨʢʘ çʇʘʪʨʠʦʪè ɸʥʪʦʥ ɻʝʨʘʩʠʤʦʚ ʧʨʠʥʷʣ ʫʯʘʩʪʠʝ ʚ ʪʦʨʞʝʩʪʚʝʥʥʦʤ 

ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʠ, ʥʘ ʢʦʪʦʨʦʤ 41 ʯʝʣʦʚʝʢ ʙʳʣ ʧʦʩʚʷʱʝʥ ʚ ʧʦʞʘʨʥʳʝ.  

mchs.gov.ru 

 

ɺ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʦʜʚʝʜʝʥʳ ʧʨʝʜʚʘʨʠʪʝʣʴʥʳʝ ʠʪʦʛʠ ʫʯʝʥʠʷ ʚ ɸʨʢʪʠʢʝ  

 

25 ʤʘʷ ʧʦʜ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦʤ ʛʣʘʚʳ 

ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨʘ ʂʫʨʝʥʢʦʚʘ 

ʧʦʜʚʝʜʝʥʳ ʧʨʝʜʚʘʨʠʪʝʣʴʥʳʝ ʠʪʦʛʠ 

ʤʝʞʚʝʜʦʤʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʦʧʳʪʥʦ-

ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʴʩʢʦʛʦ ʫʯʝʥʠʷ ʩʠʣ ʠ 

ʩʨʝʜʩʪʚ ʈʉʏʉ ʚ ʨʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ɸʨʢʪʠʢʝ.  

ʄʘʩʰʪʘʙʥʘʷ çɹʝʟʦʧʘʩʥʘʷ ɸʨʢʪʠʢʘ 

ï 2023è ʩʦʩʪʦʷʣʘʩʴ ʚ ʘʧʨʝʣʝ ʪʝʢʫʱʝʛʦ 

ʛʦʜʘ ʧʦ ʧʦʨʫʯʝʥʠʶ ʇʨʝʟʠʜʝʥʪʘ 

ʈʦʩʩʠʡʩʢʦʡ ʌʝʜʝʨʘʮʠʠ ɺʣʘʜʠʤʠʨʘ 

ʇʫʪʠʥʘ.  

https://mchs.gov.ru/deyatelnost/press-centr/novosti/5023032
https://mchs.gov.ru/deyatelnost/press-centr/novosti/5023925
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çʇʨʠ ʵʪʦʤ ʙʳʣʘ ʟʘʜʝʡʩʪʚʦʚʘʥʘ ʛʨʫʧʧʠʨʦʚʢʘ ʈʉʏʉ ʯʠʩʣʝʥʥʦʩʪʴʶ ʙʦʣʝʝ 

300 ʪʳʩʷʯ ʯʝʣʦʚʝʢ ʠ ʩʚʳʰʝ 500 ʝʜʠʥʠʮ ʪʝʭʥʠʢʠ.  

ɺ ʭʦʜʝ ʋʯʝʥʠʷ ʙʳʣʠ ʦʪʨʘʙʦʪʘʥʳ ʚʚʦʜʥʳʝ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ 

ʪʝʭʥʦʛʝʥʥʳʭ ʠ ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʩ ʫʯʝʪʦʤ ʩʧʝʮʠʬʠʢʠ 

ɸʨʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʨʝʛʠʦʥʘè, - ʩʢʘʟʘʣ ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʂʫʨʝʥʢʦʚ.  

ʄʝʨʦʧʨʠʷʪʠʝ ʧʨʦʰʣʦ ʦʜʥʦʚʨʝʤʝʥʥʦ ʥʘ ʚʩʝʡ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʨʦʩʩʠʡʩʢʦʡ 

ɸʨʢʪʠʢʠ. ɺʪʦʨʦʝ ʧʦ ʩʯʝʪʫ ʫʯʝʥʠʝ ʩʪʘʣʦ ʤʘʩʰʪʘʙʥʝʡ ʧʝʨʚʦʛʦ ʧʦ ʨʷʜʫ 

ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʝʡ: ʫʯʘʩʪʚʦʚʘʣʠ 9 ʩʫʙʲʝʢʪʦʚ ï ʚ ʵʪʦʤ ʛʦʜʫ ʧʨʠʩʦʝʜʠʥʠʣʠʩʴ 

ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʘ ʂʘʨʝʣʠʷ ʠ ʗʤʘʣʦ-ʅʝʥʝʮʢʠʡ ʘʚʪʦʥʦʤʥʳʡ ʦʢʨʫʛ; ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ 

ʚʚʦʜʥʳʭ ʚʦʟʨʦʩʣʦ ʥʘ ʯʝʪʳʨʝ ʠ ʩʦʩʪʘʚʠʣʦ 16; ʥʘ ʧʨʘʢʪʠʢʝ ʘʧʨʦʙʠʨʦʚʘʥʦ  

ʥʘ 29 ʦʙʨʘʟʮʦʚ ʪʝʭʥʠʢʠ ʠ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ ʙʦʣʴʰʝ ï ʚʩʝʛʦ ʠʩʧʳʪʘʥʦ 36 ʥʦʚʳʭ 

ʦʙʨʘʟʮʦʚ ʪʝʭʥʠʢʠ, ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʠʭ ʩʨʝʜʩʪʚ, ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ, ʵʢʠʧʠʨʦʚʢʠ  

ʠ ʩʥʘʨʷʞʝʥʠʷ; ʨʝʰʝʥʦ ʥʘ 18 ʙʦʣʴʰʝ ʦʧʳʪʥʦ-ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʴʩʢʠʭ ʟʘʜʘʯ ï ʦʙʱʝʝ 

ʢʦʣʠʯʝʩʪʚʦ ʩʦʩʪʘʚʠʣʦ 110; ʩʫʱʝʩʪʚʝʥʥʦ ʨʘʩʰʠʨʝʥʘ ʜʝʣʦʚʘʷ ʧʨʦʛʨʘʤʤʘ ï 

ʟʘʩʣʫʰʘʥʦ ʩʚʳʰʝ 300 ʜʦʢʣʘʜʦʚ. ɺʧʝʨʚʳʝ ʟʘ ʧʦʩʣʝʜʥʝʝ ʜʝʩʷʪʠʣʝʪʠʝ ʄʏʉ 

ʈʦʩʩʠʠ ʚʦʟʦʙʥʦʚʠʣʦ ʵʢʩʧʝʜʠʮʠʶ.  

ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʦʩʦʙʳʡ ʘʢʮʝʥʪ ʙʳʣ ʩʜʝʣʘʥ ʥʘ ʩʦʮʠʘʣʴʥʦ-ʧʨʦʩʚʝʪʠʪʝʣʴʩʢʦʡ 

ʧʨʦʛʨʘʤʤʝ, ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʥʦʡ ʧʨʝʞʜʝ ʚʩʝʛʦ ʥʘ ʫʯʘʱʠʭʩʷ ʰʢʦʣ ʠ ʚʳʩʰʠʭ ʫʯʝʙʥʳʭ 

ʟʘʚʝʜʝʥʠʡ. ʆʙʱʠʡ ʦʭʚʘʪ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʩʦʩʪʘʚʠʣ ʩʚʳʰʝ 250 ʪʳʩʷʯ ʯʝʣʦʚʝʢ.  

ʊʘʢʞʝ ʚ ʭʦʜʝ ʋʯʝʥʠʷ ʙʳʣʘ ʩʦʚʝʨʰʝʥʘ ʫʥʠʢʘʣʴʥʘʷ ʘʨʢʪʠʯʝʩʢʘʷ 

ʵʢʩʧʝʜʠʮʠʷ. ɽʝ ʫʯʘʩʪʥʠʢʠ ʚ ʩʫʨʦʚʳʭ ʢʣʠʤʘʪʠʯʝʩʢʠʭ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʠʩʧʳʪʘʣʠ 

ʪʝʭʥʠʢʫ ʠ ʩʥʘʨʷʞʝʥʠʝ, ʦʪʨʘʙʦʪʘʣʠ ʥʦʚʳʝ ʩʧʦʩʦʙʳ ʠ ʤʝʪʦʜʳ ʩʧʘʩʝʥʠʷ  

ʚ ɸʨʢʪʠʢʝ.  

çʊʘʢʦʡ ʤʘʩʰʪʘʙ ʋʯʝʥʠʷ ʩʪʘʣ ʚʦʟʤʦʞʝʥ ʙʣʘʛʦʜʘʨʷ ʩʦʚʤʝʩʪʥʦʡ ʨʘʙʦʪʝ 

ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʚʩʝʭ ʟʘʠʥʪʝʨʝʩʦʚʘʥʥʳʭ ʤʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚ ʠ ʚʝʜʦʤʩʪʚ, ʦʨʛʘʥʦʚ ʚʣʘʩʪʠ 

ʩʫʙʲʝʢʪʦʚ, ʧʨʝʜʩʪʘʚʠʪʝʣʝʡ ʥʘʫʯʥʦʛʦ ʦʙʱʝʩʪʚʘ, ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʡ ʠ ʫʯʨʝʞʜʝʥʠʡè, - 

ʦʪʤʝʪʠʣ ʛʣʘʚʘ ʨʦʩʩʠʡʩʢʠʭ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ.  

ʋʩʣʦʞʥʠʣʠʩʴ ʫʩʣʦʚʠʷ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʫʯʝʥʠʷ. ʊʘʢ, ʚʧʝʨʚʳʝ ʚ ʟʠʤʥʝʝ ʚʨʝʤʷ  

ʚ ʨʝʘʣʴʥʦʡ ʣʝʜʦʚʦʡ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʝ ʦʪʨʘʙʦʪʘʥʳ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʜʝʡʩʪʚʠʷ ʥʘ ʤʦʨʩʢʦʡ 

ʣʝʜʦʩʪʦʡʢʦʡ ʩʪʘʮʠʦʥʘʨʥʦʡ ʧʣʘʪʬʦʨʤʝ çʇʨʠʨʘʟʣʦʤʥʘʷè. ʆʪʨʘʙʦʪʘʥʘ 

ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʷ ʧʦʩʘʜʢʠ ʚʝʨʪʦʣʝʪʘ ʄʠ-8 ʥʘ ʣʝʜʦʢʦʣ. ʊʝʤ ʩʘʤʳʤ ʧʦʜʪʚʝʨʞʜʝʥʘ 

ʛʠʧʦʪʝʟʘ ʦʙ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʠ ʣʝʜʦʢʦʣʘ ʚ ʢʘʯʝʩʪʚʝ ʘʵʨʦʜʨʦʤʘ çʧʦʜʩʢʦʢʘè ʜʣʷ 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʚʦʟʜʫʰʥʳʭ ʩʫʜʦʚ.  

ʇʦ ʠʪʦʛʘʤ ʠʩʧʳʪʘʥʠʡ ʫʞʝ ʨʝʢʦʤʝʥʜʦʚʘʥʦ ʜʣʷ ʧʨʠʥʷʪʠʷ ʥʘ ʩʥʘʙʞʝʥʠʝ  

ʚ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷʭ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʙʦʣʝʝ ʜʝʩʷʪʢʘ ʦʙʨʘʟʮʦʚ ʩʧʝʮʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ  

ʠ ʩʥʘʨʷʞʝʥʠʷ. ɽʱʝ 16 ʝʜʠʥʠʮ ʪʝʭʥʠʢʠ, ʥʘʭʦʜʷʱʠʭʩʷ ʥʘ ʚʦʦʨʫʞʝʥʠʠ ʄʏʉ 

ʈʦʩʩʠʠ, ʧʦʜʪʚʝʨʜʠʣʠ ʩʚʦʶ ʨʘʙʦʪʦʩʧʦʩʦʙʥʦʩʪʴ ʚ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ɸʨʢʪʠʢʠ. ʂʨʦʤʝ 

ʪʦʛʦ, ʧʦʢʘʟʘʣʠ ʩʚʦʶ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʦʩʪʴ 30 ʠʟ 34 ʘʧʨʦʙʠʨʦʚʘʥʥʳʭ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʡ 

ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʨʘʙʦʪ.  

ʀʪʦʛʦʚʳʡ ʘʥʘʣʠʟ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʦʚ ʚʩʝʭ ʥʘʫʯʥʦ-ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʴʩʢʠʭ ʟʘʜʘʯ ʙʫʜʝʪ 

ʛʦʪʦʚ ʢ ʥʦʷʙʨʶ ʪʝʢʫʱʝʛʦ ʛʦʜʘ. ʅʘʫʯʥʳʝ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʳ, ʧʦʣʫʯʝʥʥʳʝ ʚ ʭʦʜʝ 

ʋʯʝʥʠʷ, ʠʤʝʶʪ ʢʘʢ ʧʨʠʢʣʘʜʥʦʡ, ʪʘʢ ʠ ʢʦʥʮʝʧʪʫʘʣʴʥʳʡ ʭʘʨʘʢʪʝʨ ʠ ʤʦʛʫʪ 

ʩʪʘʪʴ ʦʩʥʦʚʦʡ ʜʣʷ ʨʘʟʚʠʪʠʷ ʈʉʏʉ.  

ʉʣʝʜʫʶʱʠʝ ʫʯʝʥʠʷ ʚʝʜʦʤʩʪʚʦ ʦʨʛʘʥʠʟʫʝʪ ʚ 2025 ʛʦʜʫ. ʆʥʠ ʧʨʦʡʜʫʪ  

ʚ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʧʦʣʷʨʥʦʡ ʥʦʯʠ. ʀʭ ʮʝʥʪʨʘʤʠ ʩʪʘʥʫʪ ʛ. ʇʝʚʝʢ ʠ ʧ. ʉʘʙʝʪʪʘ, ʛʜʝ  



35 

ʢ ʵʪʦʤʫ ʚʨʝʤʝʥʠ ʙʫʜʫʪ ʦʪʢʨʳʪʳ ɸʨʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʢʦʤʧʣʝʢʩʥʳʝ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʝ ʮʝʥʪʨʳ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ. 
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ʄʏʉ ʧʨʝʜʣʦʞʠʣʦ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴ ʣʶʙʳʝ ʧʦʜʟʝʤʥʳʝ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʘ ʜʣʷ 

ʫʢʨʳʪʠʷ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ 

 

ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʧʨʦʨʘʙʘʪʳʚʘʝʪ ʧʨʘʚʦʚʳʝ ʤʝʭʘʥʠʟʤʳ ʜʣʷ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʷ 

ʣʶʙʳʭ ʧʦʜʟʝʤʥʳʭ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚ ʜʣʷ ʫʢʨʳʪʠʷ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʧʨʠ ʚʦʝʥʥʳʭ 

ʢʦʥʬʣʠʢʪʘʭ. ʆʙ ʵʪʦʤ ʚ ʠʥʪʝʨʚʴʶ ʊɸʉʉ ʩʦʦʙʱʠʣ ʛʣʘʚʘ ʤʠʥʠʩʪʝʨʩʪʚʘ 

ɸʣʝʢʩʘʥʜʨ ʂʫʨʝʥʢʦʚ. 

"ʇʨʠ ʢʦʦʨʜʠʥʘʮʠʠ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʚ ʧʨʠʛʨʘʥʠʯʥʳʭ ʩʫʙʲʝʢʪʘʭ ʙʳʣʠ ʧʨʠʥʷʪʳ 

ʩʨʦʯʥʳʝ ʤʝʨʳ ʠ ʦʨʛʘʥʠʟʦʚʘʥʘ ʨʘʙʦʪʘ ʧʦ ʧʨʠʚʝʜʝʥʠʶ ʚ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʴ 

ʟʘʛʣʫʙʣʝʥʥʳʭ ʧʦʤʝʱʝʥʠʡ ʢ ʫʢʨʳʪʠʶ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ. ʀ ʤʳ ʧʨʦʨʘʙʘʪʳʚʘʝʤ 

ʥʦʨʤʘʪʠʚʥʳʝ ʧʨʘʚʦʚʳʝ ʤʝʭʘʥʠʟʤʳ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʷ ʣʶʙʳʭ ʩʦʦʨʫʞʝʥʠʡ 

ʧʦʜʟʝʤʥʦʛʦ ʧʨʦʩʪʨʘʥʩʪʚʘ ʜʣʷ ʫʢʨʳʪʠʷ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʧʨʠ ʚʦʝʥʥʳʭ ʢʦʥʬʣʠʢʪʘʭ", - 

ʩʢʘʟʘʣ ʦʥ. 

ʇʦ ʝʛʦ ʩʣʦʚʘʤ, ʚ ʥʘʩʪʦʷʱʝʝ ʚʨʝʤʷ ʙʦʣʴʰʦʝ ʚʥʠʤʘʥʠʝ ʫʜʝʣʷʝʪʩʷ 

ʚʳʧʦʣʥʝʥʠʶ ʤʝʨʦʧʨʠʷʪʠʡ ʧʦ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʦʙʦʨʦʥʝ ʥʘ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʚʩʝʡ 

ʩʪʨʘʥʳ, ʘ ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʥʘ ʧʨʠʛʨʘʥʠʯʥʳʭ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʷʭ. 

ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʦʥ ʥʘʟʚʘʣ ʵʚʘʢʫʘʮʠʶ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʥʘʠʙʦʣʝʝ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʳʤ 

ʩʧʦʩʦʙʦʤ ʟʘʱʠʪʳ. "ʆʧʳʪ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʡ ʚʦʝʥʥʦʡ ʦʧʝʨʘʮʠʠ 

ʧʦʜʪʚʝʨʜʠʣ, ʯʪʦ ʵʚʘʢʫʘʮʠʷ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʥʘʠʙʦʣʝʝ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʳʤ ʩʧʦʩʦʙʦʤ ʟʘʱʠʪʳ 

ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʧʨʠ ʚʦʝʥʥʳʭ ʦʧʘʩʥʦʩʪʷʭ. ʆʩʦʙʦʛʦ ʚʥʠʤʘʥʠʷ ʪʨʝʙʫʝʪ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʷ 

ʵʢʩʪʨʝʥʥʦʡ ʵʚʘʢʫʘʮʠʠ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʨʝʰʝʥʠʝ ʚʦʧʨʦʩʦʚ ʞʠʟʥʝʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʷ 

ʵʚʘʢʫʠʨʫʝʤʦʛʦ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ. ɺ ʩʚʷʟʠ ʩ ʵʪʠʤ ʄʏʉ ʈʦʩʩʠʠ ʩʦʚʤʝʩʪʥʦ ʩ 

ʬʝʜʝʨʘʣʴʥʳʤʠ ʦʨʛʘʥʘʤʠ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʦʡ ʚʣʘʩʪʠ ʠ ʩʫʙʲʝʢʪʘʤʠ ʈʌ 

ʧʦʜʛʦʪʦʚʣʝʥʘ ʥʦʚʘʷ ʨʝʜʘʢʮʠʷ ʧʦʨʷʜʢʘ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʵʚʘʢʫʘʮʠʠ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ, 

ʤʘʪʝʨʠʘʣʴʥʳʭ ʠ ʢʫʣʴʪʫʨʥʳʭ ʮʝʥʥʦʩʪʝʡ ʚ ʙʝʟʦʧʘʩʥʳʝ ʨʘʡʦʥʳ", - ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ 

ʂʫʨʝʥʢʦʚ.  

tass.ru 

 

ʊɸɼɾʀʂʀʉʊɸʅ 

 

ɺʩʪʨʝʯʘ ɻʣʘʚʳ ʂʏʉ ʩ ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦʤ IFRC 

 

ɺ ʂʏʉ ʩʦʩʪʦʷʣʘʩʴ ʚʩʪʨʝʯʘ 

ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʷ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʛʝʥʝʨʘʣ-

ʧʦʣʢʦʚʥʠʢʘ ʤʠʣʠʮʠʠ ʈ.ʅʘʟʘʨʟʦʜʘ  

ʩ ɻʝʥʝʨʘʣʴʥʳʤ ʩʝʢʨʝʪʘʨʝʤ 

ʄʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʡ ʬʝʜʝʨʘʮʠʠ ʦʙʱʝʩʪʚ 

ʂʨʘʩʥʦʛʦ ʂʨʝʩʪʘ ʠ ʂʨʘʩʥʦʛʦ 

ʇʦʣʫʤʝʩʷʮʘ ʛʦʩʧʦʜʠʥʦʤ ɼʞʘʛʘʥʦʤ 

ʏʘʧʘʛʘʡʝʤ. 

ʎʝʣʴʶ ʜʘʥʥʦʡ ʚʩʪʨʝʯʠ ʙʳʣʦ 

https://mchs.gov.ru/deyatelnost/press-centr/novosti/5024522
https://tass.ru/obschestvo/17838011
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ʥʘʣʘʞʠʚʘʥʠʝ ʜʚʫʩʪʦʨʦʥʥʝʛʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ ʚ ʩʬʝʨʝ ʧʨʝʜʫʧʨʝʞʜʝʥʠʷ ʠ 

ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʦʢʘʟʘʥʠʷ 

ʛʫʤʘʥʠʪʘʨʥʦʡ ʧʦʤʦʱʠ ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʝʤʫ ʥʘʩʝʣʝʥʠʶ. 

ɺ ʥʘʯʘʣʝ ʚʩʪʨʝʯʠ ɻʣʘʚʘ ʂʏʉ ʦʟʥʘʢʦʤʠʣ ʚʳʩʦʢʦʧʦʩʪʘʚʣʝʥʥʦʛʦ ʛʦʩʪʷ  

ʩ ʜʝʷʪʝʣʴʥʦʩʪʴʶ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʚ ʩʬʝʨʝ ʟʘʱʠʪʳ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʠ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʡ ʦʪ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ, ʚʦʟʥʠʢʰʠʭ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʷʭ ʚ ʩʪʨʘʥʝ ʩ ʥʘʯʘʣʘ 

ʛʦʜʘ, ʧʨʠʥʷʪʳʭ ʤʝʨʘʭ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ  

ʩʦ ʩʪʦʨʦʥʳ ʇʨʘʚʠʪʝʣʴʩʪʚʘ. 

ʇʨʝʜʩʝʜʘʪʝʣʴ ʂʦʤʠʪʝʪʘ ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ, ʯʪʦ ʜʚʫʩʪʦʨʦʥʥʝʝ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʦ 

ʂʏʉ ʠ ʄʝʞʜʫʥʘʨʦʜʥʦʡ ʬʝʜʝʨʘʮʠʠ ʦʙʱʝʩʪʚ ʂʨʘʩʥʦʛʦ ʂʨʝʩʪʘ ʠ ʂʨʘʩʥʦʛʦ 

ʇʦʣʫʤʝʩʷʮʘ ʚ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʤ ʜʦʣʞʥʦ ʙʳʪʴ ʥʘʧʨʘʚʣʝʥʦ ʥʘ ʧʦʚʳʰʝʥʠʝ 

ʧʨʦʬʝʩʩʠʦʥʘʣʴʥʦʡ ʢʚʘʣʠʬʠʢʘʮʠʠ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʦʚ ʂʦʤʠʪʝʪʘ, ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʫ 

ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʢ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʤ ʩʠʪʫʘʮʠʷʤ ʠ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠ ʁʨʝʩʫʨʩʘʤʠ ʜʦʚʨʘʯʝʙʥʳʭ 

ʤʘʪʝʨʠʘʣʦʚ ʜʣʷ ʫʷʟʚʠʤʦʛʦ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʦʪ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ 

ʭʘʨʘʢʪʝʨʘ, ʦʩʦʙʝʥʥʦ ʚ ʧʨʠʛʨʘʥʠʯʥʳʭ ʨʘʡʦʥʘʭ ʩʪʨʘʥʳ. 

ɻʦʩʧʦʜʠʥ ʏʘʧʘʛʘʡ ʚʳʨʘʟʠʣ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʴ ʜʘʣʴʥʝʡʰʝʛʦ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ  

ʩ ʈʝʩʧʫʙʣʠʢʦʡ ʊʘʜʞʠʢʠʩʪʘʥ ʚ ʩʬʝʨʝ ʧʨʝʜʦʪʚʨʘʱʝʥʠʷ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ 

ʧʦʩʣʝʜʩʪʚʠʡ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ. 

ɺ ʢʦʥʮʝ ʚʩʪʨʝʯʠ ʩʪʦʨʦʥʳ ʚʥʦʚʴ ʧʦʜʪʚʝʨʜʠʣʠ ʩʚʦʶ ʧʨʠʚʝʨʞʝʥʥʦʩʪʴ 

ʨʘʩʰʠʨʝʥʠʶ ʩʦʪʨʫʜʥʠʯʝʩʪʚʘ ʚ ʩʬʝʨʝ ʩʥʠʞʝʥʠʷ ʨʠʩʢʘ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ  

ʠ ʦʢʘʟʘʥʠʠ ʧʦʤʦʱʠ ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʝʤʫ ʥʘʩʝʣʝʥʠʶ ʦʪ ʩʪʠʭʠʡʥʳʭ ʙʝʜʩʪʚʠʡ. 

kchs.tj  

https://kchs.tj/node/3102
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ʋʏɽʅʀʗ 

 

ɹɽʃɸʈʋʉʔ 

 

ʉʪʦʣʠʯʥʳʝ ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ ʧʨʦʚʝʣʠ ʫʯʝʥʠʷ ʚ ʟʜʘʥʠʠ ʦʙʱʝʞʠʪʠʷ ɹɻʕʋ 

ɺ ʄʠʥʩʢʝ ʥʘ ʙʘʟʝ ʦʙʱʝʞʠʪʠʷ 

ˉ 9 ɹʝʣʦʨʫʩʩʢʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ 

ʵʢʦʥʦʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ, 

ʨʘʩʧʦʣʦʞʝʥʥʦʛʦ ʥʘ ʫʣʠʮʝ ʏʶʨʣʝʥʠʩʘ, 

ʨʘʙʦʪʥʠʢʠ ʄʏʉ ʧʨʦʚʝʣʠ ʪʘʢʪʠʢʦ-

ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʳʝ ʫʯʝʥʠʷ ʧʦ ʪʫʰʝʥʠʶ 

ʧʦʞʘʨʦʚ ʠ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ 

ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʥʘ ʦʙʲʝʢʪʘʭ ʩ ʤʘʩʩʦʚʳʤ 

ʧʨʝʙʳʚʘʥʠʝʤ ʣʶʜʝʡ.  

ʇʦ ʣʝʛʝʥʜʝ ʫʯʝʥʠʡ, ʚ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʝ 

ʢʦʨʦʪʢʦʛʦ ʟʘʤʳʢʘʥʠʷ 

ʵʣʝʢʪʨʦʧʨʦʚʦʜʢʠ ʥʘ 24 ʵʪʘʞʝ ʧʨʦʠʟʦʰʣʦ ʟʘʛʦʨʘʥʠʝ ʠʤʫʱʝʩʪʚʘ ʠ ʵʣʝʤʝʥʪʦʚ 

ʤʝʙʝʣʠ ʥʘ ʧʣʦʱʘʜʠ 30 ʢʚ.ʤ. ɽʩʪʴ ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʝ. ʉʦʟʜʘʣʘʩʴ ʫʛʨʦʟʘ 

ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʝʥʠʷ ʦʛʥʷ ʚ ʩʤʝʞʥʳʝ ʧʦʤʝʱʝʥʠʷ.   

ʉʧʘʩʘʪʝʣʠ ʦʪʨʘʙʦʪʘʣʠ ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʝ ʩ ʘʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʝʡ ʠ ʧʝʨʩʦʥʘʣʦʤ 

ʦʙʲʝʢʪʘ ʧʦ ʜʝʡʩʪʚʠʷʤ ʚ ʩʣʫʯʘʝ ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʷ ʥʝʰʪʘʪʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ: ʧʨʦʚʝʣʠ 

ʵʚʘʢʫʘʮʠʶ ʧʦʩʝʪʠʪʝʣʝʡ ʠ ʘʜʤʠʥʠʩʪʨʘʮʠʠ ʦʙʱʝʞʠʪʠʷ, ʘ ʪʘʢʞʝ ʧʨʦʚʝʣʠ ʨʘʟʚʝʜʢʫ 

ʧʦʤʝʱʝʥʠʡ. ɺʦ ʚʨʝʤʷ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʫʯʝʥʠʡ ʙʳʣʠ ʩʧʘʩʝʥʳ ʜʚʘ ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʭ ʠʟ 

ʢʦʤʥʘʪʳ ʧʨʦʞʠʚʘʥʠʷ. 

ʆʩʥʦʚʥʳʤʠ ʟʘʜʘʯʘʤʠ ʫʯʝʥʠʡ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʧʨʦʚʝʨʢʘ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʠ ʠ ʦʪʨʘʙʦʪʢʘ 

ʜʝʡʩʪʚʠʡ ʜʝʞʫʨʥʦʛʦ ʧʝʨʩʦʥʘʣʘ ʦʙʲʝʢʪʘ ʢ ʜʝʡʩʪʚʠʷʤ ʧʨʠ ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʠ ʏʉ, ʘ 

ʪʘʢʞʝ ʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʥʠʝ ʥʘʚʳʢʦʚ ʨʘʙʦʪʳ ʨʫʢʦʚʦʜʷʱʝʛʦ ʩʦʩʪʘʚʘ 

ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʥʘ ʧʦʞʘʨʝ ʠ ʦʪʨʘʙʦʪʢʘ ʣʠʯʥʳʤ ʩʦʩʪʘʚʦʤ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ 

ʛʘʨʥʠʟʦʥʘ ʧʦʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʚʳʧʦʣʥʝʥʠʷ ʙʦʝʚʳʭ ʜʝʡʩʪʚʠʡ ʥʘ ʧʦʞʘʨʝ.   

ɺ ʫʯʝʥʠʷʭ ʙʳʣʦ ʟʘʜʝʡʩʪʚʦʚʘʥʦ 15 ʝʜʠʥʠʮ ʪʝʭʥʠʢʠ ʄʏʉ ʠ ʙʦʣʝʝ 50 

ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ  

mchs.gov.by 

 

ʉʤʦʨʛʦʥʴ. ʅʘ çʂʨʦʥʦʩʧʘʥʝè ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ ʫʩʪʨʘʥʠʣʠ ʨʘʟʛʝʨʤʝʪʠʟʘʮʠʶ 

ʫʩʪʘʥʦʚʢʠ 

ɺ ʮʝʥʪʨ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦʛʦ ʫʧʨʘʚʣʝʥʠʷ 

ʉʤʦʨʛʦʥʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʥʦʛʦ ʦʪʜʝʣʘ ʄʏʉ ʨʘʙʦʪʥʠʢ 

ʠʥʦʩʪʨʘʥʥʦʛʦ ʦʙʱʝʩʪʚʘ ʩ ʦʛʨʘʥʠʯʝʥʥʦʡ 

ʦʪʚʝʪʩʪʚʝʥʥʦʩʪʴʶ çʂʨʦʥʦʩʧʘʥè ʩʦʦʙʱʠʣ ʦ 

ʨʘʟʛʝʨʤʝʪʠʟʘʮʠʠ ʢʦʛʝʥʝʨʘʮʠʦʥʥʦʡ ʫʩʪʘʥʦʚʢʠ ʠ 

ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʝ ʞʝʣʝʟʥʦʜʦʨʦʞʥʦʡ ʮʠʩʪʝʨʥʳ ʥʘ 

ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʷ.  

ʉ ʪʘʢʦʡ ʚʚʦʜʥʦʡ ʥʘʯʘʣʦʩʴ ʫʪʨʦ 

ʩʤʦʨʛʦʥʩʢʠʭ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ. ʅʘ ʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʠ 

çʂʨʦʥʦʩʧʘʥè ʧʨʦʰʣʠ ʪʘʢʪʠʢʦ-ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʳʝ 

https://mchs.gov.by/glavnoe/421522/
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ʫʯʝʥʠʷ.  

ʂ ʤʝʩʪʫ ʫʩʣʦʚʥʦʡ ʘʚʘʨʠʠ ʥʘʧʨʘʚʠʣʠʩʴ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ.  

ɼʦ ʧʨʠʙʳʪʠʷ ʨʘʩʯʝʪʦʚ ʄʏʉ ʜʦʙʨʦʚʦʣʴʥʘʷ ʧʦʞʘʨʥʘʷ ʜʨʫʞʠʥʘ 

ʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʷ ʦʨʛʘʥʠʟʦʚʘʣʘ ʵʚʘʢʫʘʮʠʶ ʨʘʙʦʯʠʭ, ʚʢʣʶʯʠʣʠ ʥʘʩʦʩʳ-ʧʦʚʳʩʠʪʝʣʠ 

ʜʣʷ ʫʚʝʣʠʯʝʥʠʷ ʜʘʚʣʝʥʠʷ ʚ ʚʦʜʦʩʝʪʠ, ʦʨʛʘʥʠʟʦʚʘʣʠ ʦʩʚʦʙʦʞʜʝʥʠʝ ʧʨʦʝʟʜʦʚ.  

ʇʨʠʙʳʚʰʠʝ ʙʦʡʮʳ ʄʏʉ ʦʙʥʘʨʫʞʠʣʠ çʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʝʛʦè ʠ ʧʝʨʝʜʘʣʠ ʝʛʦ 

ʨʘʙʦʪʥʠʢʘʤ ʩʢʦʨʦʡ ʤʝʜʠʮʠʥʩʢʦʡ ʧʦʤʦʱʠ. ɺ ʩʯʠʪʘʥʥʳʝ ʤʠʥʫʪʳ ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ 

ʣʠʢʚʠʜʠʨʦʚʘʣʠ ʫʩʣʦʚʥʦʝ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʝ.  

ʃʠʯʥʳʡ ʩʦʩʪʘʚ ʉʤʦʨʛʦʥʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʥʦʛʦ ʦʪʜʝʣʘ ʄʏʉ ʧʦʢʘʟʘʣ ʩʣʘʞʝʥʥʫʶ 

ʨʘʙʦʪʫ ʧʨʠ ʦʨʛʘʥʠʟʘʮʠʠ ʠ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʠ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʭ ʠ ʜʨʫʛʠʭ 

ʥʝʦʪʣʦʞʥʳʭ ʨʘʙʦʪ. ʈʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦ ʦʙʲʝʢʪʘ ʠ ʧʝʨʩʦʥʘʣ ʧʨʝʜʧʨʠʷʪʠʷ 

ʧʨʦʜʝʤʦʥʩʪʨʠʨʦʚʘʣ ʚʳʩʦʢʠʡ ʫʨʦʚʝʥʴ ʧʦʜʛʦʪʦʚʢʠ ʢ ʜʝʡʩʪʚʠʷʤ ʚ ʩʣʫʯʘʝ ʏʇ. ɺ 

ʭʦʜʝ ʫʯʝʥʠʡ ʪʘʢʞʝ ʙʳʣʠ ʦʪʨʘʙʦʪʘʥʳ ʚʦʧʨʦʩʳ ʚʟʘʠʤʦʜʝʡʩʪʚʠʷ ʩ ʘʚʘʨʠʡʥʦ-

ʩʧʘʩʘʪʝʣʴʥʳʤʠ ʩʣʫʞʙʘʤʠ ʨʘʡʦʥʘ ʧʨʠ ʫʛʨʦʟʝ ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʷ ʏʉ.  

mchs.gov.by 

 

ʌʦʪʦʬʘʢʪ: ʫʯʝʥʠʷ ʄʏʉ ʧʦ ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʧʨʦʰʣʠ ʚ 

ʉʣʝʜʩʪʚʝʥʥʦʤ ʢʦʤʠʪʝʪʝ ʄʠʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ʉʪʦʣʠʯʥʳʝ ʩʧʘʩʘʪʝʣʠ ʧʨʦʚʝʣʠ 

ʫʯʝʥʠʷ ʧʦ ʣʠʢʚʠʜʘʮʠʠ ʧʦʞʘʨʦʚ ʠ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʭ ʩʠʪʫʘʮʠʡ ʚ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʠ 

ʉʣʝʜʩʪʚʝʥʥʦʛʦ ʢʦʤʠʪʝʪʘ ʄʠʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ.  

 

mchs.gov.by 

 

 

 

 

 

ʂɸɿɸʍʉʊɸʅ 

 

ɺ ɺʦʩʪʦʯʥʦʤ ʂʘʟʘʭʩʪʘʥʝ ʧʨʦʰʣʠ ʤʘʩʰʪʘʙʥʳʝ ʣʝʩʥʳʝ ʧʦʞʘʨʥʦ-

ʪʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʫʯʝʥʠʷ 

ɺ ʩʝʣʝ ʏʝʨʝʤʰʘʥʢʘ 

ɻʣʫʙʦʢʦʚʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʘ ʧʦʜ 

ʨʫʢʦʚʦʜʩʪʚʦʤ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʷ ʘʢʠʤʘ 

ɺʦʩʪʦʯʥʦ-ʂʘʟʘʭʩʪʘʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ 

ɽʨʞʘʥʘ ʅʫʨʙʘʝʚʘ ʧʨʦʰʣʠ ʤʘʩʰʪʘʙʥʳʝ 

ʧʦʞʘʨʥʦ-ʪʘʢʪʠʯʝʩʢʠʝ ʫʯʝʥʠʷ ʚ ʣʝʩʥʦʡ 

ʟʦʥʝ. 

ʄʠʥʠʩʪʨ ʵʢʦʣʦʛʠʠ ʠ ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ 

ʨʝʩʫʨʩʦʚ ʈʂ ɿʫʣʴʬʠʷ ʉʫʣʝʡʤʝʥʦʚʘ ʚ 

ʨʘʤʢʘʭ ʩʚʦʝʛʦ ʨʘʙʦʯʝʛʦ ʚʠʟʠʪʘ ʚ ɺʦʩʪʦʯʥʳʡ ʂʘʟʘʭʩʪʘʥ ʧʨʠʥʷʣʘ ʫʯʘʩʪʠʝ ʚ ʵʪʦʤ 

ʚʘʞʥʦʤ ʩʦʙʳʪʠʠ ʠ ʦʮʝʥʠʣʘ ʨʝʘʛʠʨʦʚʘʥʠʝ ʩʣʫʞʙ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʥʘ 

ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʳʝ ʩʠʪʫʘʮʠʠ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ ʭʘʨʘʢʪʝʨʘ. 

https://mchs.gov.by/glavnoe/421522/
https://mchs.gov.by/glavnoe/421522/
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ʇʦ ʣʝʛʝʥʜʝ, ʥʘ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʠ ʂɻʋ çʏʝʨʝʤʰʘʥʩʢʦʛʦ ʣʝʩʥʦʛʦ ʭʦʟʷʡʩʪʚʘè  

ʚ ʨʝʟʫʣʴʪʘʪʝ ʩʫʭʦʛʦ ʛʨʦʟʦʚʦʛʦ ʨʘʟʨʷʜʘ ʟʘʛʦʨʝʣʘʩʴ ʣʝʩʦʩʪʝʧʥʘʷ ʪʝʨʨʠʪʦʨʠʷ. 

ʆʛʦʥʴ ʙʳʩʪʨʦ ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʠʣʩʷ ʠ ʧʝʨʝʰʝʣ ʚ ʚʝʨʭʦʚʦʡ ʧʦʞʘʨ. ʉʠʪʫʘʮʠʶ 

ʦʩʣʦʞʥʷʣ ʚʝʪʝʨ, ʩʦʩʪʘʚʣʷʶʱʠʡ 12-14 ʤ/ʩ ʠ 5, ʩʘʤʳʡ ʚʳʩʦʢʠʡ ʢʣʘʩʩ ʧʦʞʘʨʥʦʡ 

ʦʧʘʩʥʦʩʪʠ. ʇʨʠʙʳʚ ʥʘ ʤʝʩʪʦ ʧʨʦʠʩʰʝʩʪʚʠʷ, ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʠ çʏʝʨʝʤʰʘʥʩʢʦʛʦ 

ʣʝʩʥʦʛʦ ʭʦʟʷʡʩʪʚʘè, ʧʨʦʚʝʜʷ ʨʘʟʚʝʜʢʫ, ʫʩʪʘʥʦʚʠʣʠ, ʯʪʦ ʝʩʪʴ ʫʛʨʦʟʘ 

ʨʘʩʧʦʣʦʞʝʥʥʦʤʫ ʧʦʙʣʠʟʦʩʪʠ ʩʝʣʫ. ʅʝʟʘʤʝʜʣʠʪʝʣʴʥʦ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʝʪʩʷ ʤʘʨʰ 

ʛʨʫʧʧʠʨʦʚʦʢ ʩʠʣ ʠ ʩʨʝʜʩʪʚ ʚ ʟʦʥʫ ʯʨʝʟʚʳʯʘʡʥʦʡ ʩʠʪʫʘʮʠʠ. 

ɺ ʮʝʣʷʭ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʦʨʛʘʥʠʟʦʚʘʥʘ ʵʚʘʢʫʘʮʠʷ ʥʘʩʝʣʝʥʠʷ ʧʦʩʝʣʢʘ 

ʤʝʩʪʥʳʤʠ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʳʤʠ ʦʨʛʘʥʘʤʠ ʥʘ ʘʚʪʦʤʦʙʠʣʷʭ çɺʘʭʪʘè. ʈʫʢʦʚʦʜʠʪʝʣʴ 

ʪʫʰʝʥʠʷ ʧʦʞʘʨʘ ʦʨʛʘʥʠʟʫʝʪ ʣʦʢʘʣʴʥʳʡ ʰʪʘʙ ʧʦʞʘʨʦʪʫʰʝʥʠʷ ʠ ʦʧʨʝʜʝʣʷʝʪ  

5 ʫʯʘʩʪʢʦʚ ʧʦ ʪʫʰʝʥʠʶ. ʉʦʪʨʫʜʥʠʢʠ 6 ʣʝʩʥʳʭ ʭʦʟʷʡʩʪʚ ʠ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ 

ʟʘʧʦʚʝʜʥʠʢʘ ʧʨʦʢʣʘʜʳʚʘʶʪ ʤʠʥʝʨʘʣʠʟʦʚʘʥʥʫʶ ʧʦʣʦʩʫ, ʢʦʪʦʨʘʷ ʟʘʱʠʪʠʪ ʦʪ 

ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʝʥʠʷ ʦʛʥʷ, ʠ ʦʜʥʦʚʨʝʤʝʥʥʦ ʪʫʰʘʪ ʢʨʦʤʢʫ ʧʦʞʘʨʘ. ʉʦʪʨʫʜʥʠʢʠ 

çʉʣʫʞʙʳ ʧʦʞʘʨʦʪʫʰʝʥʠʷè ɼʏʉ ɺʂʆ ʠ ʚʦʠʥʩʢʦʡ ʯʘʩʪʠ ˉ 5518 ʅʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʡ 

ɻʚʘʨʜʠʠ ʈʂ, ʙʦʨʶʪʩʷ ʩ ʦʛʥʝʤ ʩ ʧʦʤʦʱʴʶ ʘʚʪʦʮʠʩʪʝʨʥ, ʨʘʥʮʝʚʳʭ ʣʝʩʪʥʳʭ 

ʦʛʥʝʪʫʰʠʪʝʣʝʡ ʠ ʭʣʦʧʫʰʝʢ. ɼʣʷ ʦʧʝʨʘʪʠʚʥʦʩʪʠ ʥʘ ʧʦʤʦʱʴ ʧʨʝʙʳʚʘʝʪ ʚʝʨʪʦʣʝʪ 

ʄʀ-8 ʈɻʂʇ çʂʘʟʘʚʠʘʣʝʩʦʦʭʨʘʥʘè ʩ ʚʦʜʦʩʣʠʚʥʳʤ ʫʩʪʨʦʡʩʪʚʦʤ  

ʠ ʦʩʫʱʝʩʪʚʣʷʝʪ ʪʫʰʝʥʠʝ ʦʛʥʷ ʩ ʥʝʙʘ. ɼʝʩʘʥʪʠʨʦʚʘʚʰʠʝʩʷ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʷ 

ʧʨʦʠʟʚʦʜʷʪ ʘʪʘʢʫ ʩ ʮʝʣʴʶ ʥʝʜʦʧʫʱʝʥʠʷ ʦʛʥʷ ʥʘ ʣʝʩʥʳʝ ʢʫʣʴʪʫʨʳ ʧʨʠ ʧʦʤʦʱʠ 

ʨʘʥʮʝʚʳʭ ʦʛʥʝʪʫʰʠʪʝʣʝʡ. 

ɺʦʣʦʥʪʝʨʳ ʂɻʋ ʄʦʣʦʜʝʞʥʦʛʦ ʈʝʩʫʨʩʥʦʛʦ ʎʝʥʪʨʘ ɻʣʫʙʦʢʦʚʩʢʦʛʦ ʨʘʡʦʥʘ 

ʦʙʝʩʧʝʯʠʚʘʶʪ ʫʯʘʩʪʥʠʢʦʚ ʪʫʰʝʥʠʷ ʧʦʞʘʨʘ ʧʠʪʘʥʠʝʤ ʠ ʧʠʪʴʝʚʦʡ ʚʦʜʦʡ. 

ɺʨʘʯʠ ɺʂ ʬʠʣʠʘʣʘ çʎʝʥʪʨʘ ʤʝʜʠʮʠʥʳ ʢʘʪʘʩʪʨʦʬè ʄʏʉ ʈʂ ʨʘʟʚʝʨʥʫʣʠ  

2 ʤʦʙʠʣʴʥʳʭ ʛʦʩʧʠʪʘʣʷ ʧʦ ʦʢʘʟʘʥʠʶ ʧʝʨʚʦʡ ʧʦʤʦʱʠ ʧʦʩʪʨʘʜʘʚʰʠʤ. 

ʅʝʧʨʦʩʪʘʷ ʠ ʤʥʦʛʦʯʘʩʦʚʘʷ ʩʭʚʘʪʢʘ ʩ ʦʛʥʝʤ, ʫʩʠʣʠʷ ʩʧʘʩʘʪʝʣʝʡ, ʣʝʩʥʠʢʦʚ, 

ʚʦʝʥʥʳʭ ʠ ʤʝʩʪʥʳʭ ʠʩʧʦʣʥʠʪʝʣʴʥʳʭ ʦʨʛʘʥʦʚ ʧʦʟʚʦʣʠʣʠ ʧʦʣʥʦʩʪʴʶ ʦʩʪʘʥʦʚʠʪʴ 

ʦʛʦʥʴ ʥʘ ʧʣʦʱʘʜʠ 150 ʛʘ. 

ʂʘʢ ʦʪʤʝʪʠʣ, ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʘʢʠʤʘ ɺʦʩʪʦʯʥʦ-ʂʘʟʘʭʩʪʘʥʩʢʦʡ ʦʙʣʘʩʪʠ ɽʨʞʘʥ 

ʅʫʨʙʘʝʚ: çʊʘʢʠʝ ʫʯʝʥʠʷ ʥʫʞʥʳ ʜʣʷ ʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʥʠʷ ʜʝʡʩʪʚʠʡ ʧʨʠ ʢʨʫʧʥʳʭ 

ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ ʧʦʞʘʨʘʭ. ɺʩʝ ʫʩʣʦʚʠʷ ʧʨʦʚʝʜʝʥʠʷ ʧʨʠʙʣʠʞʝʥʳ ʢ ʨʝʘʣʴʥʦʡ 

ʩʠʪʫʘʮʠʠ. ʊʨʝʥʠʨʦʚʢʠ ʧʦʟʚʦʣʷʶʪ ʦʮʝʥʠʪʴ ʛʦʪʦʚʥʦʩʪʴ ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ ʏʉ, 

ʣʝʩʥʦʛʦ ʭʦʟʷʡʩʪʚʘ, ʄʀʆ ʢ ʚʦʟʥʠʢʥʦʚʝʥʠʶ ʧʨʠʨʦʜʥʳʭ ʧʦʞʘʨʦʚ. ʅʘʨʘʱʠʚʘʥʠʝ 

ʩʠʣ ʠ ʩʨʝʜʩʪʚ ʰʣʦ ʚ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʠʠ ʩʦ ʩʢʣʘʜʳʚʘʶʱʝʡʩʷ ʦʙʩʪʘʥʦʚʢʦʡ ʠ ʩʦʛʣʘʩʥʦ 

ʧʣʘʥʘʤ ʧʨʠʚʣʝʯʝʥʠʷ ʩʠʣ ʠ ʩʨʝʜʩʪʚ. ʇʨʦʚʝʜʝʥʠʝ ʪʘʢʦʡ ʤʘʩʰʪʘʙʥʦʡ ʪʨʝʥʠʨʦʚʢʠ 

ʧʦʟʚʦʣʠʣʦ ʣʠʯʥʦʤʫ ʩʦʩʪʘʚʫ ʛʨʘʞʜʘʥʩʢʦʡ ʟʘʱʠʪʳ ʠ ʩʧʘʩʘʪʝʣʷʤ, 

ʘʚʠʘʣʝʩʦʦʭʨʘʥʳ, ʣʝʩʥʠʢʘʤ ʦʪʪʦʯʠʪʴ ʩʚʦʝ ʤʘʩʪʝʨʩʪʚʦ ʚ ʪʫʰʝʥʠʠ ʣʝʩʥʳʭ  

ʠ ʩʪʝʧʥʳʭ ʧʦʞʘʨʦʚ ʩ ʫʯʝʪʦʤ ʫʛʨʦʟʳ ʥʘʩʝʣʝʥʥʳʤ ʧʫʥʢʪʘʤè. 

ɺ ʫʯʝʥʠʷʭ ʧʨʠʥʠʤʘʣʠ ʫʯʘʩʪʠʝ ʩʠʣʳ ɼʏʉ ɺʂʆ, ʩʦʪʨʫʜʥʠʢʠ ʣʝʩʥʳʭ 

ʭʦʟʷʡʩʪʚ ʠ ʧʨʠʨʦʜʥʦʛʦ ʟʘʧʦʚʝʜʥʠʢʘ, ʚʦʠʥʩʢʦʡ ʯʘʩʪʠ ˉ5518 ʅʘʮʠʦʥʘʣʴʥʦʡ 

ɻʚʘʨʜʠʠ ʈʂ, ʧʦʜʨʘʟʜʝʣʝʥʠʡ çʂʘʟʘʚʠʘʣʝʩʦʦʭʨʘʥʳè, ʎʝʥʪʨʘ ʄʝʜʠʮʠʥʳ 

ʢʘʪʘʩʨʦʬ, ʚʦʣʦʥʪʝʨʳ, ʚʩʝʛʦ 51 ʝʜʠʥʠʮʘ ʪʝʭʥʠʢʠ ʠ 190 ʯʝʣʦʚʝʢ, ʚʝʨʪʦʣʝʪ  

çʄʀ-8». 

gov.kz 
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ʅɸʋʂɸ ʀ ʊɽʍʅʆʃʆɻʀʀ 

 

ɼʘ, ʛʦʨʠʪ ʦʥʦ ʦʛʥʝʤ: ʠʥʥʦʚʘʮʠʦʥʥʳʡ ʣʘʟʝʨʥʳʡ ʜʘʪʯʠʢ ʤʛʥʦʚʝʥʥʦ ʚʳʷʚʠʪ 

ʧʦʞʘʨ 

 

ʈʦʩʩʠʡʩʢʠʝ ʠʥʞʝʥʝʨʳ ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʣʠ ʠʥʥʦʚʘʮʠʦʥʥʳʡ ʧʦʞʘʨʥʳʡ ʜʘʪʯʠʢ, 

ʩʧʦʩʦʙʥʳʡ ʚʳʷʚʣʷʪʴ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʷ ʠ ʧʦ ʟʘʜʳʤʣʝʥʠʶ, ʠ ʧʦ ʧʦʚʳʰʝʥʠʶ 

ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʳ ʚʦʟʜʫʭʘ. ʆʥ ʧʦʜʘʝʪ ʩʠʛʥʘʣ ʪʨʝʚʦʛʠ ʨʘʥʴʰʝ, ʯʝʤ ʩʫʱʝʩʪʚʫʶʱʠʝ 

ʘʥʘʣʦʛʠ. ʇʨʠʙʦʨ ʩʣʝʜʠʪ ʟʘ ʦʧʪʠʯʝʩʢʠʤʠ ʩʚʦʡʩʪʚʘʤʠ ʚʦʟʜʫʭʘ, ʢʦʪʦʨʳʝ 

ʠʟʤʝʥʷʶʪʩʷ ʧʨʠ ʧʦʞʘʨʝ. ɽʛʦ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʝ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝ ʫʤʝʝʪ ʦʪʣʠʯʘʪʴ 

ʦʙʳʯʥʫʶ ʞʘʨʢʫʶ ʩʦʣʥʝʯʥʫʶ ʧʦʛʦʜʫ ʦʪ ʛʦʨʝʥʠʷ, ʘ ʟʘʧʳʣʝʥʥʦʩʪʴ ʧʦʤʝʱʝʥʠʷ ð 

ʦʪ ʜʳʤʘ. ʊʝʭʥʠʯʝʩʢʠʝ ʧʨʝʠʤʫʱʝʩʪʚʘ ʨʘʟʨʘʙʦʪʢʠ ʧʦʚʳʩʷʪ ʫʨʦʚʝʥʴ ʧʦʞʘʨʥʦʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʥʘ ʦʙʲʝʢʪʘʭ, ʦʜʥʘʢʦ ʝʝ ʠʟʦʙʨʝʪʘʪʝʣʷʤ ʧʨʝʜʩʪʦʠʪ ʧʨʦʡʪʠ 

ʜʦʣʛʠʡ ʧʫʪʴ ʦʪ ʫʜʘʯʥʦʡ ʥʘʫʯʥʦʡ ʠʜʝʠ ʜʦ ʩʝʨʪʠʬʠʮʠʨʦʚʘʥʥʦʛʦ ʦʙʦʨʫʜʦʚʘʥʠʷ, 

ʢʦʪʦʨʦʝ ʤʦʞʥʦ ʧʨʠʤʝʥʷʪʴ ʥʘ ʧʨʘʢʪʠʢʝ, ʛʦʚʦʨʷʪ ʵʢʩʧʝʨʪʳ. 

ʗʩʥʦ ʛʦʨʠʪ 

ʀʥʥʦʚʘʮʠʦʥʥʳʡ ʧʨʦʪʠʚʦʧʦʞʘʨʥʳʡ ʜʘʪʯʠʢ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʧʨʝʚʦʩʭʦʜʠʪ 

ʙʦʣʴʰʠʥʩʪʚʦ ʩʦʚʨʝʤʝʥʥʳʭ ʘʥʘʣʦʛʦʚ ʧʦ ʩʢʦʨʦʩʪʠ ʨʝʘʢʮʠʠ ʠ ʯʫʚʩʪʚʠʪʝʣʴʥʦʩʪʠ, 

ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʣʘ ʢʦʤʘʥʜʘ ʠʩʩʣʝʜʦʚʘʪʝʣʝʡ ʉʘʥʢʪ-ʇʝʪʝʨʙʫʨʛʩʢʦʛʦ ʛʦʩʫʜʘʨʩʪʚʝʥʥʦʛʦ 

ʫʥʠʚʝʨʩʠʪʝʪʘ ʘʵʨʦʢʦʩʤʠʯʝʩʢʦʛʦ ʧʨʠʙʦʨʦʩʪʨʦʝʥʠʷ (ɻʋɸʇ). ɺ ʩʨʝʜʥʝʤ 

ʩʪʘʥʜʘʨʪʥʘʷ ʩʠʩʪʝʤʘ ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʩʨʘʙʘʪʳʚʘʝʪ ʩʧʫʩʪʷ  

40 ʩʝʢʫʥʜ ʧʦʩʣʝ ʥʘʯʘʣʘ ʛʦʨʝʥʠʷ. ʈʘʟʨʘʙʦʪʢʘ, ʧʨʝʜʣʦʞʝʥʥʘʷ ʩʧʝʮʠʘʣʠʩʪʘʤʠ  

ʠʟ ʉʘʥʢʪ-ʇʝʪʝʨʙʫʨʛʘ, ʜʝʣʘʝʪ ʵʪʦ ʫʞʝ ʯʝʨʝʟ 30 ʩʝʢʫʥʜ. 

ʈʘʟʥʠʮʘ ʚ 10 ʩʝʢʫʥʜ ʢʘʞʝʪʩʷ ʥʝʩʫʱʝʩʪʚʝʥʥʦʡ, ʥʦ ʚ ʫʩʣʦʚʠʷʭ ʨʝʘʣʴʥʦʛʦ 

ʏʇ ʦʥʘ ʤʦʞʝʪ ʦʢʘʟʘʪʴʩʷ ʨʝʰʘʶʱʝʡ, ʯʪʦʙʳ ʧʨʝʜʦʪʚʨʘʪʠʪʴ ʪʨʘʛʝʜʠʶ ʠʣʠ 

ʤʠʥʠʤʠʟʠʨʦʚʘʪʴ ʫʱʝʨʙ. ʇʨʠ ʵʪʦʤ ʠʟʦʙʨʝʪʝʥʠʝ ʩʧʦʩʦʙʥʦ ʚʳʷʚʠʪʴ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ 

ʜʳʤ, ʥʦ ʠ ʪʝʧʣʦʚʦʡ ʧʦʪʦʢ, ʚʳʟʚʘʥʥʳʡ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʝʤ. ʆʥʦ ʧʝʨʝʜʘʝʪ ʩʠʛʥʘʣ 

ʪʨʝʚʦʛʠ ʧʨʠ ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʝ 44 Üʉ, ʘ ʘʥʘʣʦʛʠ ð ʪʦʣʴʢʦ ʧʨʠ 54 Üʉ. ʀʩʧʳʪʘʥʠʷ 

ʧʦʢʘʟʘʣʠ, ʯʪʦ ʥʘ ʥʝʙʦʣʴʰʦʤ ʨʘʩʩʪʦʷʥʠʠ ʦʪ ʩʝʙʷ ʜʝʪʝʢʪʦʨ ʩʧʦʩʦʙʝʥ ʟʘʩʝʯʴ 

ʜʘʞʝ ʧʣʘʤʷ ʩʚʝʯʠ. 

ð ʃʘʟʝʨʥʫʶ ʩʠʩʪʝʤʫ ʦʙʥʘʨʫʞʝʥʠʷ ʪʝʧʣʦʚʦʛʦ ʧʦʪʦʢʘ, ʢʦʪʦʨʫʶ ʤʳ 

ʨʘʟʨʘʙʦʪʘʣʠ, ʤʦʞʥʦ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴ ʥʘ ʚʟʨʳʚʦʦʧʘʩʥʳʭ ʧʨʦʠʟʚʦʜʩʪʚʘʭ. ʂʨʦʤʝ 

ʪʦʛʦ, ʥʘʰ ʧʦʞʘʨʥʳʡ ʜʘʪʯʠʢ ʷʚʣʷʝʪʩʷ ʣʠʥʝʡʥʳʤ ʠ ʨʘʩʩʯʠʪʘʥ ʥʘ ʙʦʣʴʰʠʝ 

ʜʘʣʴʥʦʩʪʠ ð ʧʦʨʷʜʢʘ 100 ʤ ð ʜʣʷ ʢʦʥʪʨʦʣʷ ʧʨʦʪʷʞʝʥʥʳʭ ʧʦʤʝʱʝʥʠʡ, ð 

ʨʘʩʩʢʘʟʘʣʘ ʨʘʟʨʘʙʦʪʯʠʢ ʧʨʠʙʦʨʘ, ʩʪʫʜʝʥʪʢʘ ɻʋɸʇ ʗʥʘ ʈʳʚʢʠʥʘ. 

ɺ ʢʦʥʩʪʨʫʢʮʠʠ ʜʘʪʯʠʢʘ ʠʩʧʦʣʴʟʫʶʪʩʷ ʦʧʪʠʯʝʩʢʠʝ ʧʨʠʥʮʠʧʳ. ʆʪ ʦʜʥʦʛʦ 

ʢʦʥʮʘ ʫʩʪʨʦʡʩʪʚʘ, ʛʜʝ ʨʘʩʧʦʣʦʞʝʥ ʠʩʪʦʯʥʠʢ ʣʘʟʝʨʘ, ʢ ʜʨʫʛʦʤʫ ʥʘʧʨʘʚʣʷʝʪʩʷ 

ʣʫʯ. ʆʥ ʠʟʤʝʨʷʝʪ ʧʦʢʘʟʘʪʝʣʴ ʧʨʝʣʦʤʣʝʥʠʷ ʚʦʟʜʫʭʘ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʤʝʥʷʝʪʩʷ ʧʨʠ 

ʧʝʨʚʳʭ ʧʨʠʟʥʘʢʘʭ ʧʦʞʘʨʘ ð ʧʨʠ ʧʦʚʳʰʝʥʠʠ ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʳ ʠʣʠ ʟʘʜʳʤʣʝʥʠʠ. 

ʉʫʱʝʩʪʚʫʶʱʠʝ ʘʥʘʣʦʛʠ ʦʙʳʯʥʦ ʚʳʷʚʣʷʶʪ ʪʦʣʴʢʦ ʦʜʠʥ ʠʟ ʵʪʠʭ ʧʨʦʮʝʩʩʦʚ. 

ɼʣʷ ʨʘʙʦʪʳ ʫʩʪʨʦʡʩʪʚʘ ʥʫʞʥʦ ʥʝʤʥʦʛʠʤ ʙʦʣʴʰʝ ʵʥʝʨʛʠʠ, ʯʝʤ ʜʣʷ 

ʠʟʚʝʩʪʥʦʡ ʚʩʝʤ ʣʘʟʝʨʥʦʡ ʫʢʘʟʢʠ. ɼʣʠʥʘ ʣʘʟʝʨʥʦʛʦ ʣʫʯʘ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʬʠʢʩʠʨʫʝʪ 

ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʝ, ʤʦʞʝʪ ʨʝʛʫʣʠʨʦʚʘʪʴʩʷ, ʯʪʦ ʧʦʟʚʦʣʷʝʪ ʘʜʘʧʪʠʨʦʚʘʪʴ ʜʝʪʝʢʪʦʨ ʧʦʜ 

ʫʩʣʦʚʠʷ ʢʦʥʢʨʝʪʥʦʛʦ ʧʦʤʝʱʝʥʠʷ. ʉʪʦʠʤʦʩʪʴ ʜʘʪʯʠʢʘ ʚʳʰʝ, ʯʝʤ  
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ʫ ʦʙʳʢʥʦʚʝʥʥʦʛʦ, ʦʜʥʘʢʦ ʠʟ-ʟʘ ʙʦʣʝʝ ʚʳʩʦʢʦʡ ʯʫʚʩʪʚʠʪʝʣʴʥʦʩʪʠ ʠʭ ʥʫʞʥʦ 

ʤʝʥʴʰʝ, ʧʦʵʪʦʤʫ ʟʘʪʨʘʪʳ ʥʘ ʧʦʞʘʨʥʫʶ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʴ ʥʝ ʚʦʟʨʘʩʪʫʪ. 

  
ɹʣʘʛʦʜʘʨʷ ʩʚʦʠʤ ʩʚʦʡʩʪʚʘʤ ʜʘʪʯʠʢ ʤʦʞʝʪ ʦʙʥʘʨʫʞʠʚʘʪʴ ʙʝʟʜʳʤʥʦʝ 

ʛʦʨʝʥʠʝ, ʢʦʪʦʨʦʝ ʧʨʦʠʩʭʦʜʠʪ, ʥʘʧʨʠʤʝʨ, ʧʨʠ ʪʣʝʥʠʠ. ʀʟʙʝʞʘʪʴ ʣʦʞʥʳʭ 

ʩʨʘʙʘʪʳʚʘʥʠʡ ʧʦʟʚʦʣʠʪ ʩʧʝʮʠʘʣʴʥʦʝ ʧʨʦʛʨʘʤʤʥʦʝ ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝ, ʢʦʪʦʨʦʝ 

ʩʧʦʩʦʙʥʦ ʦʪʣʠʯʠʪʴ, ʥʘʧʨʠʤʝʨ, ʧʨʦʩʪʦʝ ʠʟʤʝʥʝʥʠʝ ʪʝʤʧʝʨʘʪʫʨʳ ʠʟ-ʟʘ ʞʘʨʢʦʡ 

ʩʦʣʥʝʯʥʦʡ ʧʦʛʦʜʳ ʦʪ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʷ ʠʣʠ ʟʘʧʳʣʝʥʥʦʩʪʴ ʦʪ ʟʘʜʳʤʣʝʥʠʷ. 

ʇʦ ʩʣʦʚʘʤ ʨʘʟʨʘʙʦʪʯʠʢʦʚ, ʝʩʣʠ ʢʪʦ-ʪʦ ʧʨʦʩʪʦ ʥʘʯʥʝʪ ʢʫʨʠʪʴ ʚʦʟʣʝ 

ʜʘʪʯʠʢʘ, ʦʥ ʥʝ ʩʨʘʙʦʪʘʝʪ. 

ð ʆʪ ʩʠʛʘʨʝʪʳ ʥʝ ʙʫʜʝʪ ʩʠʣʴʥʦʛʦ ʪʝʧʣʦʚʦʛʦ ʧʦʪʦʢʘ, ʧʦʵʪʦʤʫ ʜʘʪʯʠʢ ʥʝ 

ʧʨʠʤʝʪ ʢʫʨʝʥʠʝ ʟʘ ʧʦʞʘʨ. ɸ ʚʦʪ ʧʨʠ ʚʦʟʛʦʨʘʥʠʠ ʣʠʩʪʘ ʙʫʤʘʛʠ ʦʥ ʩʨʘʙʦʪʘʝʪ, ð 

ʩʢʘʟʘʣʘ ʗʥʘ ʈʳʚʢʠʥʘ. 

ɺ ʧʣʘʥʘʭ ʨʘʟʨʘʙʦʪʯʠʢʦʚ ð ʩʦʚʝʨʰʝʥʩʪʚʦʚʘʥʠʝ ʠʟʦʙʨʝʪʝʥʠʝ, ʯʪʦʙʳ 

ʢʨʦʤʝ ʜʳʤʘ ʠ ʛʦʨʷʯʝʛʦ ʚʦʟʜʫʭʘ ʦʥ ʤʦʛ ʨʝʛʠʩʪʨʠʨʦʚʘʪʴ ʢʦʥʮʝʥʪʨʘʮʠʶ ʚ ʚʦʟʜʫʭʝ 

ʦʧʨʝʜʝʣʝʥʥʳʭ ʚʝʱʝʩʪʚ, ʚʳʜʝʣʷʶʱʠʭʩʷ ʚʦ ʚʨʝʤʷ ʧʦʞʘʨʘ. 

ʉʯʝʪ ʥʘ ʩʝʢʫʥʜʳ 

ʉʫʱʝʩʪʚʫʶʱʠʝ ʦʧʪʠʯʝʩʢʠʝ ʜʘʪʯʠʢʠ ʩʨʘʙʘʪʳʚʘʶʪ ʪʦʣʴʢʦ ʥʘ ʜʳʤ, ʥʦ ʥʝ ʥʘ 

ʢʦʥʚʝʢʮʠʦʥʥʳʡ ʚʦʟʜʫʰʥʳʡ ʧʦʪʦʢ, ʢʘʢ ʨʘʟʨʘʙʦʪʢʘ ɻʋɸʇ, ʨʘʩʩʢʘʟʘʣ 

çʀʟʚʝʩʪʠʷʤè ʵʢʩʧʝʨʪ ʧʦ ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ɺʠʪʘʣʠʡ ɹʦʡʢʦ. ʇʦ ʝʛʦ ʩʣʦʚʘʤ, 

ʚʳʠʛʨʳʰ ʚʦ ʚʨʝʤʝʥʠ ʚ 10 ʩʝʢʫʥʜ, ʢʦʪʦʨʳʡ ʜʘʝʪ ʥʦʚʦʝ ʫʩʪʨʦʡʩʪʚʦ, ʤʦʞʥʦ ʙʫʜʝʪ 

ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʪʴ ʥʘ ʧʨʠʥʷʪʠʝ ʨʝʰʝʥʠʷ, ʦʙʝʩʧʝʯʝʥʠʝ ʵʚʘʢʫʘʮʠʠ ʠʣʠ ʦʮʝʥʢʫ 

ʩʠʪʫʘʮʠʠ. 

ð ɿʘ 10 ʩʝʢʫʥʜ ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʝʥʠʝ ʦʛʥʷ ʤʦʞʝʪ ʧʨʠʚʝʩʪʠ ʢ ʬʦʨʤʠʨʦʚʘʥʠʶ 

ʙʦʣʴʰʦʛʦ ʦʯʘʛʘ ʧʦʞʘʨʘ. ɺ ʩʬʝʨʝ ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʚʘʞʥʘ ʢʘʞʜʘʷ ʩʝʢʫʥʜʘ, 

ʠ ʧʨʠʥʠʤʘʪʴ ʣʶʙʳʝ ʨʝʰʝʥʠʷ ʥʫʞʥʦ ʟʜʝʩʴ ʠ ʩʝʡʯʘʩ. ʇʦʞʘʨ ʠ ʟʘʜʳʤʣʝʥʠʝ ʤʦʛʫʪ 

ʨʘʩʧʨʦʩʪʨʘʥʷʪʴʩʷ ʦʯʝʥʴ ʙʳʩʪʨʦ, ʧʦʵʪʦʤʫ ʵʪʠ 10 ʩʝʢʫʥʜ ʥʝ ʙʫʜʫʪ ʣʠʰʥʠʤʠ. ɿʘ 

ʵʪʦ ʚʨʝʤʷ ʤʦʞʥʦ, ʥʘʧʨʠʤʝʨ, ʟʘʧʫʩʪʠʪʴ ʩʠʩʪʝʤʫ ʧʦʞʘʨʦʪʫʰʝʥʠʷ, ʜʘʞʝ ʝʩʣʠ ʦʥʘ 

ʨʘʙʦʪʘʝʪ ʚ ʨʫʯʥʦʤ ʨʝʞʠʤʝ, ð ʩʢʘʟʘʣ ɺʠʪʘʣʠʡ ɹʦʡʢʦ. 
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ʉʨʝʜʩʪʚʦ ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʤʦʞʥʦ ʩʯʠʪʘʪʴ ʵʬʬʝʢʪʠʚʥʳʤ ʪʦʣʴʢʦ 

ʪʦʛʜʘ, ʢʦʛʜʘ ʦʥʦ ʧʦʣʫʯʠʣʦ ʩʦʦʪʚʝʪʩʪʚʫʶʱʠʡ ʩʝʨʪʠʬʠʢʘʪ. ʇʦʢʘ 

ʩʝʨʪʠʬʠʮʠʨʦʚʘʥʥʳʭ ʜʘʪʯʠʢʦʚ, ʢʦʪʦʨʳʝ ʨʝʘʛʠʨʫʶʪ ʠ ʥʘ ʜʳʤ, ʠ ʥʘ ʪʝʧʣʦ, ʥʝʪ, 

ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʚʝʜʫʱʠʡ ʵʢʩʧʝʨʪ ʌʦʥʜʘ ʧʦʞʘʨʥʦʡ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ ʂʦʥʩʪʘʥʪʠʥ 

ʂʫʟʥʝʮʦʚ. 

ð ɼʳʤʦʚʳʝ ʠ ʪʝʧʣʦʚʳʝ ʠʟʚʝʱʘʪʝʣʠ ʨʘʙʦʪʘʶʪ ʥʘ ʨʘʟʥʳʭ ʧʨʠʥʮʠʧʘʭ  

ʠ ʧʨʠʤʝʥʷʶʪʩʷ ʚ ʨʘʟʥʳʭ ʩʣʫʯʘʷʭ, ʧʦʵʪʦʤʫ ʷ ʥʝ ʚʠʞʫ ʩʤʳʩʣʘ ʦʙʲʝʜʠʥʷʪʴ ʵʪʠ 

ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʠ ʚ ʦʜʥʦʤ ʫʩʪʨʦʡʩʪʚʘ, ʪʝʤ ʙʦʣʝʝ ʣʶʙʦʝ ʢʦʤʙʠʥʠʨʦʚʘʥʥʦʝ 

ʫʩʪʨʦʡʩʪʚʦ ʚʩʝʛʜʘ ʨʘʙʦʪʘʝʪ ʭʫʞʝ, ʯʝʤ ʜʚʘ ʨʘʟʜʝʣʴʥʳʭ, ð ʩʢʘʟʘʣ ʂʦʥʩʪʘʥʪʠʥ 

ʂʫʟʥʝʮʦʚ. 

ʆʧʪʠʯʝʩʢʠʝ ʜʘʪʯʠʢʠ ʘʢʪʠʚʥʦ ʠʩʧʦʣʴʟʫʶʪʩʷ ʚ ʩʠʩʪʝʤʘʭ ʧʦʞʘʨʥʦʡ 

ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ, ʦʜʥʘʢʦ ʦʥʠ ʜʦʣʞʥʳ ʦʙʣʘʜʘʪʴ ʥʝ ʪʦʣʴʢʦ ʭʦʨʦʰʠʤʠ ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʠʤʠ 

ʭʘʨʘʢʪʝʨʠʩʪʠʢʘʤʠ, ʥʦ ʠ ʦʪʚʝʯʘʪʴ ʧʨʝʜʲʷʚʣʷʝʤʳʤ ʢ ʧʦʜʦʙʥʦʡ ʪʝʭʥʠʢʝ 

ʩʪʘʥʜʘʨʪʘʤ, ʧʦʜʯʝʨʢʥʫʣ ʟʘʤʝʩʪʠʪʝʣʴ ʛʝʥʝʨʘʣʴʥʦʛʦ ʜʠʨʝʢʪʦʨʘ ʢʦʤʧʘʥʠʠ-

ʧʨʦʠʟʚʦʜʠʪʝʣʷ ʙʝʩʧʨʦʚʦʜʥʳʭ ʩʠʩʪʝʤ ʙʝʟʦʧʘʩʥʦʩʪʠ çɸʨʛʫʩ-ʩʧʝʢʪʨè ʄʠʭʘʠʣ 

ʃʝʚʯʫʢ. 

ð ʇʦʤʠʤʦ ʪʝʭʥʠʯʝʩʢʠʭ ʚʦʟʤʦʞʥʦʩʪʝʡ ʝʩʪʴ ʥʦʨʤʘʪʠʚʥʳʝ ʪʨʝʙʦʚʘʥʠʷ, 

ʢʦʪʦʨʳʝ ʤʦʛʫʪ ʥʠʚʝʣʠʨʦʚʘʪʴ ʧʨʝʠʤʫʱʝʩʪʚʦ ʪʘʢʠʭ ʠʟʦʙʨʝʪʝʥʠʡ. ʆʜʥʦ ʜʝʣʦ ð 

ʥʘʫʯʥʦʝ ʜʦʩʪʠʞʝʥʠʝ ʠ ʩʦʚʩʝʤ ʜʨʫʛʦʝ ð ʥʦʨʤʘʪʠʚʳ ʢ ʠʟʚʝʱʘʪʝʣʷʤ. ʇʦʵʪʦʤʫ 

ʨʘʟʨʘʙʦʪʯʠʢʠ ʤʦʛʫʪ ʧʦʧʘʩʪʴ ʚ ʩʠʪʫʘʮʠʶ, ʢʦʛʜʘ ʠʭ ʪʝʭʥʦʣʦʛʠʷ ʤʦʞʝʪ ʦʯʝʥʴ 

ʤʥʦʛʦʝ, ʥʦ ʧʨʠʤʝʥʠʪʴ ʝʝ ʥʝʣʴʟʷ, ð ʩʢʘʟʘʣ ʄʠʭʘʠʣ ʃʝʚʯʫʢ. 

ʈʘʟʨʘʙʦʪʯʠʢ ʥʘʤʝʨʝʥʳ ʜʦʚʝʩʪʠ ʩʚʦʝ ʠʟʦʙʨʝʪʝʥʠʷ ʜʦ ʵʪʘʧʘ 

ʩʝʨʪʠʬʠʢʘʮʠʠ ʠ ʧʨʘʢʪʠʯʝʩʢʦʛʦ ʠʩʧʦʣʴʟʦʚʘʥʠʷ. 
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